
آیت الله نوری همدانی در دیدار وزیر بهداشت:

تمام نقاط کشور از داشتن کادر درمان 
مناسب برخوردار باشند

یکی از مراجع تقلید گفت :اسلام با فقر و جهل و بی عدالتی مخالف است و بر تحقق 
آگاهی، عدالت و رفاه در جامعه بسیار تاکید نموده است و باید با اقدامات دولت در گوشه 

و کنار کشور رفاه و عدالت اجتماعی تحقق پیدا کند. 
آیت الله نوری همدانی بعد از ظهر روزجمعه در دیدار با وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی، ضمن تسلیت ایام شهادت امیر مؤمنان علی )علیه السلام( و ایام لیالی قدر با 
بیان اهمیت سلامت و نشاط در جامعه گفتند: در اسلام بر موضوع سلامت و بهداشت 

فردی و جامعه که در زندگی دنیوی و اُخروی تاثیر بسزای دارد تاکید فراوان شده است.
وی در ادامه با ضروری خواندن تبیین سبک زندگی اسلامی و نقش آن در نشاط 
و سلامت فرد و جامعه افزودند: در اسلام بر پیشگیری قبل از درمان ؛ مانند: رعایت 
بهداشت فردی و اجتماعی، ورزش و تحرک بدنی، اعتدال در خوردن و آشامیدن، خواب 
مناسب و سحر خیزی در غالب سبک زندگی اسلامی به مسلمانان ارائه داده است که 
دلیل بر توجه اسلام به این امر می باشد. این مرجع تقلید در ادامه ضمن تقدیر از خدمات 
ارزشمند کادر درمان و پزشکی بیان داشتند: اهمیت و شرافت درمان بیمار اگر خدمت 
همراه با اخلاص باشد بسیار ارزشمند و مورد مقبول خداوند است و بحمدالله اقدامات 
صورت گرفته از سوی کادر درمان در عرصه سلامت و به ویژه در مقابل با ویروس کرونا که 
با فداکاری و گذشت از بیماران پرستاری و خدمت رسانی کرده اند بسیار ارزشمند و قابل 
تقدیر است. آیت الله نوری همدانی با تاکید بر توجه به مناطق محروم کشور گفتند: باید 
توجه نمود تمام نقاط کشور از داشتن کادر درمان مناسب برخوردار باشند و اگر در این 
زمینه کمبودی احساس می شود باید با سعی و تلاش و تربیت نیروهای متعهد و کارآمد 
بر طرف شود. وی  یکی از وظایف مهم دولت در ایجاد سلامت و نشاط در زندگی مردم 
را مبارزه با فقر و بهبود وضعیت معیشتی دانست و افزودند: اسلام با فقر و جهل و بی 
عدالتی، مخالف است و بر تحقق آگاهی، عدالت و رفاه در جامعه بسیار تاکید نموده است 

و باید با اقدامات دولت در گوشه و کنار کشور رفاه و عدالت اجتماعی تحقق پیدا کند.

استاندار قم مطرح کرد:

ظرفیت های خوب قم در حوزه 
گردشگری سلامت

 استاندار قم در بازدید از یک مرکز تخصصی درمان ناباروری، قم را یکی از استان های 
در  خوبی  بسیار  ظرفیت های  از  استان  این  گفت:  و  دانست  درمان  حوزه  در  سرآمد 
حوزه گردشگری سلامت برخوردار می باشد. سید محمد تقی شاهچراغی در بازدید از 
بخش های مختلف یک مرکز تخصصی درمان ناباروری، از نزدیک در جریان فعالیت های 
این مرکز قرار گرفت. استاندار قم در این بازدید با اشاره به خدمات تخصصی این مرکز، قم را 
یکی از استان های پیشرو و سرآمد در حوزه درمان و داشتن مراکز درمانی مجهز و پیشرفته 
دانست و گفت: این گونه مراکز ارائه دهنده خدمات نوین و مورد نیاز مردم، نیازمند حمایت 
بیشتر از سوی دستگاه های ذیربط می باشند. وی با بیان اینکه قم در حوزه گردشگری 
سلامت از ظرفیت های خوبی برخوردار است افزود: در حال حاضر این مرکز و بسیاری از 
مراکز درمانی قم، پذیرای بیماران زیادی از کشور عراق و کشورهای خلیج فارس می باشند. 
استاندار قم با تاکید بر رفع موانع موجود برای فرزند آوری و تکثیر نسل خاطر نشان کرد: 
باید فرهنگ سازی در این زمینه، از همه امکانات و ظرفیت ها استفاده شود. شاهچراغی 
همچنین با اشاره به مشکل راه دسترسی به این مرکز خاطر نشان کرد: بحث آسفالت مسیر 

منتهی به این مرکز درمانی، از طریق تولیت آستان مسجد جمکران پیگیری خواهد شد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی استان قم خبرداد:

آغاز مرمت مسجد و کاروانسرای تاریخی البرز 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی استان قم گفت: عملیات مرمت 
مسجد و کاروانسرای البرز از محل اعتبارات استانی در حال اجراست.  علیرضا ارجمندی  
این  با مرمت مسجد  قم  البرز  کاروانسرای  بازسازی  و  :فاز چهارم مرمت  اظهارداشت 
روستای تاریخی با اعتبار حدود ۱۲۰ میلیون تومان از محل اعتبارات استانی آغاز شد.« 
وی افزود عملیات مرمت مسجد و کاروانسرای البرز شامل استحکام بخشی پایه های 
آجری و سنگی، مرمت کاربندی هشتی ورودی کاروانسرا مرمت بام شامل سبک سازی 

دوغاب ریزی، صندوقه چینی ساخت و ساز و نصب ناودانی اندود کاهگل است.
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آیت الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم تاکید کرد :

برنامه ریزی برای رفع مشکلات
 معیشتی درکوتاه مدت 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم تاکید کرد:

فرصت ۴۵ روزه مدیران جهت رفع موانع سرمایه گذاری خارجی

خطیب نماز جمعه قم گفت : مسئولان برای حل مشکلات 
معیشتی مردم علاوه بر برنامه های میان مدت و بلند مدت 
برنامه های کوتاه مدتی هم اجرایی کنند. آیت الله علیرضا 
مطلب  این  بیان  با  قم  جمعه  نماز  های  خطبه  در  اعرافی 
پیشرفت های گسترده ای  کنار  در  ما  : کشور  اظهارداشت 
که در سطوح مختلف داشته همواره با چالش هایی مواجه 

آن ها کمک کنند. وی  و دفع  برای حل  باید  بوده که همه 
مسائل معیشتی مردم را یکی از چالش های کنونی عنوان 
کرد و گفت: مسئولان باید اهتمام بیشتری از خود به خرج 
دهند تا طبقات متوسط به پایین جامعه نیز از حداقل های 
معیشتی برخوردار شوند. خطیب این هفته نماز جمعه قم 
وجود برخی آسیب ها و چالش های فرهنگی را یکی دیگر از 
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معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم اعلام کرد:

پرداخت ۱۴۳۰ میلیارد تومان نقدینگی
 به پروژه های شهری

۱
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معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم:

 موارد مشکوک بیماری سرخک به سرعت اعلام شود

سال  در  گفت:  قم  شهرداری  اقتصادی  و  مالی  معاون   
گذشته ۱۴ هزار و ۳۰۰ میلیارد ریال نقدینگی در طرح ها، 
حقوق و دستمزد تزریق کردیم، که این موضوع باعث شد 
انباشت بدهی نداشته باشیم.  سید مرتضی حسام نژاد با 

اشاره به قابل توجه شهرداری قم در حوزه پیمانکاران طرف 
جلسه های  داشت:  اظهار  مختلف  حوزه های  در  قرارداد 
تخصیص منابع در شهرداری به صورت ماهانه و در برخی 
با  به صورت هفتگی تشکیل می شود. وی  طرح های مهم 

  

از ۶۰۰  بیش  جذب  شرایط  اینکه  بیان  با  امید  کارآفرینی  صندوق  مدیرعامل 
میلیارد تومان تسهیلات این صندوق در قم فراهم است، گفت: در سه ماه نخست 
سالجاری ۲۰۰ میلیارد تومان به این استان تخصیص یافته است.   نعمت الله 
رضایی در پایان و جمع بندی سفر دو روزه به قم در گفت وگویی، با بیان اینکه 
اولویت پرداخت این تسهیلات برای مناطق روستایی و محروم است، افزود: سهم 
تسهیلات اختصاصی به قم در سه ماه نخست سالجاری در مقایسه با سال ۱۴۰۰، 
۶.۵ برابر شده است. مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با بیان اینکه پرداخت 

رئیس شورای اسلامی شهر قم تصریح کرد: بی شک حل معضلات فرهنگی 
و اجتماعی نیازمند همیاری و همکاری همه نهادها و دستگاه ها است.  حسین 
تنوع  و  تعدد  علیرغم  که  این  به  اشاره  با  خبرنگاران  با  گو  و  گفت  در  اسلامی 
از نگاه مردم این وظایف به هم پیوسته بوده و اگر یکی  فعالیت های شهرداری، 
از وظایف ناقص انجام شود دیگر اقدامات تحت تأثیر قرار می گیرد، ابراز داشت: 
اما  کند،  عمل  موفق  توانسته  همواره  سخت افزاری  پروژه های  در  شهرداری 
قرار  مواقع سبب تحت الشعاع  بعضی  در  برخی موضوعات  متأسفانه حواشی 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید:
۶۰۰ میلیارد تومان تسهیلات کارآفرینی درقم پرداخت می شود

رئیس شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:
کاهش معضلات  اجتماعی نیازمند همکاری همه دستگاه ها
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حجت الاسلام مصطفی درایتی :
دوگانگی حرف و عمل مسئولان 

موجب بی اعتمادی شده است

یک فعــال سیاســی گفت: 
باید به برخی مسئولان گفت 
اگر قــرار نیســت خودتان به 
گفته هایتــان عمــل کنیــد و 
امکانــش را نداریــد چه طور 
از جامعــه انتظــار دارید به آن 
عمــل کنــد؟ شــما هنگامی 
و  نمی توانیــد خودتــان  کــه 
قانــع کنیــد  را  2خانواده تــان 

آیت الله نوری همدانی در دیدار وزیر بهداشت:
تمام نقاط کشوراز داشتن کادر 
درمان مناسب برخوردار باشند
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امیر عبداللهیان در گفت وگو با مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا؛

ایران به دنبال دستیابی به توافقی 
خوب، قوی و پایدار است

یکی از مراجع تقلید گفت :اسلام 
با فقر و جهل و بی عدالتی مخالف 
اســت و بر تحقق آگاهی، عدالت و 
رفاه در جامعه بســیار تاکید نموده 
اســت و باید با اقدامــات دولت در 
گوشه و کنار کشــور رفاه و عدالت 
اجتماعی تحقق پیدا کند.  آیت الله 
نوری همدانی بعد از ظهر روزجمعه 
در دیدار با وزیر بهداشت، درمان و 

امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه 
در گفــت وگوی تلفنی بــا جوزف 
بورل مســئول سیاســت خارجی 
اتحادیــه اروپا تاکید کــرد تردیدی 
در اراده جمهوری اســلامی ایران 
برای رســیدن بــه توافــق خوب، 
قوی و پایدار وجود ندارد. حســین 
امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه 
کشورمان شامگاه جمعه در تماس  2

تلنگر این شب ها 
در نیمه های شب قدر، می اندیشم یک سری مناسبت ها در 
جریان زندگی در مقابل ما قرار می گیرند که هرکدام به نوعی 

می توانند تلنگرزننده و یادآور موضوعی باشند.
در سالهای نه چندان دور، اعلامیه های مجلس ختم را 

"تذکار" می نامیدند. چه اسم بامسمایی که معنای "کل من علیها فان" )همه رفتنی هستیم( 
را به ذهن متبادر می کرد.

و  انسان  یک  دارایی های  مهم ترین  رفتن  دست  از  یادآور  نیز  تولدمان  روزهای  حتی 
فرصت هایی برای انجام کارهایی است که می توانستیم اما نکردیم.

از جمله این مناسبتهای خاص، شب های قدر است با همه منزلتی که در "خیر من الف 
شهر" برای آن آورده شده؛ شبهایی که برای درخواست بخشایش از خداوند غفور برای 
گناهانمان و تمنای پاکی روح و جسم از او، به نیایش می پردازیم . در این شب ها، مرور 
می کنیم بداندیشی ها و کژرفتاری هایمان نسبت به خود و دیگران را و اراده ای برای تصحیح 

آن در ذهن و روحمان شکل می گیرد و از خداوند مدد می خواهیم.
در این شب های تامل، به این بیاندیشیم که چرا ما با این فرهنگ غنی دینی و با اعتقادی 
که از کودکی تاکنون همواره داشته ایم و به ویژه در این چهار دهه اخیر که نظام  تبلیغاتی 
حکومتی نیز با ترویج و نشر این آموزه ها بر تحکیم این عقاید اهتمام داشته، چه بر ما رفته 
است که در این روزها، در جامعه؛ به خصوص در میان کارگزاران سیاسی اثر کمی از نتایج 
عملی این تعلیمات دیده می شود و پس از شبهای مبارک قدر، این پته روی آب ریختن ها، 
بیشتری  سرعت  دیگران  حقوق  انگاشتن  نادیده  زدن ها،  تهمت  بردن ها،  مومن  آبروی 

می گیرد. انگار نه انگار....
مکرر شنیده ایم که در چنین شب های پرفضیلتی، مذاکره علمی بر سایر عبادات افضل 

است.
ای کاش علمی بیاموزیم که با آن به محاسبه خود نشسته و برای گسترش خیر در جامعه  

در حد وسع و توان خود بکوشیم.
حیف از آن شبهایی که باید صرف "خود انتقادی و اصلاح گری" شود اما به فاصله کوتاهی 

جای خود را به "دگر تخریبی" می دهد.
دریغ است که رمضان با شبهای قدرش بگذرد ولی خدا از ما نگذشته باشد.

"خدایا؛ به زیبایی آنچه نزد توست، از زشتی آنچه که نزد ماست در گذر..."

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم:

 موارد مشکوک بیماری سرخک
 به سرعت اعلام شود

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم، هوشیاری در پیشگیری از شیوع بیماری 
سرخک در استان را بسیار مهم ارزیابی کرد و گفت: بهترین راه مقابله با این بیماری انجام 
واکسیناسیون و گزارش فوری موارد مشکوک به سرخک جهت انجام مداخله های بهداشتی 

توسط کارشناسان مرکز بهداشت است. 
در  محبی  سیامک  قم،  پزشکی  علوم  بهداشتی  معاونت  عمومی  روابط  گزارش  به 
گفت وگویی افزود: کلیه افرادی که سابقه واکسیناسیون سرخک را از ابتدای تولد نداشته اند 
و نیز کلیه اتباع غیرایرانی ۹ ماه تا ۳۰ سال بدون توجه به دریافت و یا دریافت نکردن واکسن 
در گذشته جهت انجام واکسیناسیون سرخک به پایگاه های سلامت و خانه های بهداشت در 
شهر و روستا مراجعه کنند. محبی یادآور شد: واکسن سرخک در قالب واکسن سه گانه ام.ام .
آر که واکسن ترکیبی علیه بیماری های سرخک،  سرخجه و اوریون است، در ۲ نوبت در سنین 
۱۲ و ۱۸ ماهگی به کودکان تزریق می شود، از این رو از عموم مردم استان خواهشمندیم اگر 
کودک زیر پنج سال دارند و واکسیناسیون کودکشان به تاخیر افتاده، هرچه سریع تر به تزریق 
واکسن سرخک اقدام کنند.   وی در خصوص علائم بیماری ویروسی سرخک خاطرنشان 
کرد: بیماری سرخک که با علائم تب و بثورات جلدی قرمز رنگ ظاهر می شود و با علائم 
تنفسی، سرفه و آبریزش بینی و همچنین قرمز شدن مخاط چشم همراه است، بسیار مسری  
بوده و از طریق تنفس منتقل می شود.  محبی افزود: مبتلایان به سرخک یا کسانی که علائم 
مشکوک به سرخک دارند باید طی ۴ تا ۹ روز بعد از شروع بثورات پوستی قرمز رنگ در منزل 

استراحت کنند و در صورت نیاز به خروج از منزل از ماسک تنفسی جراحی استفاده کنند.
 رییس مرکز بهداشت استان در پایان خاطرنشان کرد:  طی مدت بیماری در اطرافیان و 
نزدیکان، افراد حساس فامیل و خانواده مانند نوزادان، زنان باردار و کسانی که واکسن نزده اند 
اجازه ملاقات با بیمار را ندارند و سایر افراد در صورت تزریق واکسن و رعایت احتیاط های لازم  

از جمله استفاده از ماسک می توانند به مراقبت از بیمار بپردازند.
آماده  شبانه روزی  به صورت  و ۳۶۶۱۰۴۰۰   سامانه های ۳۶۶۲۱۸۶۳  کرد:  بیان  وی 

دریافت گزارش فوری موارد مشکوک به سرخک در استان می باشند.

علی ربیعی*

۴

بی تدبیری و غافلگیری مسئولان دردومین شب از لیالی قدر ؛

ترافیک سنگین ؛معطلی وسردرگمی زائران درجمکران

 سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر 
در نظر دارد  پروژه ذیل را با مشخصات و شرایط کلی زیر از طریق مناقصه عمومی به شرکتهای واجد شرایط واگذار نماید.

- شرایط: 
- مبلغ هزینه خرید اسناد مناقصه می بایست به شماره حساب ۱۰۰۶۶57۲7۳ بانک شهر به نام سازمان زیباسازی بهسازی و 

نوسازی اطراف حرم مطهر واریز گردد)هزینه خرید اسناد مناقصه غیرقابل استرداد می باشد(
- نوع ضمانتنامه شرکت در مناقصه پروژه های فوق یک یا ترکیبی از ضمانتنامه های ذیل قابل ارائه می باشد:

۱-ضمانتنامه بانکی دروجه کارفرما )با حداقل سه ماه اعتبار(
 IR۴8۰۶۱۰۰۰۰۰۰۰۱۰۰787۵۶7۱9۶  ۲- ارائه اصل فیش واریز وجه نقد به شماره حساب  ۱۰۰7۸75۶7۱۹۶ به شماره شبا

بانک شهر به نام سازمان بهسازی زیباسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر
۳-مطالبات بلوکه شده پیمانکار 

 -ارائه گواهینامه تأیید صلاحیت ایمنی پیمانکاری از وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی الزامی می باشد.
- برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده  آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

- سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.
- سایر اطلاعات و جزئیات دراسناد مناقصه موجود می باشد.

- حداکثر مهلت خرید اسناد مناقصه و ارائه بسته های پیشنهادی قیمت تا ۱۰ روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم می باشد.
- مبلغ پیشنهادی می بایست از حیث مبلغ مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر شده تسلیم گردد.

- پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت و با قید قبولی و بدون قید و شرط ، امضا کرده و به پیشنهاد خود 
ضمیمه نمایند.عدم انجام این مهم از جانب هر یک از مناقصه گران باعث حذف آنان از فرایند مناقصه می گردد.

- طبق شرایط خصوصی پیوست اسناد، به این پروژه پیش پرداخت تعلق نمی گیرد.
- طبق شرایط خصوصی پیوست اسناد، به این پروژه تعدیل تعلق نمی گیرد.

- هزینه درج آگهی ها بر عهده برنده مناقصه می باشد. 
- محل توزیع اسناد: 

- حضوری: قم- خیابان ۱۹ دی – نبش کوچه ۲۴ سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر
- محل تحویل پاکات: 

قم- خیابان ۱۹ دی – نبش کوچه ۲۴ سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر
مهلت توزیع و دریافت اسناد مناقصه : از روز شنبه مورخ  ۱۴۰۱/۰۱/۲7  لغایت پایان وقت اداری روز یک شنبه مورخ 

۱۴۰۱/۰۲/۱۱ می باشد.
جلسه بازگشایی پاکات در روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۲/۱۴ ساعت ۱۰:۰۰ در سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر 

برگزار می گردد.

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای )نوبت دوم(

شناسه:آگهی۱۳۰۲8۱۴روابط عمومی سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر 
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درباره سفر خانواده قالیباف به ترکیه؛

عواقب ریای سیستماتیک
 و مقدس نمایی

مسأله سفر خانواده محمدباقر قالیباف به ترکیه برای 
خرید سیسمونی نوزاد به بمب خبری رسانه ای بدل شده است. اگرچه رفتار نامتداولی 
نیست و بارها شنیده ایم که خانواده فلان آدم ثروتمند یا سلبریتی وسایل شان را از پاریس 
یا دبی تهیه می کنند، اما در سطح سیاسیون این رفتار به افتضاح سیاسی و بمب خبری 

تبدیل می شود. بگذارید عمیق تر و جامعه شناختی تر به مسأله نگاه کنیم.
مقامات سیاسی این کشور همگی انسان های معمولی هستند و در بند همه خواسته ها، 
تمنیات و شهواتی که آدم ها در طول تاریخ با آن ها دست به گریبان هستند و خواهند بود. 
همگی مثل بقیه آدم های معمولی به درجات متفاوتی اسیر پول، قدرت و شهوت هستند. 

همه همین گونه هستیم.
مقامات هم چنین مثل بقیه زاد و ولد می کنند، و هر قدر از عمر نظام سیاسی می گذرد، 
از  متفاوت تر  متکثرتر،  نسبت هم  به همین  و  بیشتر شده  مقامات  بعدی  نسل های 
پدران شان و به تبعیت از فضای زمانه، بیشتر مدرن و همراه با مُدهای زمانه می شوند. 

پدران هم کمتر می توانند امیال، رفتار و بروزهای نسل های بعد خود را کنترل کنند.
این نسل های بعدی خواه با رانت و زد و بندهای متکی به قدرت سیاسی پدران یا 
به شیوه های سالم و برآمده از تلاش خود به ثروت رسیده باشند، میل دارند مثل بقیه 
ثروتمندان زندگی کنند. خواسته یا ناخواسته مجبورند سبک زندگی ادعاشده پدران 
را هم رعایت کنند. الگوهای مشخص حجاب، سخن گفتن و حضورهای اجتماعی و 

سیاسی شان تا اندازه ای تحت تأثیر همین ملاحظه است.
»برخی پدران« این نسل با سنگر گرفتن پشت عباراتی نظیر »کارگزاران خدوم نظام 
مقدس اسلامی«، »سرباز نظام«، »شیفته خدمت« و ... همواره از پاسخ گویی و پذیرفتن 
قیدهای شفافیت سر باز زده اند. این افراد در کنار دیگر گروه های ذینفع از طرح، تصویب 
و اجرایی شدن اصلاحاتی در زمینه مالیات بر درآمد اشخاص )نظیر پی آی تی(، مدیریت 
تعارض منافع، شفافیت در قراردادها، افشای حقوق و درآمدهای کارگزاران و مقامات 

سیاسی طفره رفته یا جلوگیری کرده اند.
این »برخی پدران« هم زمان تأکیدات ایدئولوژیک نظام سیاسی را در شعار به حد 
اعلا تکرار کرده و با دست آویز قرار دادن آن ها در فرایندی از ریای_سیستماتیک منافع 
خود را در عرصه های سیاسی، اقتصادی و اجتماعی دنبال کرده اند. مقدس_نمایی و 
ریای_سیستماتیک به عنوان دو ابزار برای منفعت جویی و در همان حال کوبیدن رقبای 

اجتماعی، سیاسی و منتقدان هم به کار گرفته شده است.
مقدس_نمایی و ریای_سیستماتیک تا وقتی تکثر و بروز و ظهور نسل جدید »برخی 
پدران« آن ها را در معرض دید عمومی قرار نمی داد، و فضای مجازی دیده شدن ایشان 
در گوشه و کنار را به مسأله ای عمومی تبدیل نمی کرد، ابزار کارآمدی بود؛ اما حالا همه 
آن انباشته چند دهه ای مقدس_نمایی و ریای_سیستماتیک به پاشنه آشیل تبدیل شده 
است. هر بروز و ظهور سبک زندگی تجملی و ناسازگار با مدعیات »برخی پدران« افتضاح 

سیاسی-رسانه ای و اعتراض اجتماعی به بار می آورد.
نتیجه گیری

حافظ سروده بود »آتش زهد و ریا خرمن دین خواهد سوخت///حافظ این خرقه 
پشمینه بینداز و برو«. وقت آن است که مقامات نیز خرقه پشمینه مقدس_نمایی خود و 
کارشان، و ریای_سیستماتیک به گفتار و کردار پیش چشم خلایق را رها کنند. این متاع 
در بازار جامعه مدرن – حتی با صیانت از فضای مجازی و شش قفله کردن اینترنت – هم 

خریداری ندارد.
چاره آن است که »که در خانه تزویر و ریا« بربندند، قواعد شفافیت حاکم بر زندگی 
اقتصادی مقامات سیاسی که در جهان مدرن رایج است پذیرفته شود، بزک و دوزک 
تقدس از چهره کارگزاران سیاسی و اجرایی زدوده شده و به واقع پذیرفته شود که آنان 
نیز چون بقیه خلایق مردمانی تخته بند قدرت، ثروت و شهوت  هستند که هیچ مزیتی 
بر بقیه شهروندان ندارند. لاجرم، شایستگی برای ذکر نصیحت اخلاقی و تعیین تکلیف 
برای خلق خدا هم ندارند. این یعنی تن دادن به برابری سیاسی و سطحی از شفافیت 
و  نتیجه خود  و در  نامشروع دست نمی یابند  ثروت های  به  که تضمین کند مقامات 
فرزندان شان می توانند آزادانه و مانند بقیه شهروندان از ثروت مشروع خود به هر شیوه که 

مایل اند و غیرقانونی نیست استفاده کنند.
اگر بساط ریای سیستماتیک و مقدس نمایی برچیده شود، همگان در هر سطحی از 
قدرت و ثروت به یکسان در برابر قانون پاسخ گو شوند، و اصلاحات معطوف به شفافیت 
عملی گردد، علاوه بر افزایش اعتماد عمومی، آن زندگی عادی که نسل جدید »برخی 
پدران« طالب آن هستند میسر می شود. خلاصه »وقت آن است که این خرقه پشمینه« 
را بیندازند جایی که دست هیچ کسی به آن نرسد و همه شهروند عادی و پاسخ گو در برابر 

قانون و افکار عمومی باشند.
* جامعه شناس

 آیت الله خاتمی در خطبه های نماز جمعه تهران:

مسئولان تدابیر مؤثرتری برای مقابله با 
افزایش قیمت ها بیابند

 خطیب نماز جمعه این هفته تهران گفت: مسئولان باید، تدابیر مؤثرتری برای مقابله با 
این مشکل مردم بیابند تا مردم آرامش داشته باشند. 

آیت الله سید احمد خاتمی خطیب نماز جمعه تهران در خطبه های نماز عبادی سیاسی 
جمعه این هفته با بیان اینکه اگر بخواهیم این نظام و انقلاب همچنان با شتاب به راه 
خود ادامه دهد، باید همانند عاشقان علی بشویم و همانند سردار سلیمانی، سربازان با 
وفای علی باشیم، گفت: مقام معظم رهبری فرمودند که اگر بخواهیم این حرکت با همین 
شتاب و با همه رفتار تداوم پیدا کند و اثربخش باشد باید خودمان را بسازیم و باید همانند 

پاره های فولاد ایمان مان را تقویت کنیم.
وی بر لزوم حضور ملت ایران در راهپیمایی روز قدس تأکید کرد و ادامه داد: راهپیمایی 

روز قدس دشمنان را به خشم می آورد.
خطیب نماز جمعه تهران در تذکری در رابطه با گرانی های اخیر بیان کرد: مسئله گرانی 
قیمت ها و افزایش سرسام آور و افسار گسیخته قیمت ها درد جانکاه مقام معظم رهبری 
است. وی افزود: شاهد بودیم که رهبر معظم انقلاب در پیام سال جدید با چه تلخی از 
این گرانی ها یاد کردند. البته برای ما روشن است که رئیس جمهور نیز همین درد جانکاه 
را دارند و مسئولان همراه حجت الاسلام رئیسی هم در تلاش برای علاج این درد هستند.

خاتمی تأکید کرد: این واقعیت می گوید که مسئولان باید، تدابیر مؤثرتری برای مقابله با 
این مشکل مردم بیابند تا مردم آرامش داشته باشند. اینکه جامعه هیچ پیش بینی از فردا 
و قیمت ها نداشته باشد در جان آن ها ناآرامی ایجاد می کند. امید داریم خداوند بهترین 

راه ها را مقابل مسئولین بگذارد.
خطیب نماز جمعه تهران با اشاره به راهپیمایی روز قدس اظهار کرد: بعد از از دوسال 
دیگر  بار  است  قرار  که  است  بار  اولین  مختلف،  راهپیمایی های  تعطیلی  و  کرونایی 

راهپیمایی باشکوهی توسط مردم و به فضل خدا برگزار شود.
وی ادامه داد: گام هایی که در روز قدس به عنوان راهپیمایی برداشته می شود بی تردید 
عمل صالح است و از گام های کاملًا خداپسندانه است. هرگامی که دشمنان شما را به 

فرش بیاورد، عمل صالح است که یکی از آن ها راهپیمایی روز قدس است.
 

دومین شب از لیالی قدر با حضور گسترده مردم برگزارشد ؛

راز و نیاز مردم قم با خالق هستی 
امشب مردم قم یک شب دیگر از شب های پر برکت قدر را به دعا و نیایش و استغفار به 

درگاه الهی و طلب خیر و برکت برای خود و خانواده و جامعه اسلامی می گذرانند.
براساس این گزارش ،مردم مومن و خداجوی قم جمعه شب در دومین شب از لیالی 
قدر با حضور در مساجد، تکایا، مسجد مقدس جمکران و حرم کریمه اهل بیت حضرت 
فاطمه معصومه سلام الله علیها با قرائت دعای افتتاح، جوشن کبیر و گوش فرا دادن 
به سخنرانان مذهبی و آیین قرآن به سر گرفتن، این شب پر فیض و برکت را به احیا می 

گذرانند. 
همزمان با دومین شب از لیالی قدر و شب شهادت امیرالمؤمنین علی )ع( مراسم احیا 
و شب زنده داری با حضور پرشور دلدادگان اهل بیت علیهم السلام در مسجد مقدس 

جمکران برگزار شد. 
مراسم احیای شب ۲۱ ماه مبارک رمضان با حضور پرشور قشرهای مختلف مردم شب 
گذشته از ساعت ۲۳ در مسجد مقدس جمکران آغاز شد و تا ساعت ۲.۳۰ بامداد ادامه 

داشت.
حجت الاسلام سید محمدمهدی میرباقری سخنرانی و حسن شالبافان مداحی و 

قرائت دعای جوشن کبیر را بعهده داشتند.
گفتنی است مراسم شب ۲۳ ماه مبارک رمضان و آخرین شب از لیالی قدر در مسجد 
مقدس جمکران نیز با سخنرانی حجت الاسلام مؤمنی و مداحی و قرائت دعای جوشن 

کبیر توسط سید علی حسینی نژاد برگزار خواهد شد.

اخبار

یک نماینده سابق مجلس:

فضای مجازی خیرات فراوانی دارد 
که از آن بهره برداری نکرده ایم

نماینده سابق مجلس گفت: فضای مجازی هر لحظه بیشتر در حال توسعه و گسترش 
از دریای بزرگ آن بهره برداری های لازم را  از خیرات فراوانی پر شده که ما هنوز  است و 
نداشته ایم و باید تلاش کنیم که در این زمینه اقدامات مفیدتری انجام و دیدگاه های رهبری 

را در توسعه آن مورد نظر قرار دهیم. 
حجت الاسلام و المسلمین حسین ابراهیمی ، با اشاره به اهمیت توسعه فضای مجازی 
در کشور، اظهار کرد: فضای مجازی باید طبق فرمایشات رهبری توسعه پیدا کند تا همه 
از آن بهره مند باشند و بتوانیم با استفاده از ظرفیت های این فضا پیام خودمان را به جهان 
منتقل کنیم. همچنین باید مسائل اخلاقی را در بهره مندی از این فرصت در نظر بگیریم و 
به مسائل اقتصادی نیز توجه کافی داشته باشیم و از این فضا برای اشتغالزایی های موجه و 

قانونی استفاده کنیم.
وی افزود: از فضای مجازی می توان برای همگامی و وحدت با کشورهای مسلمان و برخی 
کشورهای همسو مثل چین و روسیه و نیز کشورهای آفریقایی که می توانند مراکز خوبی برای 
فعالیت اقتصادی ما باشند، استفاده کنیم. ما باید بتوانیم کاری کنیم که ارز مورد نیاز کشور را 
درتعامل اقتصادی با کشورهای همسایه دریافت کنیم و با کشورهای دوردست هم به شکلی 
در ارتباط باشیم که به توسعه اقتصادی مان کمک کند که در همه این امور نقش فضای 

مجازی می تواند قابل توجه باشد.
ابراهیمی با تاکید بر اینکه فضای مجازی را باید به شکلی گسترش داد که جوانان و 
دانشگاهیان ما از آن بهره بیشتری بگیرند، اظهار کرد: جوانان و دانشگاهیان ما باید با 
بهره گیری مناسب از فضای مجازی در دنیای علم ورزیده تر شوند و با جهان خارج ارتباط 
علمی داشته باشند و بتوانند بیش از پیش دستاوردهای علمی خود را به جهانیان معرفی 

کنند.
وی در پایان گفت: امروز فضای مجازی هر لحظه بیشتر در حال توسعه و گسترش است و از 
خیرات فراوانی پر شده است که ما هنوز از این دریای بزرگ بهره برداری های لازم را نداشته ایم. 
پس باید تلاش کنیم که در این زمینه اقدامات مفیدتری انجام دهیم و دیدگاه های رهبری را 

در توسعه فضای مجازی مورد نظر قرار دهیم.
  

آرین منش فعال سیاسی اصولگرا: 

احزاب اصولگرا قادر به دفاع جانانه 
از کارنامه دولت نیستند

یک فعال سیاسی اصولگرا با بیان اینکه وعده های دولت در زمینه اقتصادی هنوز محقق 
نشده است، گفت: احزاب اصولگرا قادر به دفاع جانانه از کارنام دولت نیستند. 

محمد جواد آرین منش ، در پاسخ به این پرسش که آیا احزاب و تشکل های سیاسی 
اصولگرا در دفاع از اقدامات دولت فعالیت کافی دارند، اظهار کرد: اصولا احزاب و تشکل 
های سیاسی از جایگاه مناسبی در کشور برخوردار نبوده و فعالیت آنها هم عمدتا در فصل 

انتخابات است و بعد از پایان انتخابات به محاق می روند.
وی ادامه داد: احزاب اصولگرا قاعدتا باید خود را شریک دولت بدانند، چون از حامیان 
دولت هستند. وعده های دولت در زمینه اقتصادی هنوز محقق نشده است و تورم و گرانی ها 
زیاد است و مردم راضی نیستند و در این شرایط طبیعی است که قادر به دفاع جانانه از کارنامه 
دولت نیستند و مثل احزاب اصلاح طلب، آنها هم سکوت کرده و فعالیت چشمگیری ندارند.

این نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه دولت در برخی زمینه ها مثل تامین 
واکسن و مهار کرونا یا آزادسازی سواحل موفق بوده است، تصریح کرد: مردم با این حال توقع 
دارند که مشکلات اقتصادی و معیشتی آنها حل شود و کارنامه دولت در این زمنیه تاکنون 

موفق نبوده است.
آرین منش با اشاره به توجیه موافقان دولت درباره لزوم داشتن زمان کافی برای حل 
مشکلات اقتصادی، گفت: مردم مسائل پیچیده اقتصادی را نمی توانند تجزیه و تحلیل 
کنند، اما هر روز می بینند که سفره شان کوچک تر می شود. دولت در این زمینه نتوانسته 
دستاوردی داشته باشد و احزاب اصولگرا هم قادر به دفاع از دولت نیستند. از سویی بسیاری 
از مسائل کشور هم به برجام گره خورد است و در صورت حل این مساله، اموال ایران آزاد 
می شد و این عامل می توانست تا حدودی و در کوتاه مدت مشکلات اقتصادی را حل کند.

  
آیت الله حسینی بوشهری:

اشتغال آفرینی در روستا ها مورد توجه 
مسئولان باشد 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ایجاد اشتغال متناسب با وضعیت اقلیمی هر منطقه 
را موجب کاهش نرخ بیکاری و مهاجرت از روستا ها دانست.

آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در دیدار مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با بیان 
اینکه موضوع اشتغال از مهمترین دغدغه های رهبر معظم انقلاب به شمار می رود افزود: 
روستا ها باید یکی از مناطق مورد توجه در اعطای تسهیلات و سرمایه گذاری باشد تا نرخ 

بیکاری و مهاجرت در روستا ها کاهش یابد.
وی با اشاره به نقش کلیدی روستا ها در اقتصاد کشور و اهمیت توسعه اشتغال در مناطق 
مختلف متناسب با شرایط اقلیمی هر منطقه گفت:مهاجرت از روستا به شهر سم مهلکی 

است که آسیب های اقتصادی بسیاری دارد.
وی با تاکید بر توزیع عادلانه تسهیلات به مناطق مختلف کشور بیان کرد: لازم است تا 
رسته شغلی و تسهیلات ارائه شده در هر منطقه بر اساس ارزیابی میدانی و شرایط اقلیمی 
خاص مناطق انجام شود تا نتایج مطلوب تری در ثبات روستاییان و افزایش ضریب اشتغال 

شاهد باشیم.
 عضو مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه این صندوق با انگیزه و برنامه های مدونی 
که دارد می تواند در تحقق شعار سال گزارش های امیدوارکننده ای به مردم، مسوولان و 
به خصوص مقام معظم رهبری بدهد اظهار داشت:  بسیار خوب است که این صندوق با 
بازاریابی و ایجاد بازارچه های فروش بستر لازم جهت فروش محصولات خرد اشتغال روستایی 
را فراهم کند. حسینی بوشهری با تاکید بر اینکه این صندوق یک مجموعه جهت دار، بابرنامه 
و هدفمند است، خاطرنشان کرد: جا دارد بانک مرکزی و ارکان اقتصادی دولت در تصویب 
اعتبارات و بودجه به این صندوق در راستای ریشه کنی بیکاری در روستاها اهتمام بیشتری 

داشته باشد.
 

وزیر دفاع:

خودروهای جنگی تولید داخل تحویل 
نیروهای مسلح می شود

 وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: تولیدات مختلفی در حوزه خودروهای جنگی 
وجود دارد که در حال تحویل این خودروها به نیروهای مسلح هستیم.

محمدرضا قرایی آشتیانی وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح درباره برنامه وزارت دفاع 
برای خودروسازی، گفت: وزارت دفاع به حوزه قطعه سازی و مباحث گلوگاهی در صنعت 
به ویژه صنعت خودروسازی ورود کرده و کمک هایی در این حوزه ها انجام داده است و این 
اقدامات استمرار دارد. وی با بیان اینکه اقدام وزارت دفاع براساس نیازمندی هایی است که 
در بخش های مختلف به این وزارتخانه ارجاع می شود، در پاسخ به این پرسش که آیا قراردادی 
با خودروسازان در این زمینه منعقد شده، توضیح داد: بله؛ براساس قراردادها در حال فعالیت 
هستیم. برخی قطعات مورد نیاز این مجموعه ها نقش گلوگاهی دارند یا باید از خارج از کشور 

تأمین شود که البته وزارت دفاع در حال تولید این قطعات است.
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح درباره اقدامات انجام گرفته برای تولید خودروهای 
جنگی، ادامه داد: تولیدات مختلفی در حوزه خودروهای جنگی وجود دارد که در حال 

 تحویل این خودروها به نیروهای مسلح هستیم.
رئیس مجمع نمایندگان استان البرز:

 گرانی کالاها گسترده ترین
 مشکل مردم است

رئیس مجمع نمایندگان استان البرز در مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: گرانی کالاها 
از مهم ترین مشکلات مردم به شمار رفته که دلیل اصلی آن به ایراد در شبکه توزیع، رانت های 

پشت پرده و فعالیت دلال ها بازمی گردد. 
علی حدادی  در دیدار با جمعی از اصناف شهرستان نظرآباد در استان البرز، بیان کرد: 
اولویت اول مجلس معیشت مردم است. در حال حاضر گرانی کالاها در کشور گسترده 
ترین مشکلی است که مردم با آن در گیر هستند که دلیل اصلی آن به  ایراد در شبکه توزیع، 
رانت های پشت پرده و فعالیت دلال ها بازمی گردد. مجلس در تلاش است تا با اصلاح 
قوانین مشکلات معیشتی را که حقیقتا مردم را تحت فشار قرار داده، حل کند وی در ادامه 
اظهار کرد: در نشست با اصناف  می توانیم مشکلات کف جامعه را بگیریم و برای حل آن ها 
اقدام کنیم. ما شاهد بودیم که واردات خودرو  در انحصار بود که با تلاش مجلس دارد می 
شکند و ان شاءالله امسال شاهد تغییرات خوبی در این موضوع خواهید بود. نماینده مردم 
ساوجبلاغ، نظرآباد، طالقان و چهارباغ در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: قدرت خرید 
مردم  کم شده است. ما در مجلس تلاش کردیم با اصلاح ساختار بودجه و هماهنگی با دولت 

سیزدهم و سازمان برنامه و بودجه بخش قابل توجهی از مشکلات رفع شود.

فلسطینی  نمازگزاران  علیه  صهیونیستی  رژیم  جانب  از  ظلم  جمهور  رییس 
و  غرب  دست ساخته  جریانی  را  افغانستان  نمازگزاران  علیه  داعش  جنایات  و 
صهیونیست ها دانست و گفت: طبق وصیت نامه امیرالمومنین)ع( باید همواره در 

حمایت از مظلومین مقابل ظالمان ایستاد. 
دومین  شب زنده داران  اجتماع  در  شنبه  بامداد  رئیسی،  سیدابراهیم  آیت الله 
در  علی)ع(  مولی الموحدین  شهادت  سوگواران  و  رمضان  مبارک  ماه  قدر  شب 
مصلی حضرت امام خمینی)ره( با اشاره به سنت و وعده الهی درباره حمایت از 
مستضعفان و حق جویان گفت: روزی تصور می شد سرنوشت ملت فلسطین دور 
میزهای مذاکره رقم خواهد خورد، اما امروز سرنوشت فلسطین به دست و اراده 

مجاهدین در حال رقم خوردن است.
رییس جمهور با اشاره به فرازهایی از وصیت نامه امام علی )ع( افزود: امیرالمومنین 
)ع( در وصیت نامه خود تاکید می کند که همواره در حمایت از مظلومین و مقابله با 
ظالمان بایستید. امروز شاهد ۲ ظلم و جنایت بزرگ علیه مسلمانان؛ یکی از جانب 
رژیم صهیونیستی علیه نمازگزاران فلسطینی و دیگری جنایات و ستم داعش به 

عنوان جریانی دست ساخته غرب و صهیونیست ها، علیه مردم مظلوم افغانستان 
هستیم.

رییس دولت سیزدهم با تاکید بر اینکه روشنگری چند سال قبل رهبر معظم 
انقلاب مبنی بر اینکه داعش دست پرورده سرویس های غربی و صهیونیسم است، 
عنوان کرد: امروز که شاهد جنایات مشابه داعشی ها و رژیم صهیونیستی علیه 
مسلمانان و نمازگزاران مظلوم در مسجدالاقصی و مساجد افغانستان هستیم، 
جهان بیش از هر زمان دیگر به حقانیت روشنگری مقام معظم رهبری پی برده 

است.
حاکمان افغانستان از جان مردم این کشور دفاع کنند

 وی حفاظت از جان همه مردم افغانستان از جمله شیعیان این کشور را وظیفه 
حاکمان فعلی این کشور دانست و تاکید کرد: از حاکمان افغانستان می خواهیم 
که از جان مردم مسلمان این کشور که با زبان روزه در مساجد به شهادت می رسند، 
آنها حمله  امنیت  و  به جان  ناجوانمردانه  که  را  و جلوی گرگ هایی  کرده  دفاع 

می کنند، بگیرند.
نمادهای  از  یکی  افزود:   قدس  روز  فرارسیدن  درباره  ادامه  در  جمهور  رئیس 
پیوستگی و همبستگی امت اسلامی، روز قدس است، به لطف خدا و به اعتبار 
اخلاص امام راحل)ره( روز به روز هم این همبستگی بیشتر می شود و امیدواریم 
این اتحاد به زودی منتهی به آزادی قدس شریف و رسیدن فلسطینیان به حق 7۰ 
ساله شان شود. لبیک به توصیه امیرالمومنین علی )ع( در دفاع از مظلوم ان شاءالله 

در روز قدس اتفاق خواهد افتاد.
رئیسی با تاکید بر اهمیت جهاد تبیین و رهنمودهای مقام معظم رهبری در این 
زمینه تصریح کرد: امروز هر کس امکان سخن گفتن و نوشتن دارد باید در عرصه 
جهاد تبیین فعال باشد. امروز امپراطوری خبری در اختیار دشمن است و مکرر حق 

را باطل و باطل را حق جلوه می دهند.
رئیس جمهور اهتمام به جهاد تبیین و ایستادگی در برابر هجمه های سازمان یافته 
بهبود  هدف  با  پیشنهادات  و  انتقادات  طرح  با  منافات  در  را  دشمن  رسانه ای 
حکمرانی ندانست و خاطرنشان کرد: مشارکت در جهاد تبیین به این معنا نیست 
که ما هیچ کاستی نداریم،  بلکه به معنای بیان واقعیت های امیدبخش و جداسازی 

حق از باطل است.

آیت الله رئیسی در اجتماع عزاداران شب شهادت امام علی )ع(:

امروز سرنوشت فلسطین با اراده مجاهدین در حال رقم خوردن است
جنایت داعشی ها و رژیم صهیونیستی حاصل جریانات دست ساخته غرب است

محمد فاضلی*

وگوی  در گفت  امور خارجه  وزیر  امیرعبداللهیان، 
تلفنی با جوزف بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه 
اراده جمهوری اسلامی  تاکید کرد تردیدی در  اروپا 
ایران برای رسیدن به توافق خوب، قوی و پایدار وجود 

ندارد.
حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشورمان 
شامگاه جمعه در تماس تلفنی با جوزف بورل، مسئول 
آخرین  خصوص  در  اروپا  اتحادیه  خارجی  سیاست 
وضعیت گفتگوها برای رفع تحریم و همچنین برخی 
موضوعات مهم منطقه ای و بین المللی گفتگو و تبادل 

نظر نمود.
وزیر امور خارجه کشورمان در این گفتگوی تلفنی، 
با اشاره به تداوم رایزنی ها برای رفع تحریم ها اظهار 
داشت: هیچ تردیدی در اراده دولت جمهوری اسلامی 
ایران برای رسیدن به توافق خوب، قوی و پایدار وجود 

ندارد.
کاخ  افزود:  کشورمان  دیپلماسی  دستگاه  رئیس 
سفید باید زیاده خواهی ها و تردید را کنار گذاشته و در 

مسیر واقع بینی و راه حل گام بردارد.

وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به تلاش طولانی 
همه طرف ها در وین، اظهار داشت، اکنون سه کشور 
توافق  شدن  نهایی  آماده  چین  و  روسیه  و  اروپایی 
اصلاح  جسارت  باید  آمریکا  فعلی  دولت  هستند. 
سیاست های اشتباه گذشته کاخ سفید را داشته باشد.
بی  از تلاش های  قدردانی  ابراز  با  امیرعبداللهیان 
اکنون  تأکید کرد:  را  مو  آنریکه  و  بورل  وقفه جوزپ 

دیپلماسی به درستی و به خوبی عمل می کند.
وزیر امورخارجه با اشاره به تشدید اقدامات تروریستی 
و موج آوارگان در افغانستان بر لزوم همکاری جدی در 
مورد برقراری ثبات و امنیت در این کشور، رسیدگی 
کمک های  ارسال  افغانستانی،  آوارگان  مشکل  به 

بشردوستانه و مبارزه با مواد مخدر تأکید کرد.
وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به ابعاد گسترده 
و عمیق تحولات اوکراین، بر ضرورت تمرکز بر راه حل 

سیاسی در حل بحران اوکراین تاکید کرد.
امیرعبداللهیان از برقراری آتش بس موقت در یمن 
استقبال کرد و اظهار امیدواری نمود که منطقه شاهد 
آتش بس دائمی، رفع محاصره کامل یمن و توافق 

یمنی - یمنی شود.
جوزف بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
نیز در این گفتگو با اشاره به اراده مثبت طرف ایرانی 
ایران  که  داریم  باور  داشت،  اظهار  وین  مذاکرات  در 
خواهان توافق است و ابتکارات متنوعی وجود داشته 

و تداوم دارد.
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا طولانی شدن 
تنفس در مذاکرات را سازنده ندانست و پیشنهاد کرد 
گفتگوها مجدداً میان نماینده اتحادیه اروپا و مذاکره 

کننده ارشد ایران از نزدیک پیگیری شود.
بورل با اشاره به جنگ در اوکراین، آن را یک بحران 
در  منفی  تبعات  می تواند  که  کرد  توصیف  جهانی 

برداشته باشد.
ضمن  اروپا  اتحادیه  خارجی  سیاست  مسئول 
استقبال از حمایت جمهوری اسلامی ایران در توقف 
جنگ در یمن و کمک به آوارگان افغانستان، تأکید 
و  گفتگو  و  مشورت ها  می تواند  اروپا  اتحادیه  کرد، 
مختلف  زمینه های  در  را  ایران  با  مشترک  همکاری 

توسعه و گسترش دهد.

 فرمانده سپاه محمد رسول الله)ص( تصریح کرد: سپاه در هیچ زمان و مکانی محدود 
نخواهد شد، سپاه معادل ملت ایران و انقلاب اسلامی است و تحریم سپاه یعنی تحریم 

ملت ایران و این تحریم تا به امروز جواب نداده است. 
سردار حسن حسن زاده،فرمانده سپاه محمد رسول الله)ص( با اشاره به سالروز 
تاسیس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: سپاه پاسداران از همان روزهای اول 
انقلاب رسالت  خود در پاسداری از ارزش های انقلاب تعریف کرد. حسن زاده  با اشاره 
به قدرت منطقه ای سپاه بیان داشت: سپاه پاسداران روزبه روز رشیدتر ،قدرتمندتر 
و با تجربه تر شده است و دفاع از انقلاب و  حفظ ارزش ها را با تمام قدرت در دستور 
کار خود قرار داده است. وی با اشاره به حضور مقتدرانه سپاه در جنگ تحمیلی بیان 
داشت:سپاه پاسدران  در عرصه مقابله با ضد انقلاب با قدرت عمل کرد، در عرصه 
سازندگی هم با ورود قرارگاه خاتم الانبیا در عرصه سدسازی، ساخت جاده و پل ها  
خوش درخشید. فرمانده سپاه محمد رسول الله )ص( تصریح کرد: هر زمانی که 
ضرورت پیدا کند سپاه با تمام قوا در عرصه همکاری و هم یاری و مردم یاری در حوادث 

طبیعی مانند سیل و زلزله  وماجرای مانند کرونا در جامعه حضور دارد.
سپاه طعم شکست را در کام ضد انقلاب نشانده است

 حسن زاده با بیان اینکه سپاه پاسداران همواره در کنار مردم بوده است گفت: سپاه 
در هر جایی که انقلاب ایجاب کند به موقع، با قوت، قدرتمندانه و مدبرانه حضور پیدا 
کرده است و از انقلاب و اسلام دفاع کرده است. وی افزود: سپاه پاسداران بارها طعم 
شکست را در کام ضد انقلاب، اشرار ،استکبار و نظام سلطه رژیم صهیونیستی چشانده 
است، سپاه پاسداران به عنوان لشکر بزرگ الهی  به یک نقطه ناامیدی برای دشمنان 
تبدیل شده است. حسن زاده گفت: این روزها صحبت از محدود کردن سپاه پاسداران 
می شود. به تمام دشمنان و عناصر داخلی خود فروخته و فرومایه و کسانی که با تفکر 
پوسیده غرب گرایانه مطالبی را بیان می کنند می گویم سپاه در هیچ زمان و مکانی 
محدود نخواهد شد، سپاه معادل ملت ایران و انقلاب اسلامی است و تحریم سپاه یعنی 
تحریم ملت ایران و این تحریم تا به امروز جواب نداده و این تحریم کننده است که بیش 

از همیشه منزوی است.

امیر عبداللهیان در گفت وگو با مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا؛

ایران به دنبال دستیابی به توافقی خوب، قوی و پایدار است

فرمانده سپاه محمد رسول الله)ص( :

تحریم سپاه، تحریم ملت ایران است

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: اگر قرار است توافقی انجام 
شود، حتماً باید توافق خوبی باشد و برای ما انتفاع اقتصادی داشته باشد.

محمد رشیدی با تاکید بر اینکه تیم مذاکره کننده کشورمان خطوط قرمز نظام را 
در مذاکرات رعایت کرده اند، اظهار داشت: مطمئن باشید که مذاکره کنندگان ما با 

دقت مذاکرات را دنبال می کنند.
وی بیان کرد: همچنین تیم نظارتی که برای مسائل هسته ای وجود دارد، به 
صورت جدی روند مذاکرات را رصد می کند تا حقوقی از ملت ایران پایمال نشود. 
اگر قرار است توافقی انجام شود، حتماً باید توافق خوبی باشد و برای ما انتفاع 

اقتصادی داشته باشد.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی درباره شاخص های توافق خوب، 
و  نشود  پایمال  ما  که حقوق هسته ای  است  آن  ما  نظر  از  توافق خوب  گفت: 
دستاوردهای هسته ای کشورمان از بین نرود. راستی آزمایی لغو تحریم ها حق 
و  تأمین شود  ایران  برای  اقتصادی  منافع  باید  است،  ایران  اسلامی  جمهوری 

تحریم ها باید به صورت جدی برداشته شود و نه روی کاغذ.
نماینده مردم کرمانشاه در مجلس شورای اسلامی متذکر شد: اتفاقاتی که در 

دوره های قبل و در جریان مذاکرات رخ داد، دیگر نباید اتفاق بیفتد. مذاکرات الان 
به صورت جدی انجام می شود و تمام تلاش تیم مذاکره کننده ایران این است که 
مذاکرات با رعایت خطوط قرمز نظام و تأکیدات ویژه مقام معظم رهبری انجام شود 

و توافق خوبی صورت گیرد.
رشیدی تاکید کرد: مبنای ما در مذاکرات، بی اعتمادی به طرف غربی است چرا 
که ما از طرف مقابل عدم پایبندی به توافق را دیدیم. باید راستی آزمایی انجام شود 

و باید همه تحریم ها برداشته شود.
وی یادآور شد: با توجه به اینکه در دوره های قبل مذاکرات وعده هایی داده شد و 
حتی روی کاغذ نوشته شد اما انجام نشد، الان حق ما این است که حتماً با رسیدن 
به اعتماد بالا، توافق را قبول کنیم و اگر قرار باشد مانند گذشته دوباره ملت ما لطمه 

اقتصادی ببینند، به هیچ وجه به صلاح نیست.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: توافق خوب فقط به معنای 
فروش نفت نیست، بلکه باید پول حاصل از فروش نفت هم به راحتی به کشورمان 
بازگردد. بانک ها و مؤسسات مالی در سراسر دنیا باید تحریم های ایران را بردارند تا 

مبادلات اقتصادی ما به طور جدی انجام شود.

 عضو هیئت رئیسه مجلس :

خطوط قرمز در مذاکرات رعایت شده است

دادستان دیوان محاسبات:

هزار میلیارد تومان با احکام دیوان محاسبات به خزانه بازگشت
 دادستان دیوان محاسبات کل کشور گفت: بر اساس 
هزار   ،)۱۴۰۰( گذشته  سال  در  دیوان  صادره  احکام 
این مبالغ وصولی  و  بازگشت  به خزانه  تومان  میلیارد 

نسبت به سال ۱۳۹۹ دو برابر شده است.
به  اشاره  با  محاسبات  دیوان  دادستان  کامیار  علی 
عملکرد دادسرای دیوان محاسبات، مهمترین عامل 
رشد رسیدگی ها را در اولویت بندی پرونده های مهم و 
نظارت مستمر بر کار شعب دادیاری دانست و افزود: 
نظارت های مستمر موجب کاهش  و  اولویت بندی ها 
زمان رسیدگی به پرونده ها و پرهیز از اطاله رسیدگی ها 
در دیوان شد. دادستان دیوان محاسبات تصریح کرد: 
در سال ۱۴۰۰ تعداد ۱۸۱۶ فقره گزارش تخلف، اعم 
از گزارش بخش های فنی و حسابرسی دیوان با توجه 
به تفریغ سال ۱۳۹۹، گزارش مردمی و گزارش مراجع 

رسیدگی  جهت  دادیاری  شعب  به  و  دریافت  رسمی، 
اجرای  بخش  در  کرد:  اظهار  وی  است.  شده  ارجاع 
تعیین تکلیف  پرونده  نیز، تعداد ۳۲5  احکام دادسرا 
شده و آرا قطعی آنها شامل مجازات های اداری و جبران 
ضرر و زیان و یا انجام تکالیف مقرر مسئولان اجرایی 
شده است. کامیار مبلغ وصولی و واریز به خزانه ناشی 
از اجرای احکام را در مجموع هزار میلیارد تومان اعلام 
سال ۱۳۹۹  به  نسبت  وصولی  مبالغ  کرد:  تصریح  و 
در سال ۱۴۰۰ دو برابر شده است، همچنین وصول 
۱۳ هزار میلیارد تومان از حقوق معوقه معادن از دیگر 
اقدامات دادسرای دیوان محاسبات است که ناشی از 
رسیدگی به تَرک فعل دستگاه مربوطه بوده است. وی 
تاکید کرد: رسیدگی و صدور دادخواست در خصوص 
هایلوکس  خودرو  دستگاه   ۳۰۰ غیرقانونی  واردات 

دوکابین، خصوصی سازی و واگذاری شرکت های دولتی 
به بخش خصوصی، قراردادها در حوزه نفت و انرژی و 
میادین نفتی در قالب چندین پرونده، استقرار ۲۳ سامانه 
دولت الکترونیک، رسیدگی به موضوع توزیع نهاده های 
دامی با ارز ترجیحی و.... از دیگر فعالیت های دادسرا 
در سال گذشته بوده است. دادستان دیوان محاسبات 
کشور همچنین گفت: آرا صادره از سوی هیأت های 
مستشاری این نهاد نظارتی در سال ۱۴۰۰ نسبت به 
سال ۱۳۹۹ رشد چشم گیری داشته است. بیشترین 
میزان آن مربوط به انفصال موقت از خدمت که رشد 5 
برابری داشته و در کنار آن انفصال دائم از خدمت ۱75 
درصد، کسر حقوق و مزایا ۱5۸ درصد، جبران ضرر و 
زیان و خسارت وارده ۳۰ درصد و توبیخ با درج در پرونده 

استخدامی ۲۹ درصد رشد داشته است.
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بر اساس تحقیقات جدید، خوردن سبزیجات برگ دار می تواند در 
این مطالعات نشان  بیافریند!  مورد قدرت عضلات، شگفتی هایی 
دادند مصرف منظم سبزیجات برگ دار غنی از نیترات، مانند اسفناج 
و کلم کیل، می تواند عملکرد عضلات را تقویت کند که به نوبه خود 

می تواند به پیشگیری از افتادن و شکستگی ها کمک کند.
می تواند  که  می کند  تبدیل  نیتریک  اکسید  به  را  نیترات ها  بدن 
رگ های خونی را باز کند و جریان خون و در نتیجه عملکرد ورزشی 
را بهبود ببخشد. با گذشت زمان، یک رژیم غذایی غنی از سبزیجات 

می تواند سلامت قلب و سلامت شناختی را ارتقا دهد.
به طورکلی، سبزیجات برگ دار از مغذی ترین و کم کالری ترین غذاهای 

کره زمین بوده و با ویتامین ها و مواد معدنی متعدد همراه هستند. 
سبزیجات برگ دار قدرت عضلات و سرعت راه رفتن را افزایش 

می دهند
محققان، داده های سلامت ۳75۹ استرالیایی را طی یک دوره ۱۲ 
ساله ارزیابی کردند. در شرکت کنندگانی که بیشترین میزان نیترات را 
از طریق سبزیجات برگ دار مانند اسفناج، کلم و کاهو دریافت کرده 

بودند، قدرت اندام های تحتانی ۱۱ درصد بیشتر بود.
سرعت راه رفتن آن ها نیز در مقایسه با شرکت کنندگانی که سبزیجات 

برگ دار کمتری مصرف می کردند، تقریباً ۴ درصد بالاتر بود.

محققان همچنین فعالیت بدنی شرکت کنندگان را بررسی کردند و 
دریافتند که این سبزیجات، بدون توجه به اینکه شرکت کنندگان ورزش 

می کنند یا خیر، قدرت عضلات را تقویت می کنند.
سبزیجات چگونه قدرت عضلات را بهبود می بخشند؟

سبزیجات برگ دار سرشار از نیترات هستند که بدن آن را به اکسید 
سست  را  خونی  رگ های  نیتریک  اکسید  می کند.  تبدیل  نیتریک 
کرده و باعث گشادشدن آن ها می شود. این وضعیت، شرایط را برای 
اکسیژن رسانی بیشتر به عضلات فراهم می آورد. عضلات ما در زمان 

ورزش به اکسیژن بیشتری نیاز دارند.
و  است  ضروری  فعالیت  هنگام  در  سوخت  تولید  برای  اکسیژن، 
همچنین برای بازیابی عضلات مهم است. افزایش جریان اکسیژن 
می تواند به عضلات ما اجازه دهد که عملکرد بهینه ای داشته باشند که 

در نهایت ممکن است به افزایش قدرت عضلات کمک کند.
این دسته از غذاها چگونه بر سلامت عمومی بدن اثر 

می گذارند؟
قدرت عضلانی یک مؤلفه مهم در سلامت کلی است. این قدرت به 
کارهای روزمره مانند بلندکردن اجسام سنگین، راه رفتن و حتی بلند 

شدن از رختخواب کمک می کند.
مراقبت از عضلات، عملکرد صحیح و کارآمد کل سیستم بدن را 

تضمین می کند. ازاین گذشته، انسان یک سیستم کامل است، نه 
بخش های جداگانه ای که به طور مستقل عمل می کنند.

قدرت عضلات همچنین برای سلامت مفاصل و استخوان بسیار 
مهم است زیرا به جلوگیری از درد و آسیب کمک می کند.

دارای چربی کمتری هستند، ممکن است  که  داشتن عضلاتی 
کاهش و مدیریت وزن را تسهیل کند. فرایندی که در طی آن به تقویت 
قدرت عضلانی می پردازید )ورزش و رژیم غذایی(، می تواند به طور 

بالقوه سلامت شناختی را تقویت کند. 
یافته های جدید، مانند مطالعات قبلی، سبزیجات را به سلامت قلب 

مرتبط می کنند.
اکسید نیتریک به طور بالقوه می تواند به کاهش فشارخون کمک 
کند. بررسی ها نشان داده اند که یک رژیم غذایی غنی از سبزیجات، 
درمان  راه های  از  یکی  است  ممکن  عملکردها،  سایر  با  همراه 

بیماری های قلبی عروقی باشد.
سبزیجات برگ دار سرشار از نیترات هستند که بدن آن را به اکسید 
سست  را  خونی  رگ های  نیتریک  اکسید  می کند.  تبدیل  نیتریک 
کرده و باعث گشادشدن آن ها می شود. این وضعیت، شرایط را برای 
اکسیژن رسانی بیشتر به عضلات فراهم می آورد. عضلات ما در زمان 

ورزش به اکسیژن بیشتری نیاز دارند
باید چه نوع سبزیجات برگ داری مصرف کنید؟

محققان دریافتند که کاهو، اسفناج، کلم و چغندر بیشترین اثرات  
سلامتی را دارند. 

از دیگر سبزیجات برگ دار غنی از نیترات می توان به رازیانه، تربچه، 
جعفری، کلم و شابانک )منداب( اشاره کرد.

روزانه  غذایی  وعده های  جایگزین کردن  برای  مکمل ها  که  این  با 
سبزیجات مناسب هستند؛ اما همیشه ترجیح داده می شود خود 
سبزیجات را مصرف کنید. در واقع مکمل ها می توانند برای افرادی که 
طعم سبزیجات برگ دار را دوست ندارند یا افرادی که به مقدار زیادی 

مواد مغذی نیاز دارند، مفید باشد.
بااین حال، برای بیشتر افراد، خوردن هر روز یک فنجان سبزیجات 
برگ دار کافی است. آنها اغلب گزینه ارزان تر نسبت به یک مکمل 

هستند و ممکن است طیف وسیع تری از مواد مغذی را فراهم کنند.
به طور خلاصه:

تحقیقات جدید نشان داده است که خوردن سبزیجات برگ دار غنی 
از نیترات، مانند اسفناج و کلم کیل، می تواند عملکرد عضلات را تقویت 
کند که در نهایت ممکن است به جلوگیری از ضعف و تحلیل در آینده 

کمک کند.
بدن نیترات ها را به اکسید نیتریک تبدیل می کند که می تواند به 

بهبود جریان خون کمک و در نتیجه عملکرد ورزشی را تقویت کند.
قدرتمندسازی عضلات از طریق رژیم غذایی و ورزش به افراد کمک 

می کند تا از ضعف یا شکستگی استخوان در آینده جلوگیری شود.

سبزیجات برگ دار قوی ترتان می کنند!

میوه ای که زخم های سخت راسبزیجات؛ این بار برای تقویت قدرت عضلانی
 التیام می بخشد 

عصاره موجود در میوه بلوبری یا زغال اخته آبی می تواند بازسازی را در زخم های 
سخت بهبود بخشد.

محققان دانشگاه مین ایالات متحده می گویند که میوه بلوبری یا زغال اخته آبی به 
رشد رگ های خونی و مهاجرت سلول ها کمک می کند که هر دو فرآیند کلیدی برای 

بهبود زخم ها هستند.
محققان زخم های گروهی از موش ها را با عصاره فنولی زغال اخته وحشی درمان 
کردند که نتایج امیدوارکننده ای داشت. فنول ها ترکیبات طبیعی در برخی غذا ها 
هستند که به عنوان آنتی اکسیدان عمل می کنند و موجب جلوگیری یا معکوس 

کردن برخی از اشکال آسیب سلولی می شوند.
محققان می گویند: زغال اخته آبی می تواند به ویژه در کمک به بهبود زخم های 
مزمن ازجمله سوختگی، زخم های مرتبط با دیابت و زخم های فشاری مفید باشد. 
پزشکان اغلب این آسیب ها را به دلیل کاهش عروق خونی یا توسعه رگ های خونی 

غنی از مواد مغذی، به عنوان »غیر التیام بخش« دسته بندی می کنند.
محققان قبلا نشان داده بودند که این عصاره، عروقی شدن و مهاجرت سلولی را که 

مراحل حیاتی در روند بهبودی در سلول های بنیادی انسان است بهبود می بخشد.
در مقایسه با حیوانات تحت درمان با ژل پایه که حاوی عصاره فنولی نبود و گروه 
کنترلی که هیچ درمانی دریافت نکردند، گروهی که با عصاره زغال اخته تحت درمان 
قرار گرفتند، مهاجرت بهتر سلول های »اندوتلیال« به محل زخم را نشان دادند. آن ها 

همچنین ۱۲ درصد افزایش در بسته شدن زخم را تجربه کردند.
زغال اخته وحشی ظرفیت افزایش مهاجرت سلولی، تشکیل عروق خونی جدید 
)رگ زایی( و عروقی شدن و تسریع بسته شدن زخم را دارد. این امر به ویژه در شرایطی 
که نیاز به بسته شدن زخم در بیماران مبتلا به زخم های مزمن مانند زخم های 

دیابتی، سوختگی و زخم های فشاری هستند مهم است.
زغال اخته سرشار از آنتی اکسیدان، اولین میوه ای بود که به عنوان یک ابرمیوه 
شناخته شد. این میوه ممکن است به پیشگیری از بیماری قلبی، تنظیم قند خون، 

بهبود بینایی و تسکین ناراحتی معده کمک کند.
 

خواص ارده کنجد و شیره انگور 
برای بدن و سلامتی 

ارده و شیره به عنوان ماده غذایی طبیعی خواص زیادی برای سلامتی انسان دارد، 
استفاده از ارده و شیره برای بهبود سلامت بدن و همچنین درمان برخی از بیماری ها 

مفید است.
 ارده، خوراکی پرچرب است، اما چربی آن کاملا طبیعی و مفید است؛ ارده شیره 
دارای ویتامین های E، A، C و همچنین خاصیت آنتی اکسیدانی است و باعث 
تقویت سیستم ایمنی بدن می شود. ترکیب شیره با ارده پلاکت خون را بالا می برد و 

برای افراد دارای پلاکت خون پایین، مناسب است.
خوردن ارده شیره باعث پیشگیری از لخته شدن خون در بدن و موجب تنظیم فشار 

خون می شود.
همچنین ارده شیره برای برخی مشکلات بدن دارای خواصی است مثلا ارده 
خاصیت ملین و مسهل دارد و کسانی که دارای یبوست مزاح هستند، می توانند از 

ارده برای رفع مشکل خود استفاده کنند.
یکی دیگر از فوائد مهم شیره انگور پاکسازی است، خوردن شیره انگور موجب دفع 
اسید های غیرضروری و اوره از بدن می شود، بنابراین باعث پاکسازی معده و روده از 
باقی مانده غذا ها می شود؛ شیره انگور موجب خونسازی می شود، همچنین ضد 

نفخ است و مخلوط آن با ارده خاصیتش را چندین برابر خواهد کرد.
خوردن ارده کنجد می تواند اشتها را کم و از پرخوری جلوگیری کند، برای لاغر 
شدن، می توان یک تا نیم ساعت قبل از خوردن، یک تا دو قاشق غذاخوری ارده 
کنجد مصرف شود تا جلوی اشتهای کاذب را بگیرد، اما مصرف بیشتر آن نتیجه 

عکس خواهد داد.
همچنین یکی از خواص شیره به ویژه شیره انگور، خاصیت پاک کنندگی آن است 
که می تواند به دفع اوره و اسید های مضر بدن و همچنین اختلالات کلیه کمک کند.

فوق تخصص جراحی کلیه، مجاری ادراری  مطرح کرد:

احتمال ایجاد سنگ کلیه در بیماران دیابتی 
و فشارخون 

برخی از بیماری ها مانند دیابت و فشارخون احتمال افزایش میزان سنگ کلیه را 
بالا می برد.

"روزبه روحی نژاد" فوق تخصص جراحی کلیه، مجاری ادراری و ناباروری گفت: 
سنگ های سیستم ادراری  بسیار در میان مردم شیوع دارد و این شیوع به منطقه 

جغرافیایی، گروه های سنی، مشاغل و ... بستگی دارد.
"روزبه روحی نژاد" افزود: برخی از بیماری ها مانند دیابت، فشارخون، قلبی و 

شرایط زمینه ای بیماران، احتمال افزایش میزان سنگ کلیه را بالا می برد.
این فوق تخصص جراحی کلیه، مجاری ادراری و ناباروری با اشاره به تأثیر برخی 
داروها در تشکیل سنگ کلیه، گفت: ممکن است مصرف برخی داروها موجب 

تشکیل سنگ کلیه در بیماران شود.
"روزبه روحی نژاد" تاکید کرد: شیوع تولید سنگ در آقایان بیشتر از زنان است و در 

سن های ۴۰ تا ۶۰ سال میزان ابتلا به سنگ کلیه در مردان بیشتر است.
این فوق تخصص جراحی کلیه، مجاری ادراری و ناباروری در پاسخ به این پرسش 
که آیا املاح موجود در آب می تواند باعث تشکیل سنگ کلیه شود، گفت: بررسی 
موارد بسیاری نشان داده است املاح موجود در آب در تشکیل سنگ کلیه و مثانه 
تاثیر ندارد. "روزبه روحی نژاد" گفت: تشکیل سنگ یک فرآیند است که عواملی مانند 
کلسیم، منیزیم و سیترات مانع تشکیل سنگ در بدن موثر هستند؛ در واقع وقتی 
تعادل میان مواد سنگ ساز و مواد مانع سنگ به هم بریزد، سنگ در بدن تشکیل 
می شود. این فوق تخصص جراحی کلیه، مجاری ادراری و ناباروری با بیان اینکه 
سیترات ها که مانع تشکیل سنگ در بدن افراد هستند به طور طبیعی در بدن انسان 
وجود دارند، افزود: در برخی از افراد به صورت مادرزادی، شرایط مکانی یا کاری، 
تولید این ماده ضد سنگ در بدن آنها کاهش می یابد و این  ها مستعد تشکیل سنگ 

در بدن هستند.
"روزبه روحی نژاد" تأکید کرد: تشخیص سنگ های ادراری موضوع بسیار مهمی 
است و دقیق ترین روش برای تشخیص این سنگ ها، سی تی اسکن بدون رنگ 

است؛ این سی تی اسکن در ۹۹ درصد سنگ ها را شناسایی می کند.

 بهترین میوه ها برای رفع تشنگی

 در ماه رمضان 
زیاد در سحری هیچ  نوشیدن آب  ماه رمضان،  و تشنگی در  برای رفع عطش 

فایده ای ندارد.
تشنگی یکی از موضوعات مهم در ماه مبارک رمضان است که روزه داران برای رفع 
آن به دنبال راهکار هستند؛ بنابراین برای تامین آب مورد نیاز بدن نوشیدن برخی از 

شربت ها و آب میوه ها می توانند به رفع عطش کمک کند.
و  شربتی  تخم  آبلیمو،  خاکشیر،  شربت های  و  هندوانه  و  آلبالو  میوه های  آب 
سکنجبین برای کاهش تشنگی در طول ساعات روزه داری در فاصله افطار تا سحر 
مناسب هستند. همچنین عرقیجات کاسنی و شاتره از دیگر نوشیدنی هایی است که 
برای این ایام توصیه شده است. از میوه هایی چون زردآلو و هلو استفاده کنید، زیرا 
این میوه ها درد و ناراحتی ناشی از اسید معده را کم کرده و مواد معدنی از دست رفته 

ناشی از تعریق را جبران خواهند کرد.
چای، قهوه، انواع نوشابه ها و آب میوه های غیر طبیعی از نوشیدنی هایی هستند 
که علاوه بر مضر بودن، باعث از دست رفتن سریع آب بدن می شوند. برخلاف 
نقل هایی که مطرح می شود نوشیدن آب زیاد در هنگام سحر تأثیری در پیشگیری از 
تشنگی دارد، این گفته ها سندیت علمی ندارد، زیرا بدن، آب اضافی را دفع می کند.

سلامت

تغییرات بدن در فصل بهار و توصیه های 
»غذایی« طب ایرانی

فصل  ایرانی،  طب  منظر  از 
انسان  که  است  زمانی  بهار 
به  محتاج  معتدل  سرزمین  در 
پوشش زیاد به سبب سردی هوا 
و نیز محتاج تهویه به دلیل گرمی 
هوا نباشد. مزاج فصل بهار گرم 
است  اعتدال  حد  در  مرطوب  و 
و بهار برای تمام سنین مناسب 
افرادی  و  کهنسالان  در  و  است 
که مزاج سرد و خشک دارند نیز 

مناسب ترین فصل برای زندگی و سلامت است. 
در بهار تولید خون در بدن افزایش می یابد و همین امر امکان ابتلا به برخی 
بیماری ها را افزایش می دهد و موجب بیماری های خونریزی دهنده، ترک برداشتن 
رگ ها، پیدایش بزاق خون آلود و سرفه می شود. در این فصل گرمی هوا اخلاط 
موادی را که به دلیل سرمای زمستان و کاهش تعریق در بدن حبس شده اند، رقیق 
کرده و به حرکت در می آورد. اگر بدن نتواند این اخلاط را به طور کامل دفع کند به 
سوی اندام های ضعیف مانند کشاله ران و زیر پوست و اطراف بدن جاری می شوند 
و باعث تولید امراض شایع در این فصل مانند دمل ها، ورم های چرکی، جوش ها، 
خارش و ورم های حلقی می شوند که اگر وارد مغز شده و به بطن های مغزی برسند 

موجب بروز صرع و سکته در افراد مستعد و دارای پیش زمینه می شود.
اگر این مواد به مخاط بینی بریزد موجب زکام، گرفتگی صدا و سرفه می شوند. 
ریزش این مواد به مفاصل ورم های چرکی مفصلی و درد مفاصل را به دنبال دارد. 
شدت یافتن بیماری در بهار لزوما نشانه بدی نیست، بلکه ممکن است به دلیل 
آماده شدن مواد زائد بیماری زا برای دفع باشد. این اتفاق بویژه در بدن کسانی که 
در زمستان به سبب پرخوری و کم حرکتی دچار افزایش اخلاط شده اند بیشتر 
نمود پیدا می کند. بنابر اعلام دفتر طب ایرانی وزارت بهداشت، برای کاهش ابتلا 

به بیماری ها باید به نکات زیر توجه کنید:
_ بدن را از مواد و اخلاط فاسدی که در فصل زمستان در بدن تجمع کرده اند 

پاک کنید.
_ از تنش های زیاد روانی مثل خشم و پرخاشگری پرهیز کنید؛ زیرا به مزاج هوا 

کمک می کند و عوارض آن را افزایش می دهد.
_ خونگیری )حجامت( تنها با تشخیص پزشک متخصص

_ خودداری از مصرف زیاد نوشیدنی های گرمی بخش و بسیار رطوبت آور
_ به حداقل رساندن مصرف غذاهای مولد خون از جمله انواع گوشت بویژه 

گوشت قرمز
_ از جنبش های بیش از حد بدنی خودداری کنید. ورزش های معتدل هر بامداد 

پیش از صبحانه یا قبل از ظهر مفید است.
_ از مصرف آب با معده خالی و ناشتا خودداری کنید.

_ از نوشیدنی ها و رب های فرونشاننده گرما مانند شربت ریواس، عرق کاسنی، 
شربت زرشک، غوره و رب غوره، شربت نارنج و لیمو و به لیمو استفاده کنید.

_ از مصرف مواد گرم، تلخ، تند، شور و تیز مانند تنقلات ) آجیل های شور، تخمه، 
گردو( و ادویه جات تند )فلفل، دارچین و زنجبیل( بپرهیزید.

_ لباس های لطیف و سبک به ویژه از جنس کتان بپوشید و از گرم شدن زیاد بدن 
به ویژه در خواب جلوگیری کنید.

_ از حمام بسیار گرم و استفاده طولانی از آب های معدنی گرم اجتناب کنید.
_ در صورتی که با خوردن میوه ای احساس سنگینی، خشکی دهان و پوست و 

حتی باد گلو زدن داشتید، دیگر آن میوه  را مصرف نکنید.
_ در صورتی که دچار انواع آلرژی هستید از مصرف میوه های لطیف مثل خیار، 
هندوانه و طالبی که در بدن به سرعت دچار تغییرات نامطلوب می شوند، پرهیز 
کنید. البته استفاده از آب میوه های ذکر شده با کمی شکر برای کاهش حرارت 
منعی ندارد. _ با استفاده از سوپ ها و آش های ساده با پایه برنج و سبزیجات 
مرسوم از بروز یبوست جلوگیری کنید. _ از سیب و کاهو سکنجبین به عنوان میان 

وعده استفاده کنید. _ پرهیز از پرخوری و برهم خوری
_ مصرف سبزیجات مخصوص این فصل ) مانند ریواس و کنگر ( را از یاد نبرید.

به موجب ماده ۱۲ قانون ثبت اسناد و املاک و ماده 5۹ اصلاحی آئین نامه مربوطه ، املاکی که 
در سه ماهه سوم سال ۱۴۰۱ تقاضای آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت 
مقرر آگهی نشده و هر آنچه طبق آراء هیئت نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی آن ها باید تجدید 

شود به شرح ذیل آگهی می شود :
 الف : املاکی که تقاضای ثبت آن ها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر 

آگهی نشده و مدت اعتراض آن ها از تاریخ اولین نوبت این آگهی به مدت ۹۰ روز می باشد .
 ۱. تمامی هفت سهم و هفتصد و پانزده هزارم سهم مشاع از۳۲۰ سهم ششدانگ پلاک 55 
اصلی به استثناء قطعات مفروزی قبلی و اراضی ملی شده ، به نام موقوفه میرزا احمد طغرودی 

تحت تولیت آقای دکتر سیدمحمدرضا شکرالهی . 
لذا به موجب ماده ۱۶ قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه شخص یا اشخاصی یسبت به املاک 
ذکر شده در این آگهی واخواهی داشته باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی ) ردیف 
الف ( تا مدت ۹۰ روز و آن هایی که طبق آرای هیئت نظارت و دستور اداری تجدید آگهی شده ) 
ردیف ب ( به مدت ۳۰ روز دادخواست خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم نمایند و همچنین 
طبق ماده ۱7 قانون مذکور در صورتی که قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف 
دعوی یا متقاضی ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مرقوم تسلیم 
نمایند ، اعتراضات یا گواهی طرح دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلا اثر است 
، و طبق قسمت اخیر ماده ۱۶ قانون ثبت و تبصره ماده ۱7 رفتار خواهد شد ، جمعا به موجب 
تبصره ۲ ماده واحده مصوب ۱۳7۳/۲/۱5اعتراض به تقاضای ثبت موضوع ماده ۱۶ قانون 
ثبت می بایست توسط معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم 
دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی پذیرد ، ضمنا طبق ماده 5۶ آئین نامه قانون ثبت حقوق 
ارتفاقی در موقع تحدید حدود در صورت مجلس تحدیدی قید خواهد شد ، این آگهی نسبت به 
ردیف الف در ۲ نوبت به فاصله ۳۰ روز و نسبت به ردیف ب در یک نوبت چاپ و منتشر می شود . 
تاریخ انتشار نوبت اول : روز یکشنبه ۱۴۰۱/۲/۴ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : روز یکشنبه ۱۴۰۱/۳/۱
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد 
محمدرضا خدایاری 

آگهی های نوبتی سه ماهه اول سال ، اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد 
آگهی نوبتی سه ماهه اول – اردیبهشت ماه ۱۴۰۱
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گزارش میدانی  از مسیرهای منتهی به جمکران در شب قدر حاکی است که بسیاری از 
مردم به دلیل مشکلات ترددی که در موقع حضور در جمکران ایجاد شد شب احیا را در 
ترافیک و در ماشین خود برگزار کردند. در این بین بسیاری از مردم به دلیل اینکه راه پس 
و پیش نداشتند و نمی توانستند به خانه خود هم برگردند با مشکلات عدیده ای از جانب 

کودکان و افراد مسن مواجه شدند. 
مردمی که در دو سال گذشته تنها از طریق تلویزیون و رادیو به همدلی و احیای شب های 
قدر مشغول بودند، امسال با کاهش شیوع کرونا و پوشش واکسیناسیون، امیدوار بودند بار 
دیگر با حضور در اماکن مذهبی و هم صدا با یگدیگر ندای الغوث و العفو سر دهند و به 
استغفار از گناهان بپردازند و غم و دل تنگی دو سال سخت پر غم را از جسم و جان خود 

بشویند.
اما گویا مسئولین مدیریتی قم در این دو سال که به دلیل رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی، مردم حضور کمتری در این مراکز پیدا می کردند، برنامه ویژه ای برای حضور 
عزاداران شب های قدر در مسجد مقدس جمکران نداشتند؛ زیرا ترافیک فوق سنگین 
منتهی به مسجد مقدس جمکران بسیار عجیب بود، ترافیکی که اگر هیچ گونه تصمیمی 
گرفته نمی شد و مردم بدون هیچ محدودیت و اجرای طرح ترافیکی تردد می کردند، مدت 

زمان کمتری را در ترافیک سپری می کردند.
ترافیکی که اختصاص به ساعات پایانی مراسم و سیل بازگشت جمعی مردم نداشت، بلکه 
در ساعات ابتدایی و زمان شروع مراسم این ترافیک سنگین ایجاد شده بود به طوری که 
بسیاری از افراد نتوانستند به مسجد مقدس جمکران برسند و احیای خود را در ترافیک 
گذراندند که با توجه به پروژه های عمرانی متعدد احداث شده منتهی به مسجد مقدس 

جمکران، این ترافیک فوق تصور بود.
احمد اقبالی یکی از فعالان رسانه ای در گفت وگو با ایسنا عنوان کرد: متأسفانه برنامه 
احیای مردم در شب بیست یکمی که شب عزاداری و احیای مردم بود به یکی از خاطرات 

بد آن ها مبدل شد که دلیل آن نحوه مدیریت در شهر قم بود.
وی گفت: هر کسی که جمعه شب  به جمکران رفت با چنین مشکلی مواجه بود و 
ساعت ها در خیابان های حوالی جمکران با مشکل تردد مواجه بود؛ زیرا همه راه ها به سمت 
این مسجد قفل بود. مسیر بلوار پیامبر اعظم )ص( از عمود ۶۰ به بعد به شکل عجیبی قفل 

بود و حداقل یک یا دو ساعت این مسیر بسته بود.
این شهروند قمی بیان کرد: مسیر شهر قائم به سمت جمکران نیز توسط مسئولان تردد 
شهری بسته شده بود و مردم برای استفاده از این محور باید از سمت بقیع به سمت جمکران 
می رفتند که ترافیک به شکل دیگری به مسیر دیگری منتقل شد و اتفاق دیگری نیفتاد زیرا 

آن مسیر نیز بسیار باریک و دو طرفه است که مشکلات خاص خود را ایجاد می کرد.
وی گفت: از سمت بلوار مرجعیت نیز که خیابان کاملًا قفل بود و با اینکه فاصله چندانی 

با مسجد وجود نداشت ولی کسی نه می توانست با خانواده آن مسیر را پیاده برود و نه اینکه 
اصلًا راهی برای برگشت وجود داشت.

در  قدر  شب های  و  عرفه  ویژه  مراسم  اخیر  سال های  در  متأسفانه  کرد:  بیان  اقبالی 
قم منحصر به دو مرکز مهم فرهنگی یعنی حرم حضرت معصومه )س( و مسجد مقدس 
جمکران است و اکثر مردم علاقه دارند که این مراسم را حتماً در این دو مکان حضور یابند 
ولی دو مشکل اساسی ایجاد می شود: اول اینکه این دو مرکز از نظر تردد مردم با مشکلات 
عدیده ای مواجه هستند و دوم اینکه در موقع بازگشت نیز مشکلات بسیاری برای مردم 

وجود دارد.
اکبر عظیمی شهروند دیگر قمی که در این ترافیک به مشکل برخورده بود هم عنوان 
کرد: درد ما این است که مسئولان در این زمینه هیچ گونه پاسخگویی نداشتند و اصلًا 
گویی توجهی به مشکلات ما نداشتند. مگر می شود در مسیر جمکران بیش از دو ساعت 
در ترافیک باشی و مراسم همه مردم خراب شود و هیچ خبری از مسئولان در هیچ شبکه 

اجتماعی نباشد و هیچ حضوری در محل نداشته باشند؟
ضعف و کمبود ناوگان اتوبوسرانی شهری

وی گفت: حداقل می توانستند با توجه به حضور گسترده مردم در شب نوزدهم این 
احتمال را بدهند که مراسم شب بیست و یکم قطعاً شلوغ تر می شود و یا راه را به طور کلی 
از یک مسیر خاص ببندند و به همه بگویند که با اتوبوس های تعبیه شده در محل تردد کنند 
یا اصلًا اجازه حضور ندهند. شب گذشته اکثر مردم بیش از دو ساعت در ترافیک بودند که 
بلا تشبیه این شلوغی را فقط در مسیر چالوس آن هم در پیک تردد عید نوروز تجربه کردیم.

وی اظهار کرد: سال گذشته هم بنده به اتفاق خانواده در این مراسم شرکت کردیم ولی 
هیچ مشکلی وجود نداشت ولی امسال اصلًا باور کردنی نبود. هر خودرویی که در کنار 
ما بود لب به اعتراض باز کرده بودند و متأسفانه حرف هایی هم می زدند که خودشان  هم 
می گفتند که اعمال ما را در این شب خراب کردند. وی گفت: اگر مسئولان فرهنگی کل 
مراسم و بهترین مداحان و سخنران ها را در دو محل مستقر نکنند این مشکلات کمتر 
پیش می آید. چه بپذیریم چه نپذیریم بسیاری از مردم برای حضور در یک مراسم به مداح و 
سخنران آن مراسم دقت می کنند و وقتی در چنین شب هایی دو مراسم بزرگ بیشتر برگزار 
نمی شود این مشکلات بیشتر به چشم می آید که به نظر من باید این مراسم های عظیم را 
مثل محرم در محل های دیگر مثل ورزشگاه شهید حیدریان و هیئت های بزرگ برگزار کنیم 

که بار ترافیکی در شهر پخش شود نه افتضاحی که شب گذشته ایجاد شد.
این که مردم نتوانستند اعمال عبادی خود را در بهترین شب سال و در بهترین مکان انجام 
دهند، تنها یک مشکل دارد و آن هم عدم هماهنگی های لازم برای این شب بزرگ است. این 
ناهماهنگی برای شهری که برگزارکننده بزرگ ترین تجمع مهدوی دنیاست زیبنده نیست و 

بهتر است مسئولین مشکلات و نقص ها را رفع کنند.

بی تدبیری و غافلگیری مسئولان دردومین شب از لیالی قدر ؛

ترافیک سنگین ؛معطلی وسردرگمی زائران درجمکران

سرپرست ستاد اقامه نمازاستان قم :

روحانیان در ۲۰۰ مدرسه قم
 آموزش های دینی می دهند

سرپرست ستاد اقامه نمازاستان قم با بیان اینکه در مدارس این استان ۲۸5 هزار 
دانش آموز حضور دارند گفت: ما تنها استانی هستیم که در قالب طرح شمیم 
به ۲۰۰ مدرسه طلبه اعزام کرده ایم و در ساعت هایی که معلم ها حضور ندارد و 

ساعت های خالی درسی به دانش آموزان آموزش های ارائه می شود. 
حجت الاسلام علی عرب پور در دیدار با آیت الله سید محمد سعیدی با اشاره به 
برنامه های این ستاد با مدیریت جدید اظهار داشت: هر ساله عملکرد دستگاه ها به 
اقامه نماز بررسی می شد و به ستاد اقامه نماز کل کشور و دستگاهای مرکزی کشور 

ارسال می شد که این برنامه همچنان ادامه خواهد داشت.
وی با بیان اینکه در گذشته برخی مسائل مغفول واقع شده و یا شرایطش فراهم 
نبوده است گفت: برنامه های ما در دو بخش مردمی و اداره ها دنبال خواهد شد و 
نخستین برنامه مدنظر ما این است که در شهر قم که محل تردد زائران زیادی است 
کسبه بازارها و مجتمع های تجاری اطراف حرم اهتمام بیشتری به اقامه نماز اول 
وقت داشته باشند که این امر با برگزاری جلسه های ارشادی صورت خواهد گرفت.
سرپرست اقامه نماز قم با بیان اینکه اگر نماز سروسامان داده شود وضعیت 
در  نماز  وضعیت  دادن  سروسامان  برای  افزود:  شد  خواهد  حل  نیز  حجاب 
شهرک های صنعتی قم هم راهکارهایی داریم و همچنین مساجدی که در مسیر 
زائران مسجد جمکران از مسیرهای ورودی به قم داریم در مرحله اول ظاهرسازی 
و در مرحله دوم  نماز  بودن مساجد در وقت های شرعی  باز  و  ورودی مساجد 

بازسازی سرویس های بهداشتی مساجد در دستور کار است.
وی با بیان اینکه به اقتضای صنف و افرادی که در مشاغل هستند به صورت 
مجزا دوره های آموزشی خواهیم داشت افزود: برای بازارها دوره های خوبی تدوین 
شده ولی در استان این دوره ها برگزار نشده و کسبه به معارف و احکام نماز آشنایی 

ندارند که این دوره ها باید برای راننده ها و کسبه برگزار شود.
عرب پور با بیان اینکه در بوستان ها نمازخانه ها کوچک است گفت: در کنار 
توسعه نمازخانه ها ما روحانیان جهادی را شناسایی کرده ایم و باید در زمانی که 
هوا مساعد است در محوطه بوستان ها نماز جماعت داشته باشیم و در مرحله بعد 
مناطق آسیب پذیر فرهنگی قم را شناسایی خواهیم کرد و با همراهی سازمان 

تبلیغات اسلامی حضور کارشناسان دینی را در این مناطق خواهیم داشت.
وی با اشاره به وضعیت اقامه نماز در اداره های استان گفت: بعد از کرونا وضعیت 
اقامه نماز در اداره ها ضعیف شده که بنا داریم با دعوت مدیران به شرکت در نماز 
بسته های  توزیع  و  اداره ها  کارکنان  برای  آموزشی  برگزاری دوره های  جماعت، 

فرهنگی میان کارکنان اداره ها، آنها را به نماز تشویق کنیم.
سرپرست اقامه نماز قم با بیان اینکه از ظرفیت دستگاه ها در امر اقامه نماز 
بانک ها هستند،  تلویزیون هایی که در  به خوبی استفاده نشده است گفت: 
تلویزیون های سطح شهر و خود پردازهای بانکی می توانند با تبلیغ شعارهای 

نمازی مردم را به نماز متوجه کنند.
وی با بیان اینکه در مدارس استان ۲۸5 هزار دانش آموز حضور دارند گفت: ما 
تنها استانی هستیم که در قالب طرح شمیم به ۲۰۰ مدرسه طلبه اعزام کرده ایم و 
در ساعت هایی که معلمان حضور ندارد و ساعت های خالی درسی به دانش آموزان 

آموزش های دینی ارائه می شود.
عرب پور با اشاره به راهکارهای دعوت و تشویق دانش آموزان به نماز گفت: 
برگزاری دوره های آموزشی تخصصی نماز برای والدین، برگزاری دورهای تخصصی 
نماز برای کارشناسان خانواده حاضر در مدارس، برگزاری دوره های تخصصی 
برای معلمان سوم ابتدایی مدارس دخترانه و مدیران دبیرستان ها و برگزاری جشن 
تکلیف برای دانش آموزان نومکلف از جمله برنامه های ما برای دانش آموزان است.

 
معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم :

طرح بهسازی جاده قدیم قم - تهران 
عملیاتی شد

 معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم گفت: به 
منظور صیانت و ارتقای سطح ایمنی در یکی از سه محور مهم ترانزیتی کشور، 

طرح بهسازی جاده قدیم قم - تهران به اجرا گذاشته شد. 
اکبر نوروزپور ضمن اعلام خبر فوق افزود: محور قدیم قم - تهران از محورهای 
شریانی کشور می باشد که نقشی مهم در ترانزیت کالا دارد و به دلیل ترافیک غالبا 
چشمگیر انواع کامیون و تریلر، سطح استهلاک جاده ای آن در مقایسه با دیگر 

محورها بالا و نیازمند توجه بیشتری است.
وی با یادآوری این مهم که ارتقا سطح سرویس و همچنین افزایش ضریب ایمنی 
محور قدیم قم - تهران از اولویت های عمرانی این اداره کل است تصریح کرد: طی 
سال های گذشته و در قالب طرح های عمران جاده ای، نسبت به تعریض و دوبانده 
کردن محور در قطعه نخست آن اقدام شده، که به دلیل تحدید منابع اعتباری، 
ادامه این پروژه به بعد موکول شد. وی در ادامه به طرح بهسازی این محور اشاره و 
بیان داشت: به دلیل اضمحلال شدید رویه راه در ۱۱ کیلومتر ابتدایی محور قدیم 
قم - تهران به اجرای طرح بهسازی از نوع سنگین و در قالب عملیات درزگیری با 

قیر پلیمری و یک لایه قیری و روکش آسفالت اقدام می شود.
نوروزپور طول مسیر اجرایی طرح را قریب ۱۱ کیلومتر و عرض آن را ده متر 
عنوان کرد و افزود: محدوده اجرایی طرح بهسازی محور قدیم قم- تهران، از مقابل 

پاسگاه پلیس راه این محورآغاز و تا کیلومتر ۱۱ باند رفت امتداد دارد.
معاون راهداری قم در خصوص میزان و محل تهیه اعتبارات این طرح مهم عمران 
جاده ای اظهار داشت: بالغ بر ۳۳۰ میلیارد ریال  اعتبار اجرایی این طرح است 

که از محل درآمدهای سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای تامین شده است.
نوروزپور در رابطه با بازه زمانی طرح نیز گفت: این طرح از ۲۰ اردیبهشت ماه 

سال جاری آغاز و تا پایان امسال تکمیل و مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت.
وی در پایان ضمن تاکید بر ترافیک چشمگیر محور قدیم قم - تهران و ضرورت 
رعایت حداکثری مقررات ترافیک جاده ای توسط کاربران یادآور شد: به دلیل 
اجرای طرح درزگیری که موجب ایجاد غبار در سطح راه می شود، ضروری است 
رانندگانی که از این مسیر آمدوشد می کنند به رعایت جوانب ایمنی، تعامل لازم را 

با مجریان این طرح داشته باشند.
 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید:

۶۰۰ میلیارد تومان تسهیلات کارآفرینی
در قم پرداخت می شود

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با بیان اینکه شرایط جذب بیش از ۶۰۰ 
میلیارد تومان تسهیلات این صندوق در قم فراهم است، گفت: در سه ماه نخست 

سالجاری ۲۰۰ میلیارد تومان به این استان تخصیص یافته است. 
نعمت الله رضایی در پایان و جمع بندی سفر دو روزه به قم در گفت وگویی، با 
بیان اینکه اولویت پرداخت این تسهیلات برای مناطق روستایی و محروم است، 
افزود: سهم تسهیلات اختصاصی به قم در سه ماه نخست سالجاری در مقایسه با 
سال ۱۴۰۰، ۶.5 برابر شده است. مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با بیان اینکه 
پرداخت وام های ضروری و اشتغال آفرینی طلاب نیز در قم مورد توجه این صندوق 
است، اضافه کرد: منابع پرداختی این صندوق قرض الحسنه و دوره بازپرداخت آن 
5 ساله است. وی در ادامه بیان کرد: معوقات صندوق کارآفرینی امید در پرداخت 

تسهیلات به متقاضیان روستایی و مناطق محروم کمتر از دو درصد است.
رضایی یادآور شد: با برنامه ریزی های انجام شده امسال ۱۰۰ واحد راکد و نیمه 
فعال کشور به همت صندوق کارآفرینی امید احیا و به مدار تولید بازخواهد گشت.

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید تصریح کرد: با آغاز دولت سیزدهم و در دوره 
جدید صندوق کارآفرینی امید علاوه بر چابک سازی فرآیندهای اداری و اجرایی، 

دریافت تضامین از متقاضیان خرد و روستایی به حداقل ممکن رسیده است.
دولت  سیاست  راستای  در  امید  کارآفرینی  صندوق  داشت:  اظهار  رضایی 
الکترونیک گام های بلندی برداشته و تا پایان تابستان سالجاری تمام فرآیندهای 
اداری آن الکترونیکی شده و مراجعه حضوری متقاضیان به حداقل خواهد رسید.

فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب )ع( قم تاکید کرد :

استفاده از ظرفیت خیران برای بهسازی 
آسایشگاه انوار آفتاب 

فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب )ع( قم گفت: با کمک مسئولان، خیران و گروه های 
جهادی برای بهسازی آسایشگاه قدم خیری برداریم. 

 سردار محمدرضا موحد شامگاه سه شنبه با حضور در آسایشگاه معلولان و سالمندان 
آفتاب قم از بخش های مختلف این مجموعه بزرگ بازدید کرد و در جریان اقدامات این 

آسایشگاه در زمان مدیریت جدید این مرکز قرار گرفت.
سردار موحد ضمن تشکر از مسئولان و پرسنل آسایشگاه سالمندان و معلولان انوار آفتاب 
در جهت تکریم این عزیزان، در مورد پشتیبانی و همکاری سپاه در امور عمرانی این مرکز با 
اعزام گروه ای جهادی و حمل و نقل سالمندان و معلولان با استفاده از امکانات سپاه نیز 

اعلام آمادگی کرد.
سردار موحد گفت: با کمک مسئولان، خیران و گروه های جهادی بتوانیم قدم خیری در 

راستای بهسازی و بروز رسانی این مجموعه ارزشمند برداریم.
در جریان این بازدید که مهدی پهلوانی مدیرکل بهزیستی قم و معاونان ایشان و مسئولان 
موسسه خیریه انوار آفتاب هم حضور داشتند مدیرکل کل بهزیستی به تشریح خدمات 
بهزیستی در حوزه های مختلف از جمله توانبخشی پرداخت و گفت: بیش از ۲۲ هزار معلول 

در استان تحت پوشش بهزیستی قم هستند.
از  نفر  از ۱۳۰۰  بیش  روزی  شبانه  مرکز  در ۱۰  و  معلولان  این  گفت:  موحد  سردار 
سالمندان، معلولان ذهنی و جسمی شدید، بیماران روانی مزمن و ... نگهداری می شوند 
و در این آسایشگاه که با مدیریت موسسه خیریه انوار آفتاب اداره می شود هم ۴۲۰ نفر از 

توانخواهان شامل ۳۲۰ معلول ذهنی مرد و ۱۰۰ سالمند مرد نگهداری می شوند.
همچنین در این دیدار فاطمه پورمحمدی مدیرعامل موسسه خیریه انوار آفتاب گفت: 
در حال حاضر خدمات این مؤسسه شامل »نگهداری و توان بخشی سالمندان و معلولان«، 

»مرکز آموزشی اوتیسم«، »طرح مثبت زندگی« است.
فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب )ع( استان قم با تأکید بر اینکه بیشتر هزینه های ۴۲۰ 
مددجو و ۹۰ پرسنل این آسایشگاه از طریق کمک های نیکوکاران و خیران تأمین می شود 
گفت: ماهانه بالغ بر سه میلیارد تومان هزینه جاری آسایشگاه در سال گذشته بوده است که 

شامل حقوق و بیمه پرسنل و هزینه خوراک، پوشاک و درمان مددجویان می شود.
پورمحمدی گفت: تعدادی از مددجویان آسایشگاه، مجهلول الهویه هستند و بیشتر آنان 

خانواده های بسیار مستضعفی داشته که از پس تأمین هزینه های مالی برنمی آیند.
طور  به  مددجویان  از  نفر  بر ۱۰۰  بالغ  گفت:  آفتاب  انوار  خیریه  مؤسسه  مدیرعامل 
کامل زمین گیر هستند و مددکاران آسایشگاه باید غذا در دهان شان بگذارند و نظافت 

شخصی شان را انجام دهند.
پورمحمدی گفت: بخش قابل توجهی از سالمندان این آسایشگاه، معلول ذهنی بالای 
شصت سال هستند و بخش دیگر یا ازدواج نکردند یا فرزندی نداشتند که از آن ها مراقبت 

و نگهداری کنند.
 

مدیر دفتر تسهیلگری و توسعه محلی شهرقائم خبرداد:

آغاز اجرای طرح  پوشش سراسری
 بیمه سلامت رایگان در محله شهرقائم

مدیر دفتر تسهیلگری و توسعه محلی شهرقائم با بیان این که حدود پنج هزار نفر در محله 
شهرقائم به بیمه خدمات درمانی مناسب دسترسی ندارند گفت: ارائه خدمات بیمه سلامت 

رایگان برای افراد ساکن در مناطق کم برخوردار در حال اجرا است.
ابوالفضل معرفی، مدیر دفتر تسهیلگری و توسعه محلی شهرقائم با بیان اینکه ارتقاء 
وضعیت بهداشتی و درمانی محله شهرقائم از جمله اولویت های اصلی دفتر تسهیلگری 
است عنوان کرد: بر اساس پیگیری های و رایزنی های صورت گرفته با اداره کل بیمه 
سلامت استان، طرح پوشش بیمه سلامت همگانی رایگان برای ساکنین محله شهرقائم 

آغاز شده است.
وی ادامه داد: بیمه سلامت، بیمه اصلی درمانی کشور است و براساس قانون، هر ایرانی 

فاقد پوشش بیمه درمان تحت پوشش بیمه سلامت قرار می گیرد.
معرفی با بیان این که این افراد با دردست داشتن مدارک هویتی،تحت پوشش بیمه 
سلامت قرار می گیرنداظهار داشت: با همکاری اداره کل بیمه سلامت استان قم و سایر 
نهادهای محلی و نیز گروه های مردمی فرصتی فراهم شده است تا شرایط برای استفاده 

از خدمات بیمه ای افراد آسیب دیده و کم برخوردار ساکن در محله شهرقائم تسهیل شود.
مدیر دفتر تسهیلگری شهرقائم گفت: براساس مطالعات و بررسی های میدانی دفتر 
تسهیلگری، از اهمّ دلایل عدم مراجعه  به موقع ساکنین محلات کمتر برخودار به مراکز 
درمانی، هزینه های بسیار زیاد استفاده از خدمات درمانی است. بدین ترتیب پوشش بیمه 
ای مناسب و رایگان می تواند نقش بسزایی در افزایش استفاده از خدمات درمانی و به دنبال 

آن افزایش سطح سلامت در این محله داشته باشد. 
معرفی گفت: امید است با همکاری نهاد های متولی برای اجرای هرچه بهتر و بیشتر 
این طرح، وضعیت سطح سلامت در محله شهرقائم رشد چشمگیری داشته باشد و از این 
طریق، شاخص های کیفیت زندگی در این محله بهبود یافته و محله شهرقائم، بعنوان اولین 

محله استان باشد که تمام ساکنین آن تحت پوشش بیمه قرار می گیرند.

کارشناس اجتماعی دفتر تسهیلگری و توسعه محلی شهر قائم مطرح کرد:

وجود 3۰۰ خانوار دارای سابقه مصرف 
مواد مخدر در شهرقائم

کارشناسان دفتر تسهیلگری وشماری از  فعالین اجتماعی شهرقائم از اردوگاه درمانی 
فرهنگی کرامت وابسته به سپاه قم بازدید کردند.

کارشناسان دفتر تسهیلگری و فعالین شهر قائم از بخش های مختلف اردوگاه درمانی 
فرهنگی کرامت واقع در ۱7 کیلومتری جاده کاشان بازدید کردند.

مهدی عبدی کارشناس حقوقی دفتر تسهیلگری و توسعه محلی شهر قائم با بیان این که 
این بازدید با هماهنگی مسئولان اردوگاه فرهنگی ترک اعتیاد کرامت سپاه قم انجام شده 
است.گفت: در این بازدید مسئولین اردوگاه در خصوص مراحل ترک در مراکز ترک اعتیاد 
گزارشی را ارائه کردند. همچنین حجت الاسلام پورقلی کارشناس صیانت کمپ کرامت در 
حالی که تصاویری از تجهیزات و امکانات اردوگاه به نمایش گذاشته شده بود به سئوالات 

بازدید کنندگان پاسخ داد.
دادخواه کارشناس اجتماعی دفتر تسهیلگری نیز با اینکه آسیب های ناشی از مصرف 
مواد مخدر برای فرد ،خانواده و جامعه مشکلات جبران ناپذیری را ایجاد می نماید،گفت: 
بنا بر آمارگیری دفتر تسهیلگری، بیش از ۳۰۰ خانوار شهرقائم دارای سابقه مصرف مواد 

مخدر است که در این راستا با نهادهای مربوطه تعاملات سازنده ای صورت گرفته است. 
وی با بیان اینکه روحانیون و فعالین اجتماعی محلات، رسالت مهمی برای آگاهی مردم 
از مضرات مواد مخدر دارند افزود: در محله شهرقائم بیش از ۲۰۰فعال اجتماعی وجود دارد 
که می توان از ظرفیت آنها برای پیشگیری از آسیبهای اجتماعی ناشی از مصرف مواد مخدر 
استفاده کرد.  همچنین،همزمان با این بازدید کارگاه آموزشی پیشگیری از اعتیاد توسط 
حجت الاسلام پورقلی مدیر و کارشناس صیانت کمپ کرامت در محل اردوگاه درمانی 

فرهنگی کرامت قم برگزار شد.

در قالب پویش ضیافت مهربانی صورت گرفت ؛

نشست صمیمی فرمانده سپاه قم
 با نوجوانان یک مرکز بهزیستی

فرمانده سپاه قم با حضور در مرکز شبانه روزی حضرت قاسم)ع( که در قالب پویش 
ضیافت مهربانی و با محوریت حضور خیران و مسؤلان در مراکز بهزیستی انجام شد، ضمن 
حضور در بین نوجوانان ۹ تا ۱۸ سال مقیم مرکز و گفت وگوی صمیمی با این فرزندان، افطار 

را همسفره آنها بود. 
به گزارش عصر چهارشنبه روابط عمومی سپاه قم، سردار محمد رضا موحد ضمن 
برشمردن نعمت بزرگ دوران جوانی اظهار داشت: در مسیر علم آموزی و مهارت آموزی از 
هیچ تلاشی دریغ نکنید. جامعه نیازمند تلاش تک تک شما نوجوانان و جوانان خوش ذوق 

و با استعداد است.
فرمانده سپاه قم با تاکید بر مانوس شدن با خداوند و اهل بیت)ع( افزود: هر تلاشی اگر با 
انس با قرآن و محبت اهل بیت همراه باشد، به طور حتم برکاتش ابتدا برای زندگی خودتان و 

در مراحل بعدی برای جامعه ایی که در آن فعالیت می کنید، خواهد بود.

دکتر محمدرضا رئیسی* 
 خوشبختانه برخی از اندک پیش  بینی  ها درباره 
نداده  رخ  تاکنون  کرونا  همه  گیری  بازگشت  موج 
که به طور قطع محصول واکسیناسیون گسترده 
بعد از تابستان سیاه گذشته است و شواهد نشان 
می  دهد در حال حاضر خبری از رشد ابتلا و بستری 
یا مرگ نیست؛ هرچند باید همچنان محتاط بود و 
تا زمان اعلام قطعی و همیشگی متخصصان، همه 
با شدت تمام مراعات  را  شیوه  نامه  های بهداشتی 

کرد.
بر اساس مشاهده های میدانی و شنیده  ها باوجود 
برخی مخالفت  های اولیه از سوی خانواده  ها، حضور 
دانش  آموزان در مدارس به مرور افزایش یافته و به جز 
اندکی که به دلیل علائم اولیه و یا داشتن بیماری  های 
زمینه  ای هنوز فرصت حضور در کلاس  های درس را 
آموزش  نعمت  از  دانش  آموزان  بیشتر  نداشته اند، 
حضوری در محیط  های فیزیکی برخوردار شده  اند. 
با توجه به این تجربه موفق ۲ هفته  ای و با نظرداشت 
به  که  گسترده  ای  آسیب  و  آنلاین  آموزش  ماه  ها 
آموزش و سواد و نیز روحیه دانش  آموزان وارد آمده، 
ادامه سال تحصیلی  برای  پیشنهادهایی  و  نکات 
و فرصت تابستان پیش رو مطرح می  شود؛ با این 
امید که بتوان تا پیش از آغاز سال تحصیلی ۱۴۰۲-

۱۴۰۱ در آن تامل و احیانا اجرا کرد:
۱. شرایط ناپایدار کرونایی

باید توجه کرد که شرایط کنونی هنوز شکننده 
و  کرونا  ویروس  نامعلوم  رفتار  به  توجه  با  و  است 
سویه  هایش، باید منتظر هر پیشامدی بود و اصرار به 
آموزش حضوری به هر قیمت آن  هم در شرایطی که 
خیز بیماری احساس شود، نه  تنها منطقی نیست 
بلکه بازی با جان و سلامت جامعه چند میلیونی 
از این رو لازم  دانش  آموزان و معلمان خواهد بود؛ 
است همه شیوه  نامه  ها به  ویژه استفاده از ماسک و 
فاصله- گذاری تا حد ممکن اجرا شود و در کنار آن، 
شرایط را برای غیبت افرادی که نشانه های احتمالی 

بیماری را بروز می  دهند، تسهیل کرد.
آن رو ستودنی است که  از  تجربه ۲ هفته اخیر 
در  ماه  ها  آموزش وپرورش،  تنبل  و  حجیم  ماشین 
سراب تحصیل »کامل مجازی« آرمیده بود و هرگونه 
تغییر و حرکت آن دشوار به  نظر می  آمد؛ در این زمینه 
باید از پایداری مسئولان ستاد ملی مقابله با کرونا و 
همراهی آموزش وپرورش تقدیر کرد که با هر زحمتی 
وضعیت  از  را  دانش آموز  میلیون  ها  آموزش  بود 
آسیب  زای گذشته رهانیدند و زمینه را برای ادامه 
آموزش حضوری برای امسال و به  ویژه برای مهرماه 

آینده فراهم کردند.
۲. تغییر عادت زمان  بر است

ماه  ها نشستن در خانه و یا حضور آنلاین در کلاس 
به  را  وضعیتی  درازکش)!(  یا  خوابیده  صورت  به 
شکل »عادت« شکل داده است که تغییر آن زمان 
می  برد؛ از این رو فشار فراوان برای تغییر این عادت 
در کلاس حضوری، موجب خستگی و دل زدگی 
دانش  آموران خواهد شد؛ می  توان اندکی در کلاس 
درس آسان گرفت و با اجازه به استراحت  های پنج 
دقیقه  ای کوتاه و یا افزایش زنگ  های تفریح، اندک 
اندک شرایط را برای بازگشت کامل به شرایط پیش از 
کرونا فراهم آورد؛ به  ویژه برخی دانش  آموزان روزه  دار 
هستند و مجبورند در همه ساعات حضور در کلاس، 

ماسک و فاصله  گذاری را رعایت کنند.
۳. شرایط خاص دبستانی  ها

در این ۱5 روز بسیاری از دانش  آموزان اول تا سوم 
تفریح،  زنگ  مدرسه،  نخستین بار  برای  ابتدایی 
مراسم صبحگاهی و ارتباط با معلم و همکلاسی  ها 
را تجربه کردند و بخشی از کارکرد مهم غیردرسی 
مدارس جریان گرفت؛ کارکردهایی همچون ارتباط 
کلامی و غیرکلامی، تجربه زودبرخاستن از خواب، 
بازی و نشاط در محیط واقعی، ارتباط فردی با معلم 
و ...؛ این وجه از کارکرد تربیتی-اجتماعی مدارس 
لازم است همچنان محور فعالیت  های دبستان  ها 
باشد و منطقا نمی  توان همه عقب  ماندگی  ها را در 
کوتاه مدت جبران کرد؛ آن  هم به  قیمت تلخ  کردن 
استرس  و  ترس  ایجاد  مدرسه،  در  حضور  خاطره 

مضاعف در ذهن بچه  ها و ... .
در برخی گزارش  ها آمده شماری از معلمان دلسوز 
تلاش داشته  اند عقب  ماندگی سه سال اخیر را به  
سرعت جبران کنند؛ این روش و رویکرد، به طور 
بنابراین  آسیب  زاست.  و  نامناسب  ناموفق،  قطع 
بهترین کار در روزهای باقی مانده سال تحصیلی، 
ادامه تدریس به اندازه  ای معقول و تکیه بیشتر به 
و  اجتماعی  تفریحی،  ارتباطی،  تربیتی،  مباحث 

روان شناختی حضور در محیط مدرسه است.
۴. درباره دانش  آموزان دبیرستانی

در سطح متوسطه اول و دوم نیز برخی دانش  آموزان 
در حالی وارد مقطع بالاتر شده اند که فرصت ارتباط 
و زیست جمعی در مقطع جدید و مقتضیات  آن را 
نداشته  اند؛ به  ویژه دانش  آموزانی که در این فاصله، به 
سن بلوغ رسیده و نگاه آنان به مدرسه و محیط  های 
جمعی )و چه  بسا به جهان( متحول شده است؛ 
چگونگی برخورد با این تغییرات روانی و احتیاط 
در روش  های تربیتی، یکی از مواردی است که نیاز 
است به  طور ویژه از سوی کادر مدارس رعایت شود.

همچنین برخی دانش  آموزان درس  های جدیدی 
را )مانند زبان انگلیسی یا عربی( نسبت به زمان 
پیش از کرونا تجربه می  کنند که نیازمند تمرکز بیشتر 
معلمان و مماشات با آن ها برای یادگیری است؛ در 
فرصت ماه  های آینده و با عادی  شدن کامل وضعیت 
دل زدگی،  و  روانی  آسیب  بدون  می  توان  آموزش، 
عقب  ماندگی  ها را جبران کرد؛ از جمله با نکاتی که 

در ادامه همین نوشتار خواهد آمد.
۵. رسیدگی ویژه به دانش  آموزان محروم

جمله  )از  دلیلی  هر  به  دانش  آموزان  از  برخی 
نداشتن وسایل الکترونیکی یا دسترسی به اینترنت، 
آشفتگی یا غفلت خانوادگی و ...(، ماه  ها از آموزش 

دور بوده و به احتمال زیاد بیشترین آسیب علمی، 
تربیتی و روانی به آنها وارد آمده است. بنابراین بهتر 
است در برنامه  ای منسجم و منعطف، این دسته از 
برای  را  ویژه  برنامه  ای  و  شناسایی  را  دانش  آموزان 
جبران ضعف پیش  آمده تدارک دید؛ به طور نمونه 
یک ساعت تدریس اضافه بعد از تعطیلی مدارس یا 

استفاده مدیریت  شده از تعطیلات آخر هفته.
همچنین این گونه دانش  آموزان بیشتر از دیگران، 
آسیب  های روانی و رفتاری دیده اند زیرا غم دوری 
از همکلاسی  ها را با مقایسه خود با دیگران، تشدید 
به احتمال زیاد، آسیب  های خانوادگی  کرده  اند و 
متعددی داشته اند؛ اینجا نقش مشاوران مدارس 
بسیار مهم است و می توانند کمک موثری به کاهش 
یا جبران لطمه ها و ضربه های روانی وارد آمده داشته 

باشند.
۶. نقش مشاوران مدارس

بالا  مورد  به  محدود  مدارس  مشاوران  کارکرد 
نیست؛ برابر با آمارهای رسمی و غیررسمی، حجم 
)و  دانش آموزان  و  خانواده  ها  در  روانی  آسیب  های 
حتی معلمان( در سه سال اخیر افزایش یافته و نیاز 
به ترمیم و رسیدگی اصولی و علمی است؛ مشاوران 
مدراس می- توانند با شناسایی آسیب  های موجود، 
به بررسی اولیه و ارجاع آنان به متخصصان بپردازند.

7. یک پیشنهاد بینابینی
امکان افزایش سال تحصیلی به مدت یک ماه، 
قرار  موافقت  مورد  شده  گفته  که  بود  پیشنهادی 
نگرفته است؛ از طرفی با گرم  شدن هوا در بیشتر 
شرایط  مدارس،  تجهیزاتی  فقر  و  کشور  مناطق 
دشوار و کلافه  کننده  ای برای ادامه سال تحصیلی 
این رو به جای این  از  آفرید.  تیر ماه( خواهد  )در 
گزینه پیشنهادی، از فرصت یک ماه اردیبهشت و 
۲۰ روز نخست خردادماه استفاده و امتحانات پایان 
سال را در دهه سوم خرداد برگزار کرد. همچنان که 
اشاره شد، می  توان از تعطیلات آخر هفته نیز برای 

جبران بخشی از ضعف  های دانش  آموزان بهره برد.
از آنجا که جبران ۲ سال و نیم آسیب به سواد و 
معلومات دانش  آموران در فرصت یکی دو ماهه اخیر، 
ممکن نیست، علاوه بر مورد یادشده می  توان برنامه 
آموزش آنلاین را در تابستان به  گونه ای ادامه داد که 
به جای کلاس  های رسمی، فرصت رفع اشکال یا 
مرور درس  های دو سال پیش فراهم شود؛ به این 
ترتیب نه به دانش آموز فشار می  آید نه معلمی که در 
۲7 ماه گذشته، مجبور به استفاده از شبکه پراشکال 

»شاد« بوده است.   
* روان شناس

جبران آسیب به سواد و معلومات دانش  آموران درمدت کوتاه امکان پذیر نیست؛

ادامه سال تحصیلی و چگونگی جبران عقب  ماندگی  ها
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یک اقتصاددان مطرح کرد:

راهکار مقابله با افزایش اخیر قیمتها 
یک اقتصادان، افزایش  قیمتهای قابل توجه در یک ماهه اخیر را ناشی از حرص 
و طمع دلالان دانست و گفت: اکنون دولت باید عزم و اراده خود را برای مقابله با 

محتکران و دلالان بازار صرف کند. 
آلبرت بغزیان ، درباره شرایط فعلی تورم و افزایش قیمت ها اظهار کرد: درباره عوامل 
اصلی تورم همچون نقدینگی، تحریم، نرخ ارز، احتکار و انحصار، سال ها بحث شده و 
تاثیر این عوامل نیز در اقتصاد نهادینه شده است اما بحث فعلی باید پیگیری افزایش 
یکباره و قابل توجه قیمت ها در سه هفته اخیر باشد. به عنوان مثال، تورم فعلی در 
اروپا و آمریکا به دلیل افزایش هزینه گندم وارداتی و سایر محدودیت هایی است که 
برای برخی کالاها تحت تاثیر جنگ اوکراین و روسیه رخ داده که پس از رفع این 

موضوع، تورم هم کاهش پیدا می کند.
این کارشناس اقتصادی ادامه داد: این در حالی است که افزایش  قیمت های 
اخیر در ایران ناشی از احتکار و طمع دلالان است و باید افراد مداخله گر و بانفوذ 
در بازارهای مختلف شناسایی و ترسانده شوند که دیگر نتوانند دخالتی در قیمت ها 

داشته باشند.
وی با بیان اینکه دلایل تورم در ایران پیچیده نیست، گفت: اگر عامل کلیدی تورم 
در هر دوره ای شناسایی و حل نشود، اثر آن به سال های دیگر منتقل می شود و به 
سختی می توان تاثیر آن را از بین برد. عامل کلیدی تورم در سال های اخیر نقدینگی 
و نرخ ارز بوده اما عامل مهم افزایش قیمت ها در مدت اخیر، طمع و حرص دلالان و 

عدم نظارت دولت بر این موضوع است.
بغزیان در ادامه عامل اصلی تورم کنونی را دور فرض کردن چشم دولت از وضعیت 
قیمت ها و سوءاستفاده عده ای از این موضوع دانست و بیان کرد: باید با اراده قوی 
و نظارت، قیمت ها کنترل شود؛ نه اینکه صرفا با افزایش یارانه قدرت خرید را افزایش 

داد.
 اینکه گفته می شود افزایش نقدینگی و نرخ ارز موجب افزایش قیمت هاست 
را  خود  تاثیر  و  دارند  وجود  تورم زا  عوامل  این  سال ها  و  نیست  جدیدی  موضوع 
گذاشته اند؛ بنابراین نمی توان  آن ها را عامل کلیدی افزایش یکباره قیمت ها در بازار 
خودرو، میوه و ... دانست بلکه این موضوع حاکی از آن است که بازار خودرو دست 
کسانی است که قیمت ها را بالا و پایین می کنند و عده ای سلطان میوه، مسکن و 

... هستند. 
این تحلیلگر اقتصادی گفت: باید به دنبال این باشیم  که در سه هفته اخیر 
چه اتفافی رخ داده که شاهد افزایش قابل توجه قیمت ها هستیم. البته، این را 
نمی توان انکار کرد که اگر ناترازی بانک ها و رشد نقدینگی مدیریت شود، می تواند 
به سهم خود مانع افزایش قیمت شود اما افزایش هر ساله نقدینگی و متوقف 
نشدن آن، در زمینه تورم اثر خود را گذاشته است. اینکه فکر کنیم، دلیل افزایش 
قیمت برنج، گوجه و سایر کالاها، نقدینگی و نرخ ارز است، مسیر را گم کرده ایم زیرا 
دلیل فعلی افزایش ناگهانی و قابل توجه قیمت در روزهای اخیر، انحصار، حرص 

و طمع دلالان است.
وی ادامه داد: اکنون با شناسایی و تنبیه محتکران می توان مانع افزایش و ماندگار 
شدن تورمی که در روزهای اخیر شکل گرفته، شد. البته، باید پس از شناسایی 
محتکران، قیمت ها نیز کاهش یابد و اگر این اتفاق رخ ندهد، یک جای کار می لنگد. 
بنابراین، اکنون دولت باید عزم و اراده خود را برای مقابله با محتکران و دلالان بازار 

صرف کند.

معاون صنایع حمل ونقل وزارت صمت خبرداد:

واگذاری سهام خودروسازان 
ظرف شش ماه 

از  یکی  کرد:  تاکید  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  حمل ونقل  صنایع  معاون 
محور های دستورالعمل هشت ماده ای رئیس جمهوری به وزیر صمت، واگذاری سهام 

دولتی شرکت های خودروسازی بزرگ در بازه زمانی شش ماهه است. 
منوچهر منطقی در تشریح برنامه های وزارت صمت در صنعت خودرو گفت: یکی 
از مواردی که به کاهش تقاضا های کاذب در بازار خودرو می انجامد، واردات خودرو 

است؛ بنابراین برای تنظیم بازار خودرو به واردات به دید مثبت نگاه می کنیم.
وی با بیان اینکه قواعد لازم برای واردات خودرو در حال تنظیم است، اظهار داشت: 
یکی از ابزار هایی که قانون گذار در اختیار ما گذاشته واردات است و باید از این ابزار 
استفاده مفید کنیم، بنابراین هر زمان نهاد های بالادستی اجازه دهند کار را اجرایی 

خواهیم کرد.
معاون صنایع حمل ونقل وزارت صمت در مورد واگذاری سهام دولتی خودروسازان 
نیز تصریح کرد: یکی از محور های دستورالعمل ۸ ماده ای رئیس جمهوری به وزیر 
صمت، واگذاری سهام دولتی شرکت های خودروسازی بزرگ است و یک دوره زمانی 

نیز برای آن پیش بینی شده است.
منطقی ادامه داد: اقدامات لازم در این خصوص آغاز و تمام موانع شناسایی شده 
است و در حال رفع آن ها هستیم؛ بنابراین در دوره زمانی موردنظر )۶ ماهه( این اتفاق 

خواهد افتاد.
وی با اشاره به هدف گذاری امسال برای تولید ۱.5 میلیون دستگاه خودرو برای 
ایجاد تعادل میان عرضه و تقاضا، خاطرنشان کرد: پیش از این موضوع تأمین قطعات 
به علت مسئله ریزتراشه ها در دنیا مشکلاتی داشت، اما اکنون این مشکل حل شده و 

خودروسازان دنیا افزایش تولید دارند.
معاون صنایع حمل ونقل وزارت صنعت، معدن و تجارت با تأکید بر اینکه ریزتراشه ها 
و قطعات باید به صورت دقیق تأمین شوند، ابراز داشت: در این زمینه موضوع تأمین 
نقدینگی بسیار مهم است که خوشبختانه با بسته حمایتی دولت، هزینه آن تا حدی 

جبران می شود.
به دست  و مستقیم  تولید می شود  افزود: سعی داریم خودرو هایی که  منطقی 

متقاضی می رسد بیشتر شود تا چیزی به عنوان خودروی ناقص نداشته باشیم.
اینکه  با یادآوری  وی در خصوص پرداخت بدهی خودروسازان به قطعه سازان 
به قطعه سازان  اسفندماه سال ۱۴۰۰ در یک دوره پرداخت های بالای ۱۲۰ روز 
کاهش یافته بود، ابراز داشت: وزارت صمت در این خصوص مواردی را دنبال می کند، 
نخست این که پول قطعه سازان منصفانه داده شود، دوم اینکه با روش مدیریت 
به  خودروسازان  پرداخت های  صمت،  وزارت  نظارت  با  و  خودروسازان  نقدینگی 

قطعه سازان به اندازه عادی برسد.

رییس موسسه کار و تامین اجتماعی:

۱۴ میلیون نفر در کشور نیاز به شغل 
شایسته دارند

رییس موسسه کار و تامین اجتماعی می گوید: ۱۴ میلیون نفر در کشور نیاز به 
شغل شایسته دارند و زیست بوم ملی اشتغال هدف خود را بر توسعه شغل شایسته 

قرار داده است. 
رحیم سرهنگی با اشاره به تدوین سند ملی کار شایسته اظهارکرد: طبق برنامه های 
توسعه، تدوین سند ملی کار شایسته را در دستور کار قرار داده و ابعاد کار شایسته 
را تماماً در این سند دیده ایم. این سند هم اکنون به صورت عملیاتی به خوانش 

جدیدی به اسم زیست بوم ملی اشتغال تبدیل شده است.
وی افزود: ما در زیست بوم ملی اشتغال فقط به حوزه کسانی که بیکار هستند نمی 
پردازیم بلکه در آن ۱۴ میلیون نفر از افراد را تعریف کرده ایم که این عده در جایی 

مشغول به کار هستند که خیلی نمی توان به آن کار شایسته گفت.
رییس موسسه کار و تامین اجتماعی تصریح کرد:  ما برای آن جمعیت ۱۴ میلیون 
نفری که نیاز به شغل شایسته دارند، فعالیت می کنیم و ترسیم و تبیین این زیست بوم 

هم با موسسه کار و تامین اجتماعی است.
به گفته سرهنگی، موسسه کار و تامین اجتماعی در راستای کار شایسته در صدد 
است که این ظرفیت را پیاده سازی کند و الگوی زیست بوم ملی اشتغال نیز هدف 
خود را بر توسعه شغل شایسته گذاشته است. پیش از این وزیر تعاون کار و رفاه 
اجتماعی با اشاره به وجود ۲.5 میلیون بیکار مطلق در کشور گفته بود: در حال 
حاضر حدود ۱۴ میلیون نفر از مردم شغل شایسته ندارند که این به معنای آن است 

که مشاغل آنها ناقص، ناپایدار و دارای مشکلاتی است.

 یک کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه روند کلی بازار 
سرمایه صعودی خواهد بود، گفت: دامنه نوسان با محدودیت 
پنج درصد دیگر برای سرمایه گذاران قابل قبول نیست و این 
امر باعث شد تا مسوولان حاضر در بازار سرمایه به درستی 

تصمیم مربوط به افزایش دامنه نوسان را اتخاذ کنند. 
پایانی  هفته  در  بورس  معاملات  روند  عبدی«  »حسین 
بازار در هفته  ارزیابی قرار داد و افزود:  فروردین ماه را مورد 
گذشته تحت تأثیر چند عامل در حرکت بود و روند معاملات 

این بازار را تحت تأثیر خود قرار داد.
وی اظهار داشت: در ابتدا بحث اعمال عوارض مالیاتی بر 
روی شرکت ها مطرح شد که سهام عمده برخی از آن ها در 
بازار وجود داشت و این امر منجر به ایجاد نوسان در بازار شد.

عبدی خاطرنشان کرد: در کنار اعمال عوارض مالیاتی، 
ازجمله  خودرو  صنعت  تحولات  نیز  و  جهانی  قیمت های 

مسایل تأثیرگذار بر روند معاملات بازار بودند.
به گفته این کارشناس بازار سرمایه، این سه عامل باعث 
شدند تا بازار سرمایه هفته پایانی فروردین ماه را پرتلاطم تر از 

هفته های گذشته سپری کند.
وی گفت: به هر میزان که طرف تقاضا قوی تر بود به مراتب  
تأثیر خود را بر روند معاملات گذاشت و تحت تأثیر پیروزی 
طرف تقاضا، شاخص کل بورس هم به رشدی معقول دست 

پیدا کرد.
محدودیت دامنه نوسان عاملی بازدارنده در کارایی 

بازار سرمایه
عبدی به افزایش دامنه نوسان و تأثیر آن بر معاملات بازار 
سرمایه اشاره و بیان کرد: طبق تحقیقات انجام شده در سطح 
جهانی و نیز بازار سرمایه کشورهای مختلف، می توان گفت 

که محدودیت دامنه نوسان عامل بازدارنده ای در کارایی بازار 
سرمایه خواهد بود.

این کارشناس بازار سرمایه اظهار داشت: افزایش دامنه 
نوسان همیشه کمک کننده در کشف کارایی بازارها بوده و 
عرضه و تقاضا خود تعیین کننده قیمت نهایی سهام یا اوراق 

بهادار است.
وی با بیان اینکه بورس ایران یکی از محدودترین دامنه 
نوسان ها را دارد و در مقایسه با کشورهای منطقه و توسعه 
برخوردار است،  آن کشورها  نوسان  دامنه  از نصف  یافته 
با  همیشه  سرمایه گذاری  فرهنگ  ایران  در  داد:  ادامه 
رشد همراه بوده و به نظر می رسد که دیگر دامنه نوسان 
قابل قبول  سرمایه گذاران  برای  درصد  پنج  محدودیت  با 

نباشد.
عبدی معتقد است که مسوولان حاضر در بازار سرمایه این 
مساله را درک کرده اند و به درستی تصمیم مربوط به افزایش 

دامنه نوسان را در دستور کار خود قرار دادند.
این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به اینکه محدودیت دامنه 
نوسان باوجود دامنه نوسان اندک باعث می شود که هزینه 
افزود:  شود،  همراه  افزایش  با  شرکت ها  برای  مالی  تأمین 
این اتفاق زمینه ساز صف نشینی در بازار خواهد شد که با 
افزایش دامنه نوسان دیگر کمتر شاهد چنین اتفاقاتی در بازار 

خواهیم بود.
با  بازار  در  بازارگردان ها  نقش  تا  داریم  نیاز  ما  گفت:  وی 

حمایت های انجام شده پررنگ تر شود.

پیش بینی روند معاملات بورس در روزهای آینده
مورد  آینده  روزهای  برای  را  بورس  معاملات  روند  عبدی 
پیش بینی قرار داد و اظهار داشت: آینده بازار تا حد زیادی به 

بازارهای جهانی وابستگی دارد.
 این کارشناس بازار سرمایه خاطرنشان کرد: به نظر می رسد 
که معاملات بازار در صورت تداوم روند مثبت بازارهای جهانی 
در سطح کامودیتی ها، فلزات اساسی، مواد معدنی و مواد 
اولیه روند صعودی خود را ادامه دهد. وی به عدم افت جدی 
نرخ ارز در بازار اشاره کرد و گفت: با توجه به نرخ فعلی ارز و 
نیز روند بازارهای جهانی ممکن است شاهد گزارش ها سالانه 
و سه ماه نخست سال ١۴٠١ مثبتی از شرکت ها باشیم و ٧٠ 

درصد بازار از این اتفاق منتفع خواهد شد.
عبدی ادامه داد: با توجه به وضعیت نقدینگی در صنعت 
بزرگ  شرکت های  زمینه  در  دولت  واگذاری  نیز  و  خودرو 
روند  خودرو  صنعت  که  می شود  پیش بینی  خودروسازی؛ 
خوبی را در پیش بگیرد و همچنین تداوم روند مثبت سهام 

خودروسازی ها در بازار دور از ذهن نخواهد بود.
روند معاملات بورس در هفته نخست اردیبهشت ماه

این کارشناس بازار سرمایه به روند معاملات بورس در هفته 
جاری اشاره کرد و گفت: بدون شک بازاری با رشد و قدرت 
سال های ٩٨ و ٩٩ را تجربه نخواهیم کرد، اما بازار سرمایه با 
توجه به وضعیتی که دارد، متعادل تر می شود و روند کلی این 

بازار صعودی خواهد بود.
از  بورس  کل  شاخص  اینکه  به  توجه  با  گفت:  وی 
مقاومت های مهمی عبور کرده است؛ بنابراین برآیند کلی 
بازار تا پایان هفته نخست اردیبهشت ماه صعودی پیش بینی 

می شود.

یک کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد؛

روند کلی بازار سهام صعودی است

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه:۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۴۶87/۱
بدینوسیله به آقای حمداله کریمی نام پدر:احمد تاریخ تولد: ۱۳۴7/۰۱/۰۱ شماره ملی: ۰۳۸۳۱۳۶۲۰۲بدهکارپرونده 
شماره  بانکی:  قرارداد  برابر  که  گردد  می  ابلاغ  اید  نگردیده  شناخته  پست  مامور  گزارش  برابر  که  فوق  کلاسه 
سند:۳۸5/7۰۰/۳۰۹۱۳۶۳۶/۱ ،تاریخ سند ۱۳۹۶/۰۶/۰۱به بانک شهر مبلغ 7۸/۸۹7/۹۸۱/۰۰ ریال)هفتاد وهشت 
میلیون وهشتصد ونود وهفت هزار ونهصد وهشتاد ویک ریال( بدهکار می باشید که براثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست 
صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده۱۸آئین 
نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک 
نوبت در روزنامه چاپ ومنتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر این صورت بدون انتشار 
آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. درضمن وفق ماده ۱۸-اصلاحی آیین نامه اجرا 

مدیونین موظف به ثبت نام ودریافت کاربری درسامانه ثنا می باشند.)م الف۱5۱۹۱(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
تاریخ انتشار :۱۴۰۱/۰۲/۰۴

-----------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۲5۲۹/۴۴/۳۴۳ اصلی واقع 
در بخش دو ثبت قم )آدرس:خیابان هفت تیر- کوچه ۲۳پلاک ۱۴(که بنام هادی کاظمی وشنوه فرزند محمد میباشد در 
جریان ثبت است که به علت اشتباه درآگهی های قبلی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱5 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل 
نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به 
شماره وارده ۲/۲۰۰۱۶۱۱-۱۴۰۱/۰۱/۲7 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۳/۲۲ 
ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین ومجاورین یا وکیل ویا نماینده 
قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم 

صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی 
خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 7۳/۲/۲5 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره 

ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف ۱۵۱۶7(
تاریخ انتشار آگهی:یکشنبه ۱۴۰۱/۰۲/۰۴
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

-----------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۲۶۰7/۴/۸۱/7۶۲ اصلی واقع 
در بخش دو ثبت قم اراضی پشت خاک فرج)خیابان خاک فرج کوچه ۲5فرعی ۶پلاک ۴(که بنام زهرا اورعی فرزند صادق 
میباشد در جریان ثبت است که به علت اشتباه درآگهی های قبلی تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱5 قانون 
ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به 
تقاضای مالک مذکور به شماره وارده ۲/۱575-۱۴۰۱/۰۱/۲7 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز چهارشنبه 
مورخ ۱۴۰۱/۰۳/۱۱ ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین 
ومجاورین یا وکیل ویا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت 
قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده ۲۰ 
قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 7۳/۲/۲5 معترضین ظرف مدت یکماه پس 
از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف ۱۵۱7۲(
تاریخ انتشار آگهی:یکشنبه ۱۴۰۱/۰۲/۰۴
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

مدیرکل نظارت بر خدمات عمومی شبکه توزیع سازمان حمایت خبرداد:

الزام واردکنندگان به درج قیمت واردات و مصرف کننده روی کالا 
سازمان  توزیع  شبکه  عمومی  خدمات  بر  نظارت  مدیرکل 
حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، درباره اینکه بر 
هستند  مکلف  تولیدکنندگان  شفاف«  خرید  »طرح  اساس 
قیمت تمام شده کالا های تولیدی خودشان را روی انواع کالا ها 
باید طی  را  ثبت کنند، واردکنندگان برای اجرا چه مراحلی 
کنند؟ گفت: در این طرحی که تعریف شده همه تولیدکننده ها 
و واردکننده ها باید دو قیمت را روی کالاهایشان درج کنند، 
یکی قیمت تولیدکننده یا واردکننده و یکی قیمت مصرف 
کننده، تفاوتی هم برای شرکت های تولیدی و وارداتی ندارد. 
قانون حمایت از حقوق مصرف کننده که از سال ۸۸ مصوب و 
ابلاغ شده، تفکیکی بین واردکننده ها و تولیدکننده ها نگذاشته 

چه  و  هستند  داخل  تولید  که  کالا هایی  چه  یعنی  است؛ 
کالا هایی که واردات برایشان اتفاق می افتد همه مکلف هستند 

درج قیمت تولیدکننده و مصرف کننده را با هم داشته باشند.
قیمت  وارداتی  کالا های  در  افزود:  لویی  حسین  محسن 
واردکننده که مالیات بر ارزش افزوده هم لحاظ شده، به علاوه 
سود واردکننده و ضرایب سود عمده فروشی و خرده فروشی 
اضافه می شود و حداکثر قیمت مصرف کننده روی کالا درج 
می شود. عرضه کنندگان می توانند بین این محدوده یعنی آن 
حداکثر قیمت مصرف کننده ای که هست و پایین تر از آن با 

هم رقابت کنند.
حسین لویی درباره اینکه طبق قانون همه کالا های تولیدی 

به جز موارد استثنا مشمول درج قیمت تولیدکننده و مصرف 
کننده می شوند، این موارد استثنا شامل چه کالا هایی است؟ 
افزود: همه کالا های تولیدی و وارداتی به جز اقلام دارویی و 
پزشکی، گوشت، مرغ، تخم مرغ، شکر، برنج، انواع صنایع 
دستی، مواد اولیه و کالا های واسطه غیرقابل عرضه به مصرف 
کننده نهایی، البته پارچه و پوشاک، طلا، جواهر و زیورآلات، 
محصولات کشاورزی غیر بسته بندی و فله، محصولات بورسی، 
انواع قطعات و ابزار و لوازم غیر بسته بندی، مصالح ساختمانی 
بندی،  بسته  قابل  التحریر غیر  لوازم  بندی،  بسته  غیرقابل 
کالا های صنفی که در محل تولید عرضه می شوند مثل آش و 
حلیم جایی که عرضه می شوند به مصرف هم می رسند، دیگر 

نیازی به دو تا قیمت ندارند، همان قیمت مصرف کننده را به 
صورت تابلوی نرخ بگذارند کفایت می کند؛ همه این موارد جزو 
موارد استثنای مرحله پنجم هستند که بعضی از آنها مرحله 

ششم اضافه خواهند شد.

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

به تقاضای  به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۱۲مربوط  ۱- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۶۱۸مربوط 
موسسه جهانی حافظان قرآن کریم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۶5/۴5مترمربع پلاک شماره7۱۰۸ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۴۲۶۶۲ مورخ ۱۳۹7/۰۴/۱7دفترخانه5۲ قم )م الف 

)۱۳۲۰۰
۲- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۹۳۳مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۹۸مربوط به تقاضای آقای 
رضا حاجی باقری فرزند غلامعلی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۰مترمربع پلاک شماره 7۳۳فرعی از ۱۱۱۳5 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید حسین مدرسی سند مالکیت 

مشاعی صادره در دفتر۱۹۲ صفحه ۲7۱ )م الف ۱۳۲7۶(
۳- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۴۱7مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۸7مربوط به تقاضای آقای 
حسن آقا زیارتی فراهانی فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴۴مترمربع پلاک شماره۱۰۹۱۴ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۲۲۶5۱ مورخ ۱۴۰۰/۰۸/۱۶دفترخانه۶۶ قم )م الف 

)۱۳۲77
۴- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۰۲۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲5۸مربوط به تقاضای خانم 
معصومه رکابدار فرزند رضا در سه دانگ از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲۸/۸۰ مترمربع پلاک شماره ۴ 
فرعی از ۱۱۲۰۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ناصر فاضل سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۹۳ صفحه 5۴۱ وبه موجب سند رسمی شماره ۶5۰۲۹مورخ ۱۳۶۹/۱۱/۲۸ دفترخانه ۶ 

قم )م الف ۱۳۲7۹(

5- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۰۲۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲5۹مربوط به تقاضای 
خانم زهرا رکابدار فرزند رضا در سه دانگ از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۸/۸۰ مترمربع پلاک شماره ۴ فرعی از 
۱۱۲۰۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ناصر فاضل سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر ۲۹۳ صفحه 5۴۱ وبه موجب سند رسمی شماره ۶5۰۲۹مورخ ۱۳۶۹/۱۱/۲۸ دفترخانه ۶ قم )م الف 

)۱۳۲7۸
۶- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۹۳۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۹۹مربوط به تقاضای آقای 
ابوالفضل نادعلی فرزند امان اله درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۶۹/۳۰ مترمربع پلاک شماره ۱۸/۳۰7۱ فرعی 
از ۱۰۲5۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از خانم ها فریسا وفریا 
مسلمی سند مالکیت مشاعی صادره دردفتر ۴۲۹ صفحه ۴55 وبه موجب سند رسمی شماره ۱۸۰۳۸۶ مورخ ۱۳۹۴/۰۲/۱۰ 

دفتر۳ قم)م الف ۱۳۲۸۰(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 

این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آفتاب یزد(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۱/۲۰
نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۲/۰۴
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۲۰7 شماره  ۱-رأی 
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۹۴ مربوط به تقاضای آقای عونعلی بیات فرزند 
مرتضی علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۲5/۶۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۰۰/۱ اصلی واقع درقم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از 

محرمعلی سلیمانی صفحه ۸5 دفتر ۲۶)م الف۱۳۲7۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۸۰۶ شماره  رأی   -۲
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۱۰ مربوط به تقاضای خانم فاطمه بتوئی فرزند 

محمد حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۰۲/۶۶ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۰۴اصلی واقع درقم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۴۸۴ دفتر 

5۲۶)م الف۱۳۲75(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۸۲5 شماره  رأی   -۳
فرزند  بابائی  صمد  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶7۶
احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
7۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۹۹/۳۶۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از حسین خازنی 

صفحه ۴77 دفتر۲۰۹)م الف۱۳۲۸۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 

مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آفتاب یزد(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۱/۲۰
نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۲/۰۴
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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برتری شاگردان نویدکیا مقابل پاختاکور؛

امیدهای سپاهان برای صعود زنده ماند

تیم فوتبال سپاهان اصفهان در پنجمین دیدار خود در لیگ قهرمانان آسیا مقابل 
پاختاکور به برتری رسید تا امیدهای این تیم برای صعود همچنان زنده بماند. 

براساس این گزارش، تیم فوتبال سپاهان اصفهان در پنجمین دیدار خود در 
لیگ قهرمانان آسیا ۲۰۲۲، از ساعت ۲۱:۴5 جمعه با قضاوت ایدا جومپئی 
از ژاپن مقابل پاختاکور ازبکستان به میدان رفت که این دیدار با برتری ۲ بر یک 

سپاهان خاتمه یافت.
۲ تیم در شرایطی در این دیدار به میدان رفتند که سپاهان برای اینکه شانس 

صعود داشته باشد نیاز مبرم به ۳ امتیاز این دیدار داشت.
از طرفی پاختاکور هم دنبال این بود تا بتواند با برتری در این دیدار انتقام شکست 

در بازی رفت را بگیرد.
در دقیقه 5 اشتباه دانیال اسماعیلی فر می رفت کار دست سپاهان بدهد اما 

دخالت به موقع گولسیانی خطر را دفع  کرد.
پنج دقیقه بعد شوت فرشاد احمدزاده به شکل خطرناکی زده شد و راهی کرنر 

شد. 
در ادامه نیز تلاش ۲ تیم برای گلزنی ثمری نداشت تا نیمه نخست با تساوی بدون 

گل خاتمه یابد.
در اولین دقیقه از نیمه دوم روی ناهماهنگی مدافعان سپاهان بازیکن پاختاکور 
صاحب موقعیت شد که عکس العمل به موقع رشید مظاهری اجازه نداد تا دروازه 

تیمش تهدید شود.
پنج دقیقه بعد ضربه سر مهاجم پاختاکور در موقعیت بسیار مناسبی با سر به 

سمت دروازه سپاهان زده شد که ضربه او راهی به دروازه نداشت.
در دقیقه 5٢ شوت رشیداف از پشت محوطه جریمه واکنش بسیار خوب رشید 

مظاهری را همراه داشت.
دقیقه ۶٠ شوت دقیق و محکم عزیزبک روی ضربه ایستگاهی با اختلاف بسیار 

کمی راهی به دروازه شاگردان نویدکیا نداشت.
این  برای دانیال اسماعیلی فر  زیبای سروش رفیعی  پاس  بعد  هشت دقیقه 
بازیکن را در موقعیت تک به تک قرار داد اما بی دقتی بازیکن سپاهان موجب شد تا 

موقعیت طلایی نیز از دست برود.
در دقیقه 7۶ ارسال دقیق میلاد جهانی به سجاد شهباززاده رسید و این بازیکن 

توانست با یک ضربه زیبا دروازه پاختاکور را  باز کند.
برتری شاگردان نویدکیا اما تنها ۲ دقیقه دوام داشت. در دقیقه 7۸ ضربه سر 
شیرجه ای علیجان اف روی ارسال از جناح راست دروازه مظاهری را باز کرد تا این 

دیدار به تساوی کشیده شود.
در دقیقه ۹۳ بار دیگر ارسال از جناح راست ضربه سجاد شهباززاده به همراه 

داشت تا بدین ترتیب گل دوم شاگردان نویدی کیا رقم بخورد.
سپاهان با ۳ امتیاز این دیدار، هفت امتیازی شد تا همچنان برای صعود امید 
داشته باشد.در دیگر دیدار این گروه التعاون میزبان به مصاف الدحیل قطر خواهد 

رفت.

دبیر برگزاری همایش انتخاب برترین های ورزش قم خبرداد:
معرفی برترین های ورزش قم در سال ۱۴۰۰ 

دبیر برگزاری همایش انتخاب برترین های ورزش قم از برگزاری این همایش و 
معرفی برترین های ورزش قم در سال ۱۴۰۰ همزمان با روز ۱۹ اردیبهشت ماه 

خبرداد. 
رسول خادم در گفت وگویی ضمن اعلام خبر فوق، با بیان اینکه این مراسم به 
همت  اصحاب رسانه وجمعی از خبرنگاران استان قم برگزار خواهد شد، اظهار 
کرد: ایجاد شور و نشاط در بین جامعه ورزش قم یکی از مهم ترین اهداف این 

همایش خواهد بود.
وی با اشاره به برگزاری این همایش در تاریخ ۱۹ اردیبهشت ماه سال جاری، 
و  از اسفندماه سال گذشته در دستور کار قرار گرفته  این مراسم  عنوان کرد: 
برنامه ریزی های لازم برای مشارکت اهالی ورزش و اصحاب رسانه استان نیز صورت 

گرفته است.
دبیر برگزاری همایش انتخاب برترین های ورزش قم در سال ۱۴۰۰، گفت: 
در سال ۱۴۰۰  ورزشکار  بهترین  و  ورزشی  بهترین هیات  دو بخش  در  امسال 
توسط کارشناسان و خبرنگاران ورزشی و پیشکسوتان نظر سنجی انجام خواهد 
شد و هیئت و برترین ورزشکار 5 امتیاز و نفرات بعدی به ترتیب ۳ و ۱ امتیاز کسب 
خواهند کرد و بعد از جمع بندی امتیازها هیئت های برتر و ورزشکاران برتر سال 

گذشته معرفی خواهند شد.
وی با اشاره به برگزاری نظرسنجی به صورت الکترونیکی برای نخستین بار 
در استان قم، خاطرنشان کرد: در این نظرسنجی ستاد برگزاری بجای معرفی 
گزینه ها اقدام به معرفی شاخصه های انتخاب برترین ها کرده است تا کارشناسان و 

خبرنگاران با دست باز در این نظرسنجی به انتخاب گزینه شایسته بپردازند.
سال ۱۴۰۰  در  قم  ورزش  برترین های  انتخاب  همایش  در  داد:  ادامه  خادم 
نهادهای مختلفی از قبیل اداره کل ورزش و جوانان استان، شهرداری، هلال 
احمر استان قم و همچنین رسانه های مختلف از قبیل روزنامه های ایمان، پیام قم 

و شاخه سبز و خبرگزاری ایسنا مشارکت خواهند کرد.
وی تجلیل از خانواده شهدای ورزشکار توسط بسیج ورزشکاران استان قم و 
برگزاری یادبود فوت شدگان جامعه ورزش بدلیل بیماری کرونا را به عنوان دیگر 

برنامه های جانبی این همایش معرفی کرد.
 

رییس هیات کشتی استان قم خبرداد:

دعوت آزادکار قمی به اردوی
 تیم ملی کشتی نوجوانان 

رییس هیات کشتی قم گفت: با پیگیری های صورت گرفته و انجام مکاتبات 
رسمی با فدراسیون علی بابا کشتی گیر آزاد کار نونهال قمی به جمع اردونشینان 

تیم ملی کشتی آزاد کشور پیوست. 
آزاد نوجوانان  از اردوی تیم ملی کشتی  هادی علیایی افزود: سومین محله 
کشور  برای حضور در رقابت های آسیایی و جهانی  روزهای ۳۱ فروردین  الی ۱۱ 
اردیبهشت  در خانه کشتی رضا سیم خواه در شهر نور استان مازندران برگزار می 
شود. وی ادامه داد: علی بابا در مسابقات کشتی آزاد نوجوانان قهرمانی کشور در 
اسفندماه سال ۱۴۰۰ در ارومیه با رضایتنامه محضری حضور یافت و در جایگاه 
پنجم وزن 5۱ کیلوگرم قرار گرفت. علیایی همچنین در ادامه تصریح کرد: علی 
عبدی از مدیران ورزشی استان قم اخیرا با حکمی از سوی فدراسیون کشتی 

بعنوان سرپرست تیم ملی کشتی فرنگی جوانان منصوب شد.
رییس هیات کشتی قم اظهار کرد: تیم ملی کشتی فرنگی جوانان خود را برای 
حضور در رقابت های قهرمانی آسیا در بحرین و قهرمانی جهان در بلغارستان برگزار 

می شود، آماده می کند.

عضو اسبق هیات رئیسه فدراسیون فوتبال گفت: با رفتار اعضای هیات رئیسه 
کل فوتبال بی اعتبار و بی آبرو شد و این خطرناک است. 

فارس، در مورد  با خبرنگار ورزشی خبرگزاری  بهروان در گفت وگو   غلامرضا 
وضعیت کمیته صدور مجوز حرفه ای که از سوی AFC تعلیق شده بود، گفت: این 
کمیته از جانب کنفدراسیون فوتبال آسیا همچنان تعلیق است و دلیل اصلی تعلیق 
هم این بود که شرکت آلمانی که با AFC همکاری می کرد سخت گیری های زیادی 
انجام داد و مو را         از ماست کشید. قبل از عید هم من از فدراسیون فوتبال پیگیر 
ماجرای تعلیق شدم که گفتند هنوز AFC پاسخی به مکاتبه فدراسیون فوتبال در 
این زمینه نداده است. این کمیته قبلا یک کمیته موقت بود اما الان تبدیل به یک 
کمیته دائمی و یکی از ارکان شده است. اکنون دبیر کل محترم فدراسیون فوتبال 

ما باید پیگیر بحث رفع تعلیق از این کمیته باشد.
* باشگاه های ما هنوز در فیفا پرونده باز دارند

عضو کمیته صدور مجوز حرفه ای تصریح کرد: وضعیت باشگاه های ما بدتر از 
آن چیزی بود که به AFC اعلام شد، متأسفانه برخی از این باشگاه ها در نامه 
می نوشتند که یک ریال بدهکار نیستند اما بعد مصاحبه می کردند و می گفتند 
75۰ هزار یورو به فلان مربی بدهکاریم. AFC تمام این مسائل را         رصد می کند، 
این  به  ما می خواست  از  وزیر ورزش  ما رصد می شود. وقتی  حتی رسانه های 
باشگاه ها برای گرفتن مجوز حرفه ای کمک کنیم، ما می گفتیم اینها خودشان به 
خودشان کمک نمی کنند. وی با اشاره به تعهدی که اعضای کمیته صدور مجوز 
حرفه ای مبنی بر اعلام واقعیت به AFC داشت، گفت: تمامی اعضا به AFC تعهد 
داده بودیم که مطالبی خلاف واقع و دروغ ننویسیم که واقعا هم همین گونه بود. 
 AFC سیستم کاری به این شکل بود که باشگاه ها خودشان مدارک را         در سیستم
بارگذاری می کردند و بعد AFC از ما در مورد صحت و سقم آن جویا می شد. تمامی 

مدارک ارسالی به AFC از سوی خود باشگاه ها انجام شده است و ما حتی رمز و 
کلمه عبور آنها را نداریم.  بهروان با اشاره به اتفاقات رخ داده گفت: ما هیچ مطلب 
خلاف واقعی به AFC ننوشتیم، متأسفانه این باشگاه ها هنوز در فیفا پرونده باز 
دارند. واقعیت این است که این دو باشگاه حتی ورزشگاه اختصاصی برای خود 
ندارند. البته باشگاه هایی که وابسته به صنایع هستند دارای ورزشگاه های خوبی 

شده اند، در کرمان،  اصفهان و خوزستان ورزشگاه های خوبی داریم.
*فوتبال از حالت دوقطبی خارج شده است

رئیس اسبق هیات فوتبال استان مازندران با اشاره به صعود نساجی مازندران و 
آلومینیوم اراک به فینال جام حذفی گفت: ابتدا صعود این دو تیم را         به فینال جام 
حذفی تبریک می گویم. به خصوص نساجی، چه کسی فکر می کرد این دو تیم به 
فینال جام حذفی برسند. درست است جام حذفی جام شگفتی هاست، اما حضور 
این دو تیم در فینال یک پیام دارد؛ اینکه فوتبال دارد از حالت دو قطبی خارج 

می شود و باید امکانات فوتبال را         در سراسر کشور گسترش بدهیم.
 * اعضای هیات رئیسه علیه یکدیگر سند رو می کنند!

عضو سابق هیات رئیسه فدراسیون فوتبال در مورد اختلاف نظرهایی که در 
هیأت رئیسه کنونی فدراسیون وجود دارد و عزل موقت عزیزی خادم عنوان کرد: 
من در یکی از مصاحبه های گذشته ام به هیأت رئیسه گفتم این طور رفتار نکنید 
چون پشیمان خواهید شد. در زمان ما هم اختلاف نظر وجود داشت و حتی ما 
ایرادهایی از کفاشیان گرفتیم و بحث شفافیت مالی را         هم آن زمان مطرح کردیم 
که ایشان دلخور هم شد،ما هم گفتیم خط قرمز ما قانون است. مهدی محمدنبی 
دبیر کل فدراسیون بود و ماجرا را به خوبی جمع کرد،  فردای آن روز از ۹ صبح 
در فدراسیون فوتبال اعضای هیأت رئیسه جلسه گذاشتیم تا ۶ عصر. ۸۰ درصد 
اختلافات در همان جلسه حل شد و یک کلمه هم از آن جلسه بیرون نرفت، اما 

اکنون اعضای هیأت رئیسه علیه همدیگر سند رو می کنند. این مسائل فقط باعث 
شده آبروی فوتبال برود و مردم دیگر به فوتبال اعتماد نداشته باشند. مجتبی 
خورشیدی سرپرست تیم ملی می گوید اگر من فلان قدر می گرفتم سرپرست 
جدید بیشتر از من می گیرد. این مسائل فقط آبروی فوتبال را         برد. در گذشته برای 

فوتبال، ورزش و ورزشکار اعتماد و اعتبار قائل بودند، اما اکنون این گونه نیست.
 * مدیران فدراسیون دلسوز فوتبال و مردم باشند

وی در مورد اینکه راهکارش برای عبور از شرایط فعلی فدراسیون فوتبال چیست، 
عنوان کرد: بهتر است مسئولان فدراسیون فوتبال و اعضای هیأت رئیسه تابع 
احساسات خود نباشند، دلشان برای فوتبال و مردم بسوزد. باور کنید من دلم برای 
رسانه ها هم می سوزد، اکنون آنها نمی دانند چه چیزی بنویسند. وقتی خودم را         
جای رسانه ها می گذارم واقعا دلم برایشان می  سوزد. هر چیزی که بنویسند یک 
طرف معترض می شود، آن هم در سالی که جام جهانی را         در پیش داریم شاهد 

چنین وضعی در فدراسیون فوتبال هستیم.
* ممکن است فوتبال در خطر تعلیق قرار بگیرد

بهروان افزود: تیم ملی فوتبال و ورزش دیگر فقط یک سرگرمی صرف نیست، 
یک مقوله اجتماعی است. تیم ملی وفاق ملی ایجاد می کند و باعث وحدت 
جامعه می شود. ملت را         می سازد، اما اکنون شاهد آنیم که همه دنبال سهم خواهی 
هستند. متاسفم بگویم اگر همین وضعیت ادامه داشته باشد ممکن است فوتبال 

در خطر تعلیق قرار بگیرد.
* پرسپولیس و استقلال اشکالات را رفع کردند؟!

و پرسپولیس برای حضور در فصل  اینکه وضعیت استقلال  بهروان در مورد 
آینده لیگ قهرمانان آسیا چگونه خواهد بود گفت: معیارها برای حضور در لیگ 
قهرمانان آسیا هر روز سخت و سخت تر می شود. معیارهایی مانند اینکه باشگاه 
نباید یک ریال بدهی داشته باشد، باشگاه ها باید تیم های فوتبال زنان داشته 
باشند. وضعیت بودجه شان مشخص باشد و... اما اکنون اساسنامه فدراسیون 
فوتبال ما پا در هواست چه برسد به باشگاه ها. آیا پرسپولیس و استقلال ایرادهایی 
که سال قبل از آنها گرفته شد حل کرده اند؟ چقدر شاکی هنوز در فیفا دارند؟ 
متأسفانه اکنون تمام توجه مسئولان متوجه مجمع عمومی فدراسیون فوتبال در 
۱۰ خرداد است. بعد از آن هم که جام جهانی داریم و بعد هم سال میلادی ۲۰۲۲ 

به پایان می رسد.
* فوتبال ما فقط نیروی انسانی مستعد دارد

عضو سابق هیات رئیسه فدراسیون فوتبال تأکید کرد: برای موفقیت در آینده 
باید در فوتبال برنامه داشت. ژاپن و کره جنوبی برنامه هایشان اکنون برای دو جام 
جهانی آینده است که چگونه استعدادهایشان را         پرورش بدهند، اما ما مشکلات 
فراوانی برای امروز داریم. آنها جام جهانی برگزار کردند و با برنامه هستند، اما ما 
فقط در زمینه نیروی انسانی و استعدادها برتر هستیم و امکانات به روزی مثل 
آنها نداریم. بازیکن، مربی و حتی در رسانه  هم افراد علاقه مند و مستعدمان کار 
می کنند و به فکر سرمایه گذاری نیستیم. ما حتی خرج یک ماه دیگرمان را         هم 
نداریم و باید بدانیم که صدور مجوز حرفه ای بسیار سخت گیرانه تر از قبل از شده 
است. ما ابتدا شروع به کار می کنیم و بعد فکر می کنیم در حالیکه ابتدا باید فکر 

کنیم و بعد اقدام عملی انجام بدهیم.

همه دنبال سهم خواهی هستند و این خطرناک است 

بهروان: رفتار اعضای هیات رئیسه، فوتبال را بی اعتبار کرد

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت جعفریه تصرفات مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی 

طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند.
پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰۴۱  به  ۱-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۳۶۸ -۱۴۰۰/۱۱/۲5مربوط 
مربوط به آقای علی صالح فرزند اسمعیل به کدملی ۰۳۸5۶۹۶۸۹۲ در قسمتی از/ ششدانگ ساختمان به مساحت 
۲۰۲/7۳ مترمربع پلاک ۹5 فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از عباس مرادبگلو)م الف۱۳۲۰۱(
 ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰۴7 کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۳5۸-۱۴۰۰/۱۱/۲۴مربوط  شماره  ۲-رای 
مربوط به آقای ابراهیم صالح فرزند عباس به کدملی ۰۳۸۳۱۰5۴۴7در قسمتی از/ ششدانگ ساختمان به مساحت 
۲۳۳/۶۰مترمربع پلاک شماره فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از سید کاظم موسوی )م الف۱۳۲۰۲(
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰5۶  به  رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۴۱۰-۱۴۰۰/۱۲/۱۲مربوط   -۳
مساحت  به  ساختمان  ششدانگ  از/  قسمتی  کدملی ۰۳۸5۶۹5۶5۹در  به  حسین  فرزند  صالح  رضا  آقای  به  مربوط 
۲۰۶/۰5مترمربع پلاک شماره فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از ابوالقاسم شکرالهی )م الف۱۳۲۰۳(
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰۱۰  به  رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۳77-۱۴۰۰/۱۱/۳۰مربوط   -۴
مربوط به آقای مصطفی رستمی فرزند محمد به کدملی ۰۳۸۳۱۱۹۸55در قسمتی از/ ششدانگ ساختمان به مساحت 
۱۳5/۰7مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۸ اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی علی آباد نظر خانی مبایعه نامه عادی/

سند رسمی ۱۰۱۰۴-۱۳۹۳/۱۲/۰5 دفتر ۹۶ قم)م الف۱۳۲۰۴(
پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰۳5  به  رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۳۶۹-۱۴۰۰/۱۱/۲5مربوط   -5
مساحت  به  ساختمان  ششدانگ  از/  قسمتی  کدملی ۰۳۸۶7۸۴۰۸۶در  به  احمد  فرزند  مرابکلو  داود  آقای  به  مربوط 
۲5۲/۱7مترمربع از پلاک شماره ۹5 فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی از 

احمد مراد بگلو مالک رسمی )م الف۱۳۲۰5(
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰۱۲  به  رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۳7۸-۱۴۰۰/۱۱/۳۰مربوط   -۶
مربوط به خانم مدینه مصطفایی فرزند مختار به کدملی ۰۳7۲۳۶۱۸۰۳در قسمتی از/ ششدانگ ساختمان به مساحت 
۱5۰/۱۰مترمربع پلاک شماره فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از امامقلی محمدی )م الف۱۳۲۰۶(
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰۴7  به  رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۳7۶-۱۴۰۰/۱۱/۳۰مربوط   -7
مربوط به آقای محسن خشن فرزند حسین رضا به کدملی ۰۳۸۳۱۰۰55۰در قسمتی از/ ششدانگ ساختمان به مساحت 
۴۰۶/75مترمربع پلاک شماره ۳۱ فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از امامقلی محمدی )م الف۱۳۲۰7(
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰۳۴  به  رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۳75-۱۴۰۰/۱۱/۳۰مربوط   -۸
مربوط به آقای مصطفی محمدی فرزند فیروز به کدملی ۰۳۸۶7۸۴۱۹۱در قسمتی از/ ششدانگ ساختمان به مساحت 
۱۸۶/۹۲مترمربع پلاک شماره ۳۱ فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از امامقلی محمدی )م الف۱۳۲۰۸(
پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰۳7  به  رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۳57-۱۴۰۰/۱۱/۲۴مربوط   -۹
مربوط به آقای سید حمید موسوی فرزند سیدمهدی به کدملی ۰۳7۱۲۰۶۴۳۱در قسمتی از/ ششدانگ ساختمان به 

مساحت ۱5۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه از سید یداله موسوی )م الف۱۳۲۰۹(

۱۰- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۳7۴-۱۴۰۰/۱۱/۲۸مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰۴۴ 
مربوط به آقای علی اصغر پاکدامن فرزند غلامرضا به کدملی ۰۳7۰۰۹۸55۲در قسمتی از/ ششدانگ ساختمان به مساحت 
۱۹۱/۶۳مترمربع پلاک شماره ۳۱ فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از امامقلی محمدی )م الف۱۳۲۱۰(
۱۱- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۳7۹-۱۴۰۰/۱۱/۳۰مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰۰7 
به مساحت  از/ ششدانگ ساختمان  به کدملی ۰۳۸5۶۹۴۸۹۱در قسمتی  به خانم نرگس غریب فرزند محمد  مربوط 
۱۸۰/۸5مترمربع پلاک شماره ۳۱ فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از امامقلی محمدی )م الف۱۳۲۱۱(
۱۲- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۳7۳-۱۴۰۰/۱۱/۲۸مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰۱۴ 
مربوط به آقای ماشاءاله صحت فرزند حسین به کدملی ۰۳۸۳۰7۴۴۰۱در قسمتی از/ ششدانگ زمین مزروعی به مساحت 
۱۶۰۰۰۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۶ اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی حیدرآباد خریداری به واسطه سند 

رسمی شماره 75۸7۲ مورخ ۱۳۱۸/۱۱/۱۹ دفتر ۳ قم )م الف۱۳۲۱۲(
۱۳- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۳7۰-۱۴۰۰/۱۱/۲5مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰۱7 
مربوط به آقای جواد عبادی آبدار فرزند اسحق به کدملی ۱۳۸۱۸55۴۳۱در قسمتی از/ ششدانگ دامداری به مساحت 
۴۰۰۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۴۱ اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی مزرعه یوسف آباد خریداری از سند 

رسمی ۱۴۳۹۴۰-۲7-۱۴۰۰/۰۳ دفتر ۱5 قم )م الف۱۳۲۱۳(
۱۴- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۴۱۲-۱۴۰۰/۱۲/۱۴مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰۳7 
مربوط به آقای محمد علی کوه فرزند حسین به کدملی ۰۳۸5۹57۶۴5در قسمتی از/ ششدانگ زمین مزروعی به مساحت 
۳۳۴۹۶۰/۲۶مترمربع پلاک شماره ۲فرعی از ۳ مکرراصلی)۱۳۶/۲ اصلی(شهرستان جعفر آباد موسوم به شکوهیه مبایعه 

نامه عادی/سند رسمی مع الواسطه از وراث خانم خانمها میراشرافی )م الف۱۳۲۱۴(
۱5- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰5۰۰۰۲۱۸-۱۳۹۹/۱۰/۰۳مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰5۰۰۰۰5۲ 
مساحت  به  خانه  ششدانگ  از/  قسمتی  ۰۳۸۳۸۸۰۲۳۸در  کدملی  به  اصغر  فرزند  محمدی  مریم  خانم  به  مربوط 
۱۸۴/۲5مترمربع پلاک شماره ۳۱ فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از امامقلی محمدی )م الف۱۳۲۱5(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آفتاب یزد(
تاریخ انتشار اول: ۱۴۰۱/۰۱/۲۰  
تاریخ انتشار دوم: ۱۴۰۱/۰۲/۰۴
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد

درخشش شاگردان »نکونام« در آسیا؛

 فولاد راهی مرحله حذفی لیگ قهرمانان شد
 تیم فوتبال فولادخوزستان با برتری مقابل الغرافه قطر و با 
توجه به نتایج سایر گروه ها، صعودش به مرحله حذفی لیگ 

قهرمانان آسیا را قطعی کرد. 
براساس این گزارش ؛ از ساعت ۴5 دقیقه بامداد شنبه و از 
هفته پنجم مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا، فولادخوزستان 
یکی از نمایندگان کشورمان به مصاف الغرافه قطر رفت و به 
برتری یک بر صفر رسید تا »جواد نکونام« جدال حساس مقابل 

»استراماچونی« را برنده شود.
این دیدار از گروه سوم و به میزبانی عربستان برگزار شد. 

داورانی از ژاپن قضاوت بازی را برعهده داشتند.
بازی در حالی آغاز شد که فولاد برای بازگشت به صدرجدول 
نیاز به کسب برتری داشت و الغرافه هم پس از شکست سنگین 
مقابل شباب الاهلی تنها باید به برتری می رسید تا  به صعود 

امیدوار شود.
فولاد بازی را تهاجمی آغاز کرد و در دقیقه ۱5 کار تیمی زیبای 
فولادی ها با پاس »پاتوسی« و ضربه »لوسیانو پریرا« مهاجم 
باتجربه برزیلی همراه شد تا نماینده ایران به گل نخست برسد.

الغرافه که در این دیدار »شیخ دیاباته« مهاجم نام آشنای خود 
را در اختیار نداشت، در ایجاد موقعیت های گلزنی هم ناتوان 

بود.
در ادامه نیمه نخست نیز روند بازی در اختیار فولاد بود و 

نماینده قطر حرفی برای گفتن نداشت.
اما در نیمه دوم، الغرافه در مالکیت توپ شرایط بهتری کرد و 

چند فرصت خوب گلزنی به دست آورد.
فولاد نیز با دوندگی بازیکنانش سعی بر حفظ گل برتری خود 

داشت تا بتواند سه امتیاز ارزشمند را از آن خود کند.
در دقیقه 7۴ کرنر ارسالی »سعید عزت اللهی« تیم الغرافه را در 
آستانه گلزنی قرار داد که ضربه »سوفیان هانی« با فاصله اندکی 

از دروازه فولاد به بیرون رفت.
در دقیقه ۸۶ فولاد در آستانه گل دوم قرار گرفت که »علیرضا 

کوشکی« ابن بخت مناسب را هدر داد.
یک دقیقه پس از آن، »سینا شاه عباسی« مدافع فولاد با 
ایران  نماینده  برتری  تا  را نجات داد  شجاعت دروازه تیمش 

پابرجا بماند.
خطاهای متعدد بازیکنان الغرافه در وقت های اضافه موجب 
ایجاد درگیری شد تا »مهدی مختار« بازیکن الغرافه با دریافت 

کارت قرمز از زمین اخراج شود.
در نهایت تیم تحت هدایت »جواد نکونام« با ثبت سومین 

پیروزی متوالی خود با ۱۱ امتیاز در صدر جدول گروه سوم قرار 
گرفت و صعودش را قطعی کرد و الغرافه نیز با باقی ماندن در 

امتیاز پنج، عملا حذف شد.
در دیگر دیدار این گروه، شباب الاهلی امارات با حساب دو بر 

یک از سد آخال ترکمنستان گذشت.
نکونام: خوشحالم به هدفمان رسیدیم

خوزستان  فولاد  فوتبال  تیم  سرمربی  نکونام«  »جواد   
بامداد شنبه پس از برتری تیمش مقابل الغرافه قطر در هفته 
داشت:  اظهار  آسیا،  قهرمانان  لیگ  گروهی،  مرحله  پنجم 
شانس  آخرین  این  چراکه  داریم  سختی  بازی  می دانستیم 
الغرافه بود. خوشحالم که به برتری رسیده و به هدفمان دست 
یافتیم و صعود کردیم اما هنوز کار تمام نشده و باید در دیدار 
پایانی هم به نتیجه برسیم. دیدار بسیار سختی بود و حریف با 

تمام توان و تمرکز بالا به میدان آمد.
وی افزود: بازی را کنترل کردیم و فرصت های خوبی داشتیم 
تا به گل های بیشتری برسیم ولی متاسفانه استفاده نکردیم و 
کارمان در دقایق پایانی سخت شد چراکه با اشتباهات خودمان 
ناراحت  بازیکنم  از عملکرد چند  دادیم.  به حریف موقعیت 
هستم و آنها باید بدانند لیگ قهرمانان آسیا جای بهترین هاست 

و نباید اینگونه اشتباهاتی داشته باشند.
داد:  ادامه  آسیا،  فوتبال  کنفدراسیون  از  انتقاد  با  نکونام 
برگزاری فشرده مسابقات، فوتبال را نابود می کند. همه جا 
تماشاگران برگشته اند و اینگونه برگزاری سه روز یک بار اصلا 
می توانند  کشورها  همه  و  شده  کمتر  کرونا  نیست.  خوب 

میزبانی کنند.
سرمربی فولاد تصریح کرد: بعد از گلزنی طبق برنامه پیش 
می رفتیم و می دانستیم حریف منتظر اشتباهات ماست. 
تیمی  وقتی  و  داشت  برنامه ریزی  حملات  ضد  روی  حریف 
چیزی برای از دست دادن ندارد در دقایق پایانی سرپا حمله 
می شود. اگر در ضد حملات دقت داشتیم کار سخت نمی شد. 

باید بگویم در دقایق پایانی شانس آوردیم بازی مساوی نشد.
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 سفیر اسبق ایران در فرانسه در مورد کارشکنی های آمریکا در مذاکرات وین گفت: لغو تحریم های سپاه و حذف این 
نهاد از لیست ادعایی گروه های تروریستی آمریکا از مطالبات به حق ایران بوده است و آمریکا اگر خواستار توافق با ایران 

است باید به خواسته های ایران تن بدهد. 
ابوالقاسم دلفی در گفت وگو با ایرنا، با اشاره به توقف مذاکرات وین و عدم تصمیم گیری و بهانه تراشی های آمریکا، گفت: 
بعد از چند ماهی که از شروع مذاکرات وین در دولت جدید می گذرد، مذاکرات با فراز و نشیب های زیادی روبرو شده 
است. طبق گفته های مقامات مذاکره کننده کشورمان مذاکرات به مرحله خوبی رسیده بود و به حصول نتیجه نزدیک 
بودیم و بعضا صحبت از این بود که در شرایط سختی قرار گرفته ایم اما در ادامه راه آمریکایی ها شروط جدیدی مطرح 

کرده و نمی خواهند زیر بار تعهدات بروند.
سفیر اسبق کشورمان در اتحادیه اروپا افزود: وضعیتی که هم کنون با آن روبرو هستیم، می تواند یکی از همان نقاط 
سخت و حساس باشد. شرایط داخلی آمریکا، برای دولت بایدن در آستانه انتخابات کنگره سخت شده و نگران از دست 
دادن اکثریت کنگره توسط دموکرات ها است. باید توجه داشت که اگر دموکرات ها این انتخابات کنگره را از دست بدهند، 
طبیعتا برای انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ هم، ضعف هایی خواهند داشت و مشکلات عدیده ای برای آن ها به 
وجود خواهد آمد. دلفی با بیان اینکه در مسیر حرکت داخلی آمریکا، وضعیت حساس و فشرده ای برای دولت بایدن 
به وجود آمده است، گفت: دولتی که دستاوردهای چشمگیری در صحنه های بین المللی نداشته است. آنچه که در 
افغانستان اتفاق افتاد و خروج آمریکایی ها با آن شرایط، به عنوان یکی از نقاط ضعف آمریکا و هم پیمانانش تلقی می شود 
و اینکه آمریکا اعلام  میکند از خلیج فارس و خاورمیانه هم خارج می شود، نقطه روشنی برای سیاست خارجی بایدن 
نخواهد بود، اگر نتواند در مابه ازای این خروج، وضعیت مشخصی را برای منافع ملی آمریکایی ها تعریف کند و این باز 

هم به بایدن ضربه خواهد زد.
وی در ادامه به جنگ اوکراین اشاره کرد و افزود: از سوی دیگر آنچه در اوکراین اتفاق افتاده است و وضعیت جنگ 
اوکراین و عدم دخالت ناتو و غرب به ویژه آمریکا به رغم اینکه وضعیت فعلی در نتیجه عملکرد آنهاست، آینده آمریکا را در 

دوران ریاست جمهوری بایدن، درخشان و شفاف نشان نمی دهد.
دلفی تاکید کرد: بنابراین نگاه بایدن چه در صحنه داخلی و چه صحنه خارجی، نگاه امتیازآوری برای چالش هایی که 

در داخل آمریکا با آنها روبه رو است، به وجود نمی آورد و این مجموعه ناچارا خود را در چارچوب مذاکرات هسته ای بروز 
می دهد. به جهت اینکه جهوری خواهان به شدت مخالف امتیاز دادن به ایران هستند و بایدن را برای امتیاز دادن و عمل 

به تعهدات ذیل برجام، محدود می کنند.
سفیر اسبق ایران در بلژیک تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران از روز اول و شروع مذاکرات دور جدید، موضوع تعهد 
آمریکا بر عدم خروج مجدد از توافق و بخش راستی آزمایی برای لغو همه تحریم ها به شمول هسته ای و غیرهسته ای را 

اعلام کرد و این جزو شروطی بوده که به دنبال آن بودیم.
وی گفت: اگرچه آمریکا اعلام کرده که برای عمل به این شروط به راه حل هایی رسیده اند ولی شواهد و قرائن نشان 
از آن نیست که آمریکایی ها برای عمل به این شرط ایران مبنی بر لغو همه تحریم ها، راستی آزمایی و تعهد برای خروج از 

توافق، به سادگی عمل کنند.
سفیر اسبق ایران در فرانسه با بیان اینکه لغو تحریم های سپاه و حذف این نهاد از لیست ادعایی گروه های تروریستی 
آمریکا از مطالبات به حق ایران بوده است و جمهوری اسلامی ایران بر آن اصرار دارد، گفت: اما آمریکا بهانه هایی برای 
عمل به این شروط ایران دارد. بنابراین این موضوعات، تصمیم گیری را برای آمریکا دشوار کرده است و به دنبال راه هایی 
هستند که از خودشان سلب مسئولیت کنند. لذا با بهانه های بی پایه و اساس از اجرای تعهدات برجامی سر باز می زند و 

خود را پشت مشکلات مخفی می کند.
وی یادآور شد: نباید فراموش کرد که نقش سپاه در تحولات منطقه ای از گذشته مشخص بوده و برخی کشورهای 
منطقه و رژیم صهیونیستی به شدت از اینکه سپاه در این منطقه فعال باشد ترس دارند و این ترس را به انواع و اقسام 
روش ها ابراز می کنند. سفیر اسبق کشورمان در اتحادیه اروپا به نگرانی کشورهای منطقه اشاره کرد و گفت: نگرانی های 
برخی کشورهای منطقه به خصوص کشورهای حوزه خلیج فارس، به این دلیل است که می ترسند ایران به عنوان 

کشوری مقتدر و صاحب قدرت در منطقه،مشکلات خود را با دنیا حل و فصل کند.
دلفی خاطرنشان کرد: وقتی که روابط ایران با شرق، روابط آرام و توسعه ای یافته ای باشد و در این چارچوب حرکت 
کند، همچنین بتواند روابط خود را با غرب تنظیم کند، طبیعتا کشوری خواهد بود که با ظرفیت خود در منطقه می تواند 

جایگاه اصلی خود را نشان بدهد.

وی اضافه کرد: چندی پیش رئیس ستاد مشترک ارتش آمریکا در جلسه پرسش و پاسخ خود در کنگره، پیشنهاد داد 
که سپاه قدس در لیست تروریستی باقی بماند و سپاه از این لیست خارج شود که قطعا جمهوری اسلامی ایران با آن 

کنار نخواهد آمد.
سفیر اسبق ایران در فرانسه با بیان اینکه به نظر می رسد آمریکایی ها توان برآورده های خواسته های جمهوری اسلامی 
ایران را ندارند و نمی توانند شروط ایران را برآورده کنند، گفت: بنابراین موضوع تحریم های سپاه را پیش می کشند و آن را 

بهانه ای قرار داده اند تا ناتوانیشان در محاق قرار بگیرد.
وی تصریح کرد: سپاه به عنوان یک دستگاه و یک نهاد رسمی کشور نمی تواند توسط یک کشور خارجی و یک جریانی 

مثل آمریکا در لیست تروریستی و مورد انگ و اتهام قرار بگیرد.
دلفی خاطرنشان کرد: به هرحال مذاکرات در نقاط حساسی قرار گرفت است که تصمیم گیری بر اساس آخرین 
پیشنهادات جمهوری اسلامی ایران که به صورت مکتوب از طریق نمانده اتحادیه اروپا به آمریکا منتقل شده است باید 
انجام شود. اگر خواستار بازگشت به برجام و عضویت در گروه ١+4 هستند باید تهعدات برجامی خود را نص صریح برجام 

و موافقتنامه هسته ای به جا بیاورند.

سفیر اسبق ایران در فرانسه:

آمریکا با بهانه های بی اساس از اجرای تعهدات برجامی سر باز می زند

 فعال سیاسی اصولگرا گفت: گذر ایام مجادله بین دولت و مجلس را افزایش می دهد و به مرور برخی نمایندگان برای رای آوری در انتخابات آینده در پوست اپوزیسیون 
دولت قرار خواهند گرفت. 

محمد مهاجری فعال سیاسی اصولگرا در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال که جلیل محبی دبیر پیشین ستاد امر به معروف و نهی از منکر در صفحه مجازی خود 
به نقل از مدیران دولت رئیسی گفته که او در فهم کارشناسی و اخذ تصمیمات بزرگ و دقیق ناتوان است، گفت: آقای محبی از دوستان اصولگراست و اواخر هم در دولت 
مسئولیتی داشت. حالا نمی دانم این اظهارات را در حالی گفته است که همچنان مسئولیت داشته یا خیر. اما با توجه به اینکه او در داخل دولت حضور داشته، ارزیابی اش 

از عملکرد دولت و شخص آقای رئیسی باید کاملا قابل اعتنا باشد. 
مهاجری در پاسخ به این سوال که دلیل رفتار امروز مجلس علیه دولت چیست و اینکه حتی تهدید به استیضاح کابینه می کنند چه نتیجه ای دارد، گفت: زمانی که آقای 
رئیسی کاندیدای ریاست جمهوری بود، دوستان اصولگرا می دانستند که ایشان مدیر اجرایی پرقدرتی نیست. اداره کردن قوه قضائیه با شیوه ای که آقای رئیسی اداره 
می کرد، خیلی کار دشورای نبود. چون ایشان در قوه قضائیه هم اتفاق خاصی را رقم نزد. آقای رئیسی در دو سال آخر حضور در قوه قضاییه، آنجا را سکوی پروازی برای 
قوه مجریه کرده بود. سفرهایی استانی که مربوط به قوه مجریه بود و وعده هایی که بیشتر اجرایی بود، می داد. یک روز در میان هم کارخانه هایی تعطیل شده را افتتاح 

کرد که بعدها مشخص شد آن کارخانه ها افتتاح نشده بود. 
وی افزود: به همین ترتیب، در ذهن دوستان اصولگرا هم آقای رئیسی آدم قوی به حساب نمی آمد. اتفاقی که افتاد این بود که تصور می شد با توجه به اینکه قدرت 
یکدست در حال شکل گیری است، مجلس و نهادهای اقتصادی خارج از سیستم دولتی به کمک ایشان می آیند و در واقع ابر و باد و مه و خورشید و فلک همه کمک 
می کنند، اما آقای رئیسی رئیس یک دولت معمولی است و قرار بود که تیم قدرتمندی برای ایشان چیده شود، اما آن اتفاق نیافتاد. آقای رئیسی تا حد قابل اعتنایی تحت 
کنترل بخش جریان خاصی در  میان اصولگرایان قرار گرفت و دولتی بر سر کار آمد که بعد از هشت ماه، رئیس بانک مرکزی آن مورد انتقاد مدیران اقتصادی دولت است، 
وزیر رفاه به جای کار کردن حرف های خنده دار می زند، وزیر صمت وعده هایی می دهد که کاملا مشخص است قابلیت اجرایی ندارد، وزیر نفت شعارهایی می دهد که 

نفت می فروشیم و پول آن را هم به داخل می آوریم اما می بینید که مردم چیزی احساس نمی کنند و تورم هم به شدت در حال افزایش است. 
این فعال سیاسی اصولگرا تصریح کرد: بنابراین کابینه آقای رئیسی واقعا ضعیف است و شاید بتوان گفت دولت آقای رئیسی تا اینجای کار با فاصله یکی از ضعیف ترین 

دولت های بعد از انقلاب است.  
مهاجری در پاسخ به این سوال که آیا مجلس برای استیضاح وزرای دولت تلاشی خواهد کرد یا خیر گفت: در مجلس اتفاق دیگری می افتد. ما در اواخر سال ۱۴۰۲ 
انتخابات مجلس را پیش رو داریم. نمایندگان مجلس اگر در مواجهه با این دولتی که امروز دارای ناکارآمدی است، بخواهند وکیل الدوله و طرفدار دولت باشند قطعا در 
حوزه های انتخابیه با شکست مواجه خواهند شد. رقبای آن ها نقطه  ضعف های این دولت را می شمارند و از نمایندگان فعلی می پرسند چرا استیضاح نکردید؟ چرا نظارت 
نکردید؟ بنابراین نمایندگان فعلی برای رای آوری می روند در پوست اپوزیسیون دولت قرار می گیرند و این باعث می شود مجلس در فاز مخالفت با دولت افتاده و حتی 

گاهی اوقات ممکن است از منتقدان بیرونی هم تندتر حرکت کند تا بتواند در انتخابات سال آینده رای بیشتری به دست بیاورد. 
وی تصریح کرد: نکته دوم آنکه مجلس به عنوان نهادی که وظیفه نظارت بر قوه مجریه را دارد، کم کم حوصله اش از ناتوانی دولت سر می رود. بالاخره هشت ماه برای 

دولت زمان کمی نیست. امروز آقای رئیسی فقط گفتار درمانی می کند و اکثر وزرا هم با ناکارآمدی خود به این روند کمک می کنند.
مهاجری در پاسخ به این سوال که آیا در ادامه شاهد مجادله  دولت و مجلس مشابه آنچه که در دوران احمدی نژاد اتفاق افتاد خواهیم بود یا خیر گفت: بله. این مجادلات 
در همان دوره ها هم اتفاق افتاد. اگر دقت کنید برخی از نمایندگان دارند علیه شخص آقای رئیسی در جلسات علنی مجلس صحبت می کنند و فکر می کنم گذر ایام این 

فرآیند را تشدید خواهد کرد و به ویژه آنکه شخص آقای قالیباف هم از عملکرد دولت ناراضی است. 
مهاجری در پاسخ به این سوال که آقای رئیسی چه کاری باید انجام دهد تا این مشکلات برطرف شود گفت: آقای رئیسی یک کاری را نباید انجام می داد و آن این بود که 
نباید رئیس جمهور می شد. حالا که آمده هیچ راهی جز آنکه برای آینده دولت فراجناحی تشکیل دهد و کسانی که عاشقان وضع موجود هستند را از دولت کنار گذاشته 
و آدم های دانشگاه دیده، با تجربه و کاربلد را فارغ از آنکه در چه دولت بودند یا نبودند به دولت بیاورد، ندارد. آقای رئیسی اگر می خواهد برای آینده خود برنامه داشته باشد 

و رزومه خوبی در کارنامه کاری خود ثبت کند، ناگزیر است که خود را از وضعیت فعلی دولت نجات دهد. 

مهاجری فعال سیاسی اصولگرا :

رئیس جمهور عاشقان وضع موجود را از دولت کنار بگذارد 
یک فعال سیاسی گفت: باید به برخی مسئولان گفت اگر قرار نیست خودتان به گفته هایتان عمل کنید و امکانش را ندارید چه طور از جامعه انتظار دارید به آن عمل 
کند؟ شما هنگامی که نمی توانید خودتان و خانواده تان را قانع کنید تا به آن چیزی که گفتید عمل کنند چگونه انتظار دارید افراد دورتر با آنچه که شما می گویید خودشان 

را هماهنگ کنند؟ 
حجت الاسلام مصطفی درایتی درباره اظهارات رئیس جمهور و رئیس مجلس مبنی بر این که مسبب گرانی های اخیر مشکلات دولت قبل است و دست هایی پشت پرده 
قرار دارد و اینکه آیا مردم چنین چیزی را می پذیرند، گفت: این که مردم امروز می پذیرند مشکلات بر گردن دولت قبل است یا نه، راهکارش همان پیشنهاد آقای رئیسی 
در انتخابات است و انجام آن کار سختی نیست، ایشان گفتند روسای جمهور بیایند با یکدیگر مناظره کنند، آن وقت مشخص می شود چه مقدار از مشکلات بر عهده دولت 

روحانی و چه مقدار بر عهده دولت قبل است.
این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: امروز برای مردم این سخنان خیلی پذیرفته نیست، زیرا  این دولت حدود ۸ ماه است که مستقر شده و اولین دولت جمهوری 
اسلامی هم نیست. حداقل دولت های  قبلی در سال های اول و دوم گشایش هایی برای مردم ایجاد می کردند که این امر هم نیازمند یکسری نگاه های اقتصادی و سیاسی 
خاصی بود که با یک آمادگی به صحنه اجرایی کشور ورود پیدا کنند تا بخشی از مشکلات مردم کم شود، اما متاسفانه چیزی از این دولت دیده نمی شود و معتقدم اگر از 

مردم کوچه و بازار بپرسید هم همین را می گویند که ظاهرا این دولت هیچ برنامه ای نداشته است.
وی بیان کرد: امروز مشاهده می کنیم در حوزه سیاسی، سیاست خارجی، مسائل اقتصادی و گرفتاری مردم برخلاف آنچه که در ایام انتخابات می گفتند ما 7 هزار 
صفحه برنامه داریم اما یک خطش منتشر نشده تا مردم بدانند چیست، هیچ برنامه ای را از سوی دولت مشاهده نمی کنیم، طبیعتاً مردم بر همین اساس قضاوت می کنند. 
آیتی در گفت وگو با ایلنا، خاطرنشان کرد: بله ممکن است مردم مدتی این را که مشکلات مربوط به قبل است بپذیرند اما توجه داشته باشید هر دولتی که می آید، بنای 
بر این دارد که اگر مشکلاتی از دولت قبل مانده است، برطرف کند نه این که مشکلی بر مشکلات دیگر اضافه و بار زیادتری بر دوش مردم  بگذارد، اگر قرار بود مشکلات 
بماند مردم همان دولت را نگه می داشتند. بنابراین این گونه صحبت ها فقط یک نوع فرافکنی و انداختن مسئولیت به گردن دیگران است و مسلما اینگونه رفتارها تاثیر 
مثبتی روی مردم نخواهد داشت.  وی درباره این که امروز افکار عمومی مطرح می کند چرا مسئولان ما از تریبون هایی که در اختیار دارد، مردم را به تحمل شرایط سخت 
و حمایت از تولیدات داخلی ترغیب می کنند اما خودشان پای بند به گفته هایشان نیستند، گفت: وقتی که صحبت از این می کنیم که بی اعتمادی بین مسئولان و مردم 
افزایش پیدا کرده به عواملی بستگی دارد و یکی از این عوامل دوگانگی بین حرف و عمل مسئولان  است، این اتفاقات اخیری که در دوگانگی رفتار برخی مسئولان رخ 

داده است نه اولین بار و نه آخرین بار خواهد بود و تمام شدنی هم نیست. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: با هیچ معیاری جفت و جور نیست که برخی مسئولان با یک چهره خاص مقابل مردم ظاهر شوند و پشت سر کارهای دیگری 
را انجام دهند اتفاقی که می افتد این است که مردم مسئولان را دورو تلقی می کنند. حاصل و نتیجه  این ظاهرسازی و دوگانگی چیست؟ بی اعتمادی شدید بین آنچه که 

مسئولان می گویند و آنچه که نظر مردم خواهد بود.
وی ادامه داد: امروز بی اعتمادی را به صورت گسترده در جامعه مشاهده می کنیم در صورتی که حرف مسئولان باید یک تغییراتی را در جامعه ایجاد و اعمال کند اما 
این گونه نیست. امروز رئیس مجلس و رئیس جمهور مانند یک فرد عادی سخن می گویند و هیچ گونه اعتمادی روی حرف های برخی مسئولان که از تریبون های رسمی 
کشور مطرح می کنند، وجود ندارد و هنگامی که این امر اتفاق می افتد بدترین شکل از رابطه مردم و مسئولان می تواند شکل بگیرد که البته این اتفاقات هم یکروزه رخ 

نداده است سال های زیادی است که مردم این موارد را مشاهده می کنند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: باید به برخی مسئولان گفت اگر قرار نیست خودتان به گفته هایتان عمل کنید و امکانش را ندارید چه طور از جامعه انتظار دارید به 
آن عمل کند؟ شما هنگامی که نمی توانید خودتان و خانواده تان را قانع کنید تا به آن چیزی که گفتید عمل کنند چگونه انتظار دارید افراد دورتر با آنچه که شما می گویید 

خودشان را هماهنگ کنند؟ 
وی ادامه داد:حتی در مسائل دینداری هم گاهی ظاهر برخی افراد چیز دیگری نشان می دهد و بعد مردم چیز دیگری را می بینند و سوال برای شان پیش می آید که 
چگونه است این افراد مبلغ هستند و طور دیگری رفتار می کنند؟ قطعا نتیجه چنین رفتاری بی اعتمادی خواهد بود و این امر هم توقف ناپذیر است و متاسفانه آفتی است 

که گریبان کشور را گرفته و تا وقتی که برخی مسئولان رفتارهای شان اصلاح نشود خیلی نباید توقع اصلاح جامعه وجود داشته باشد.

حجت الاسلام مصطفی درایتی :

دوگانگی حرف و عمل مسئولان موجب بی اعتمادی شده است

فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: به واسطه اقتدار و 
حضور ناوگان ما در آب های آزاد و رصدهای مداوم هیچ گونه مشکلی نداشتیم و 
هیچ کشوری جرات نزدیک شدن به آب های سرزمینی جمهوری اسلامی ایران را 

نداشته است. 
امیر دریادار شهرام ایرانی در گفت وگویی پیرامون آخرین تحولات و دستاوردهای 
دفاعی کشور درباره توانمندی های جمهوری اسلامی ایران افزود: هندسه قدرت در 
دنیا در حال تغییر است، بحث ژئوپلوتیک در دنیا دچار تغییراتی شده و بازیگران در 
حال فعالیت خودشان هستند از همین رو ما با توجه به توانمندی خود هر زمان که 
فرمانده معظم کل قوا فرمانی به ما ابلاغ کنند ما این امکان را داریم در تمام محیط 

های آبی دنیا حضور موثر داشته باشیم.
وی ضمن تاکید بر این نکته که با داشته های خود واژه "ما می توانیم" را تعریف، 
تفسیر و به اجرا رساندیم، تصریح کرد: محدودیتی برای خود قائل نیستیم و با رعایت 

چارچوب های بین المللی به انجام ماموریت های خود می پردازیم.
فرمانده نیروی دریایی ارتش یادآور شد: مجموعه مرزهای آبی ایران بیش از پنج 
هزار کیلومتر است و این سه هزار کیلومتر که بیان می شود طول ساحل ما است که 
به طور مستقیم به آب های آزاد مرتبط است، به خاطر این ویژگی جغرافیایی که نعمت 
خداوند است شرایطی برای ما ایجاد شده که با جامعه جهانی در ارتباط باشیم در 
نتیجه با همه کشورها می توانیم در ارتباط باشیم لذا ما دیپلماسی دفاعی و دریایی 
فعالی داریم. آنچه در برنامه داریم حضور موثر برای مقابله با تهدیدها و در کنار آن 
برقراری تعاملات با کشورهای دیگر مثل برگزاری رزمایش ها و انجام دید و بازدید ها 

و همچنین ترتیب دادن توافق نامه های چندجانبه است.
امیر دریادار ایرانی بیان داشت: امروز شمال اقیانوس هند به واسطه رخدادهای 
اقتصادی به عنوان شاهراهی برای ارتباط قاره ها است، اگر ما حضور موثر نداشته 
باشیم دولت های غیر موجه حاضر می شوند و به آب های سرزمینی نزدیک می 
شوند اما به واسطه اقتدار و حضور ناوگان ما در آب های آزاد و رصدهای مداوم، هیچ 
گونه مشکلی نداشتیم و هیچ کشوری جرات نزدیک شدن به آب های سرزمین ما 

را ندارد.
اعلام  و  هستند  ما  پاسخگوی  همیشه  کشورها  تمامی  ناوگان  داد:  ادامه  وی 
می کنند که در حال دریانوردی عادی هستند و تمام اطلاعاتی که می خواهیم در 
اختیار ما می گذارند از همین رو اگر همگرایی در منطقه انجام شود اقتدار سقف 

بالاتری را به خود اختصاص خواهد داد.
فرمانده نیروی دریای ارتش با تاکید بر اینکه  حضور ناوگان کشورهای دیگر در 
منطقه توجیهی ندارد، خاطرنشان کرد: منافع و منابع ما در حوزه دریا بسیار وسیع 
است هر جا که احساس تهدید کنیم، ناوگان ما حضور پیدا می کنند. امروز اسکورت 
کشتی های خود را در هر نقطه آبی انجام می دهیم تا امنیت برقرار شود و محدودیتی 

هم نداریم. حضور ما امینت را برای منطقه و جهان هدیه می کند.

امیردریادار ایرانی درباره حضور اسرائیل در منطقه و ارتباط با همسایگان گفت: 
شکی وجود ندارد که دشمن همیشه به دنبال دشمنی است امروز ما درباره یک رژیم 
منحوسی که حتی در سطح بین المللی هم قابل رصد نیست صحبت می کنیم در 
واقع این یکی از انگشتان شیطان است خودش به تنهایی خیلی توانمندی ندارد که 
نسبت به آن نگران باشیم ما نسبت به اصل شیطان نگرانیم، شیطان بزرگ است که 

تهدید اصلی مردم ما و مردم منطقه و دشمن بشریت است.
وی تاکید کرد: متاسفانه برخی کشورها سرشان کلاه رفت که در دوره گذشته با 
تبلیغاتی که در حوزه رسانه توسط همین شیطان بزرگ شد یک واژه ای به نام ایران 
هراسی در منطقه تعریف کردند که حاکمان برخی کشورها گول این واژه را خوردند 
و از این غافل بودند که اگر ایران توان دفاعی اش را بالا می برد می خواهد که از منافع 
خودش دفاع و حراست بکند، ایران هیچ گاه تهدیدی برای همسایه نیست کما اینکه 
در طول چند قرن گذشته شاهد نبودیم که ایرانی ها به جایی دست درازی کرده 

باشند یا به جامعه ای ظلم کرده باشند مورد تهاجم قرار گرفته ایم به ویژه اینکه بعد از 
انقلاب اوج زیادی گرفته است.

فرمانده نیروی دریایی ارتش اظهار داشت: با توطئه شروع شده است بعد تحریم 
آمده است و بعدا تهدید هم به آن اضافه شده است ما این حضور را خیلی منطقی 
نمی بینیم و انتظارمان این است که مردم منطقه دولت هایشان را توجیه بکنند که 
بیایند به بازوی برقراری امنیت بپیوندند نه اینکه تفرقه بیندازند و منطقه را دچار 
ناامنی بکنند بین مسلمانان و برادران دینی و همسایه اختلاف بیفتد چرا که این 
رژیم در طول تاریخ همیشه نشان داده است که حتما با بشریت مشکل دارد این 
حرف ما نیست در قرآن این مطلب به صراحت اشاره شده است ساختار شخصیتی 
اش این است که با بشریت مشکل دارد و در رفتار هم این را نشان می دهد وقتی که 
حتی به کودک چند ماهه هم رحم نمی کند و امروز از کودک هفت ساله هم نمی 
گذرد و بازداشت می کند یا با تفنگ به صورتش می زند که هیچ چیزی هم در دست 

ندارد در همه جای دنیا به کودک احترام می گذارند و تکریم می کنند اما ببینید که 
چگونه برخورد می کند قطع به یقین حضورش یک حضور منافقانه است.

 فرمانده نیروی دریایی ارتش درباره تاثیر تحریم ها بر صنعت دفاعی کشورمان 
گفت: از ابتدا در حوزه نظامی به طور صددرصد در تحریم هستیم پس از پیروزی 
شکوهمند انقلاب اسلامی این واژه تحریم آمد و همه مسیرها را به روی ما بستند 
درگیر دفاع مقدس و جنگ تحمیلی هم شدیم و ناامنی هایی هم اتفاق افتاد ما 
چاره ای نداشتیم و به تجهیزات نیاز داشتیم باید در اختیار می گرفتیم تا بتوانیم 
حداقل امنیت کشورمان را برقرار بکنیم بنابراین بیشتر به داشته های داخلی توجه 
کردیم یعنی از توانمندی هایی که در حوزه صنعت وجود داشت در گام اول رفتیم به 

سمت تجهیزاتی که داشتیم همه را فعال نگه داریم.
وی تصریح کرد: این ها یک قطعاتی می خواستند و نیازمندی های اولیه ای داشتند 
این اتفاق باعث شد به این فکر بیفتیم که وقتی جواب گرفتیم یعنی وقتی قطعه ای 
ساخته می شود پس می شود خود تجهیزات را هم ساخت بنابراین این خودباوری در 
نیروها ایجاد شد و به بدنه کشور هم منتقل شد. در مراکز علمی نیازمندی های مان 
را تعریف کردیم آنها طراحی کردند و به روز شد و به جامعه صنعتی منتقل شد یک 
حلقه مبارکی تشکیل شد و این ها در کنار همدیگر قرار گرفت و امروزه ما از لحاظ 
پشتیبانی و به دست آوردن آنچه که مدنظرمان است و مورد نیاز است هیچ گونه 
محدودیتی نداریم و اخیرا به لطف خدا یکی از ناوشکن های ساخت داخل را در یک 
رزمایش مرکبی در کشور هندوستان ارائه کردیم و مورد بازدید قرار گرفت. همچنین 
ناوشکن دماوند مراحل پایانی ساخت خود را طی می کند که بزودی به آب انداخته 

خواهد شد.
رزمایش های  و  نیروی دریایی  برنامه های  ارتش درباره  نیروی دریایی  فرمانده 
مشترک هم گفت: ما یک دریانوردی طولانی خواهیم داشت که در پهنه های 
اقیانوسی حضور خواهیم داشت در کنار آن از ما برای حضور در مراسم سالگرد 
کشورها دعوت شده است که حضور پیدا بکنیم که مدنظر ما هست و حضور دائمی 

ما هم در اقیانوس هند برای حفظ و حراست و برقراری امنیت پابرجاست.
امیر دریادارایرانی درباره برنامه های نیروی دریایی ارتش در دریای خزر گفت: در 
دریای شمال با همسایگان ارتباطات خیلی خوبی داریم در آنجا سه برنامه در حوزه 
دیپلماسی دفاعی و دریایی داریم ابتدا دید و بازدید از کشورهای همسایه است، 
دوم برنامه مسابقات نظامی داریم که امسال کشور آذربایجان میزبان است و سومی 
هم رزمایش های دوجانبه یا چندجانبه است که با هدف تمرین برای مسابقات آتی 

انشاءالله برگزار می شود.
فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: چون توانایی ساخت زیردریایی در داخل کشور 
به بالاترین سطح ممکن رسیده است هم در حوزه سطحی و هم زیرسطحی برنامه 
های ساخت به روز خواهیم داشت یعنی اگر سال گذشته زیر دریایی ساختیم و به آب 

انداختیم در سال جدید مدل به روزتری را خواهیم ساخت.

فرمانده نیروی دریایی ارتش:

هیچ کشوری جرات نزدیک شدن به آب های سرزمینی ایران را ندارد
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ماه رمضان... در آن، شب قدر است که از هزار ماه بهتر است. 
در آن شب، هر کار حکمت آمیزی فیصله داده می شود و آن، 

آغاز سال است و هر خیر و شر، یا زیان و سود، یا روزی و یا 
اَجَلی که در آن سال خواهد بود، در آن شب مقدّر می شود. 

از این رو، »شب قدر« نامیده شده است.

یکشنبه -۴ اردیبهشت ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5486

عیون أخبار الرضا علیه السلام ج ٢ ص ١١6 ح ١

آخرین وضعیت کرونا در استان قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان گفت: در حال حاضر ۱۲ بیمار کرونا 
مثبت در مراکز درمانی استان تحت معالجه و درمان قرار دارند که پنج تَن از آنها به علت وخیم بودن وضعیت جسمی 
در بخش مراقبت های ویژه نگهداری می شوند. به گزارش عصر شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، مهدی 
مصری در گفت وگویی اظهار داشت: در شبانه روز منتهی به سوم اردیبهشت ماه جاری، ۲۱ تَن با علائم کرونا به 
صورت سرپایی مورد پذیرش قرار گرفتند.وی تعداد فوتی های کرونایی را صفر ذکر کرد و گفت: از ۴۳ آزمایش انجام 
شده، نتیجه ۲ مورد مثبت شد.رئیس علوم پزشکی قم بیان کرد: از ابتدای اجرای طرح همگانی واکسیناسیون کرونا 
در قم، یک میلیون و ۸۴۹ هزار و ۳5۴ دُز واکسن به جامعه هدف تزریق شده است.قم از بیست وهشتم اسفندماه 
سال گذشته در فهرست مناطق زرد و نسبتا پرخطر کرونایی کشور قرار دارد، و در جدیدترین رنگ بندی اعلام شده از 

سوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی که امروز اعلام شد نیز کماکان در همین وضعیت می باشد.

 سرقت ازیک طلافروشی درقم
 فرمانده انتظامی شهرستان قم از غفلت طلافروش هنگام چیدمان و عدم نصب تجیهزات ایمنی لازم به عنوان 
علت و انگیزه اصلی سارقان فرصت طلب در سرقت از این طلافروشی یاد کرد. سرهنگ امیر مختاری روز چهارشنبه 
با اشاره به حادثه سرقت از یک طلافروشی در یکی از خیابانهای قم، افزود: ساعت ۱۱ و ۳۰ دقیقه امروز  دو سارق 
فرصت طلب با استفاده ازغفلت فروشنده هنگام چیدن ویترین طلافروشی وارد مغازه شده و با تهدید اقدام به سرقت 
طلاهای ویترین طلافروشی می کنند و در نهایت و با یک دستگاه خودرو سرقتی متواری می شوند.فرمانده انتظامی 
شهرستان قم ادامه داد: بلافاصله عوامل انتظامی در محل حاضر و تحقیقات اولیه جهت شناسایی سارقین و 

دستگیری آنها را آغاز می کنند.

 ساخت ۴۰ شهر جدید در کشور 
رستم قاسمی از برنامه وزارت راه و شهرسازی  برای ساخت ۴۰ شهر جدید در کشور خبر داد. این شهر ها در ۱۴ 
استان کشور ساخته می شود.وزیر راه در نشست مشترک این وزارتخانه با ستاد اجرایی فرمان امام که با موضوع 
نهضت ملی مسکن برگزار شد، گفت: ۶۰۰ هزار واحد مسکونی طرح نهضت ملی مسکن در این شهر های جدید 
ساخته می شود.شرکت توسعه عمران امید وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام در تفاهمنامه ای که با وزارت راه و 
شهرسازی امضا کرده، موظف به ساخت ۱۰۰ هزار واحد مسکونی بوده که تاکنون عملیات اجرایی ساخت ۲۹ هزار 

و 5۰۰ واحد مسکونی آغاز شده است.

دستگیری عوامل شهادت  فرزند سردار آبسالان 
معاون امنیتی - انتظامی استاندار سیستان و بلوچستان گفت: عوامل تیراندازی به محل استقرار یک ایست 
بازرسی در زاهدان دستگیر شدند. علیرضا مرحمتی اظهار داشت: این ایست بازرسی در ورودی شهر زاهدان 
قرار دارد که بامداد امروز مورد تیراندازی برخی از اشرار قرار گرفت.وی افزود: در این حادثه محمود آبسالان فرزند 
سردار آبسالان که در محل ایست بازرسی بوده به شهادت رسیده است. معاون امنیتی انتظامی استاندار سیستان و 
بلوچستان گفت: عوامل این درگیری دستگیر شده اند که اقدامات اطلاعاتی و تحقیقاتی در حال انجام است. گفته 
می شود در عملیات نیروهای جان برکف سپاه چند نفر شرور و عاملان این حادثه تیراندازی که  سرنشین یک دستگاه 

خودرو سواری بودند دستگیر شده اند.

سرپرست جدید ستاد اقامه نماز قم منصوب شد 
قائم مقام ستاد اقامه نماز کشور در حکمی حجت الاسلام علی عرب پور را به عنوان سرپرست ستاد اقامه نماز 
استان قم منصوب کرد.سید احمد زرهانی قائم مقام ستاد اقامه نماز کشور، طی حکمی حجت الاسلام علی عرب 

پور را به عنوان سرپرستی ستاد اقامه نماز استان قم منصوب کرد.

موج اُمیکرون در ایران 7 هزار قربانی گرفت
عین اللهی وزیر بهداشت گفت :موج اُمیکرون در ۴ ماه گذشته در آمریکا حدود ۲۰۰ هزار و در آلمان با جمعیت 
مشابه ایران، حدود ۲5 هزار قربانی گرفته اما در ایران حدود 7 هزار تن جان خود را از دست داده اند.عمده دلیل این 

آمار واکسیناسیون موثری بود که با کمک مردم به خوبی در کشور انجام شد.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم :

موتورسیکلت سنگین قاچاق در قم توقیف شد
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم از توقیف یک دستگاه موتور سیکلت سنگین قاچاق و بدون مدرک 

شناسایی، در محور قدیم قم - تهران و محکومیت ۲۴ میلیارد ریالی متهمان مربوطه خبر داد. 
مهدی ریاضی افزود: در پی اعلام خبر مرکز پیام سامانه ۱۱۰ نیروی انتظامی مبنی بر واژگونی یک 
دستگاه موتورسیکلت سنگین در محور قدیم قم - تهران، ماموران و عوامل ناجا به آدرس گزارش شده 

اعزام شدند.
وی ادامه داد: پس از بررسی در خصوص موتورسیکت مشخص شد، که موتورسیکلت موردنظر فاقد 
مدارک و اوراق شناسایی مثبته بوده، از این رو به توقیف موتورسیکلت سنگین به ظن قاچاق اقدام، و 

مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان ارسال شد.
ریاضی بیان داشت: با تشکیل پرونده، شعبه دوم ویژه رسیدگی به تخلف های قاچاق کالا و ارز تعزیرات 
حکومتی قم، ضمن احضار متهمان مرتبط، شنیدن صحبت ها و گرفتن آخرین دفاعیه های متهمان، 
به دلیل عجز از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته، آنها را علاوه 
بر ضبط موتورسیکلتِ قاچاق مکشوفه، به پرداخت مبلغ ۲۴ میلیارد و ۸۳۰ میلیون و 7۸7 هزار و ۹7۶ 
ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم کرد. این مقام قضایی همچنین یادآور شد: بر اساس قانون، 
موتورسیکلت مکشوفهِ قاچاق توسط مرجع کاشف، به اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکیِ استان 

تحویل داده شد.
 ۵۰ تُن برنج تقلبی کشف شد

مدیرکل تعزیزات حکومتی قم با اشاره به کشف 5۰ تُن برنج تقلبی ایرانی در این استان گفت: این 
میزان برنج تقلبی با نام برنج فجر ممتاز در یکی از فروشگاه های زنجیره ای شهر قم عرضه می شد، که در 

گشت مشترک این اداره کل با حضور نمایندگان دستگاه های متولی امر نظارت، شناسایی شد. 
 وی اضافه کرد: با اعلام وصول جوابیه آزمایش نمونه برداری توسط اتحادیه صنف خواروبارفروشان 
و همچنین موسسه تحقیقات برنج کشور در وزارت جهاد کشاورزی و تایید اختلاط برنج ایرانی با برنج 
پاکستانی، و فروش به قیمت برنج ایرانی، شعبه اول تعزیرات حکومتی قم پس از انجام تحقیق ها 
و بررسی های لازم و احضار متهم و گرفتن اظهارات وی، به دلیل عجز از ارائه مدارک مثبته، پس از 
رسیدگی، اتهام تقلب را محرز و مسلم دانسته، متهم را علاوه بر ممهور کردن پروانه واحد به مهر تخلف 
اول، به پرداخت ۲ میلیارد ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم کرد. ریاضی بیان کرد: کلیه برنج های 
مکشوفه پس از تعویض کیسه با نشان تقلبی برنج فجر ممتاز به نرخ اعلامی برنج پاکستانی در فروشگاه 

محل کشف عرضه شد.
 

رییس مرکز بهداشت استان قم اعلام کرد:

ابتلای کودک ۹ ماهه  قمی به سرخک 
رییس مرکز بهداشت استان قم با اشاره به ابتلای یک کودک ۹ ماهه به بیماری سرخک گفت: در این 
استان، با توجه به برقراری نظام مراقبت و نمونه گیری از موارد مشکوک تا به امروز، یک مورد سرخک 

شناسایی شده است. 
سیامک محبی افزود: در بین غربالگری های انجام شده، ابتلای یک کودک ۹ ماهه که سابقه تزریق 
واکسن سرخک ندارد، تایید شده است. وی ادامه داد: تیم های پیشگیری و مبارزه با بیماری های مرکز 
بهداشت، اقدام های کنترلی و پیشگیرانه برای جلوگیری از انتقال ثانویه بیماری به دیگران و اطرافیان 
بیمار را انجام دادند. وی با اشاره به »همه گیری« )اپیدمی( سرخک در کشورهای همسایه گفت: این 
بیماری از طریق تردد اتباع کشورها، به ایران وارد و تاکنون 7۳ بیمار مبتلا به سرخک در استان های 
گوناگون شناسایی و تایید شده است. شایان ذکر است که پس از گذشت ماه ها از شناسایی سرخک در 

سایر استان های کشور، این بیماری به استان قم نیز راه پیدا کرده است.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 7۵ تن نهاده های دامی قاچاق و احتکار شده
جانشین فرمانده انتظامی استان گفت: در بازرسی از یک انبار در حاشیه شهر قم، 75 تن انواع 

نهاده های دامی قاچاق و احتکار شده کشف شد 
 سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پی کسب خبری مبنی بر اینکه فردی در انباری در یکی از 
محورهای ورودی به استان اقدام به دپو قاچاق و احتکار نهاده های دامی کرده است، موضوع در دستور 

کار مأموران پلیس امنیت اقتصادی استان قرار گرفت.
وی افزود: مأموران در ادامه با هماهنگی مقام قضائی استان به محل مورد نظر اعزام و با حضور 
کارشناسان سازمان جهاد کشاورزي در بازرسی صورت گرفته، ۱۰ تن ذرت و ۱۲ تن جو قاچاق به ارزش 

حدود ۲ میلیارد ریال و 5۳ تن نهاده های دامی احتکار شده به ارزش ۶ میلیارد ریال کشف شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در نهایت یک نفر در این رابطه دستگیر و به همراه پرونده 

تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

استاندار قم گفت: باید از همه ظرفیت های بخش 
دولتی و خصوصی برای حمایت همه جانبه از نخبگان 

استان بهره مند شویم. 
سید محمدتقی شاهچراغی پنجشنبه شب در جلسه 
برای  قم گفت:  استان  نخبگان  بنیاد  علمی  شورای 
بهره مندی از ظرفیت نخبگان و استعدادهای برتر، 
باید برنامه های روشن و مشخص همراه با باور، اعتقاد 
و  و همه مدیران  باشد  اقدام جهادی وجود داشته  و 

مسؤولان به آن توجه جدی داشته باشند.
وی با بیان اینکه باید آمار بروزی از جامعه نخبگی 
استان داشته باشیم، بر ضرورت ارزیابی برنامه های 
ارائه شده در سال جاری به لحاظ تأثیرگذاری و جذابیت 
تأکید کرد و گفت: برقراری تعامل و ارتباط بنیاد نخبگان 
و  علمی  مراکز  و  دانشگاهها  فناوری،  و  علم  پارک  با 
فناوری باید به شکل عمیق تر و جامع تر مورد توجه 

قرار بگیرد.
استاندار قم با اشاره به لزوم ارائه برنامه های فرهنگی 
برای نخبگان به ویژه راهیان نور که آثار آنی و ماندگار به 
دنبال دارد، خاطرنشان کرد: باید ظرفیت همه سازمان 

ها و نهادها احصاء شده و حمایت های مادی و معنوی 
لازم از نخبگان انجام شود و در این راستا از هیچ کاری 
و  نخبگان  اینکه  بیان  با  وی  کرد.  نخواهیم  کوتاهی 
استعدادهای برتر باید به خوبی حس کنند که دیده 
می شوند و این فقط در یک برنامه تجلیل خلاصه نمی 
شود، تصریح کرد: اشتغال ماندگار و پایدار و رسیدگی 
به مسائل زندگی و معیشتی نخبگان باید به خوبی مورد 
توجه قرار بگیرد و این از رسالت های اصلی است که 
باید با جدیت پیگیری شود. شاهچراغی با بیان اینکه 
در استان قم ظرفیت های عظیم نخبگی وجود دارد 
و بخش دولتی و خصوصی باید از این فضای نخبگی 
به خوبی بهره مند شوند، گفت: در این جهت باید از 
جنبه های نمادین و شعاری فاصله گرفته و اقدام علمی 

و عملی مناسب انجام شود.
اقدامات شورای علمی  بودن  اثربخش  لزوم  بر  وی 
بنیاد نخبگان و برگزاری جلسات منظم و مستمر برای 
رسیدن به اهداف پیش بینی شده تأکید کرد و گفت: 
در حالی که دشمنان و بدخواهان نظام اسلامی فضای 
روانی جامعه را تخریب می کنند، باید برای حمایت از 

نخبگان کارهای جدی و مضاعف انجام شود.
انتقاد از نحوه جذب منابع صندوق کارآفرینی در 

چند دستگاه اجرایی
 استاندار قم  همچنین با انتقاد از عملکرد ضعیف 
منابع  و  تسهیلات  از  بهره گیری  در  نهادها  برخی 
صندوق کارآفرینی امید گفت: این دستگاه ها در جذب 
تسهیلات سال گذشته این صندوق عملکرد ناموفقی 

داشته که لازم است دلایل آن مشخص شود. 
مدیرعامل  با  دیدار  در  چهارشنبه  روز  شاهچراغی 
صندوق کارآفرینی امید، با اشاره به احتمال تغییر نام 
پیشرفت  ملی  »صندوق  به  امید  کارآفرینی  صندوق 
و عدالت ایران« ابراز داشت: در صورتی که این اتفاق 
رقم بخورد با توجه به شعارهای دولت بستر مطلوب 
با جذب  تری برای توسعه روستاها و مناطق محروم 

تسهیلات بیشتر فراهم می شود.
وی خاطرنشان کرد: دستگاه های استانی باید در 
جذب منابع تبصره ۱۸ که در سال جاری اعتبارات 
بالایی برای آن دیده شده در توسعه مناطق روستایی و 

محروم اهتمام بالایی داشته باشند.

استاندار قم :

باید آمار بروزی از جامعه نخبگی استان قم داشته باشیم

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر خبرداد:

تعیین تکلیف اراضی ۴۸ هکتاری پردیسان 
مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( از 
تعیین تکلیف اراضی ۴۸ هکتاری پردیسان بعد از سفر رئیس جمهور و هیئت دولت 

خبر داد و گفت: کمیته ای برای تسریع در روند این اراضی تشکیل می شود.
علیرضا خاکی در گفت وگویی نحوه واگذاری اراضی ۴۸ هکتاری را تشریح کرد و 
گفت: قرار بر این شد بخشی از زمین ها به صورت مستقیم و به عنوان معوض واگذار 
شود و بخش از زمین ها نیز با دستگاه هایی که در بافت زمین داشته تهاتر کنیم تا 

اهالی بافت فرسوده مجبور به ترک محل و رفتن به پردیسان نشوند.
مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
با ابراز تأسف از تغییر رویکرد مدیریتی در دولت قبل و توقف کار ابراز کرد: این کار 
با شعار مسکن ملی با تعریف به حداقل رسیدن قیمت زمین و ملک متوقف شد، 
درحالی که اگر بخواهیم از این زمین ها در بازآفرینی بافت فرسوده استفاده کنیم باید 

حداکثر استفاده را از این اراضی ببریم.
را  هکتاری   ۴۸ زمین های  برای  تعریف شده  جدید  سیاست های  تداخل  وی 
موردتوجه  قرارداد و تصریح کرد: باید بدانیم استفاده حداکثری از زمین و تولید 
مسکن باهم تداخلی ندارند، اما با مسکن  ملی تداخل دارد؛ یعنی حداکثر استفاده 
از ظرفیت های موجود برای کاهش هزینه ساخت مسکن با اهداف و برنامه های 

بازآفرینی برای استفاده حداکثری تداخل دارد .
خاکی یادآور شد: با برنامه ریزی درست می توانیم علاوه بر تأمین مسکن  اعتبار 
موردنیاز برای اجرای پروژه های بازآفرینی را نیز تأمین کنیم، اما پروژه  متوقف شد تا 
سفر اخیر ریاست جمهوری به قم که دوباره تصمیم گیری درباره اراضی ۴۸ هکتاری 

به ستاد بازآفرینی استان واگذار شد.
وی نخستین جلسه کاری ستاد بازآفرینی استان را در اواخر سال ۱۴۰۰ عنوان کرد 
و افزود: یکی از مشکلات دیگر عدم تشکیل منظم جلسات ستاد بازآفرینی شهری در 
سنوات گذشته بود، در اوایل تشکیل این ستاد جلسات به صورت منظم برگزار می شد 
و علاوه بر برنامه های اراضی ۴۸ هکتاری، برنامه جامع اقدام مشترک نیز تهیه شده و 

پروژه های شناسایی شده بود.
مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
ادامه داد: با توجه به برنامه جامع اقدام مشترک، از ظرفیت های قانونی متعددی که 
وجود داشت مانند ردیف بودجه کلان شهرها مذهبی، یا لزوم هزینه کردن ۳۰ درصد 
از بودجه دستگاه ها در بافت فرسوده و اختصاص زمین های دستگاه های اجرایی در 
بافت فرسوده به ستاد می توانستم استفاده کنیم اما با توقف کار هیچ کدام پیگیری 

نشد و قم نتوانست از این فرصت ها استفاده خوبی بکند.
وی از عدم جذب ۳۰ میلیارد تومان بودجه در این بخش ابراز تأسف کرد و گفت: 
متأسفانه با توقف کار از بودجه ۳۰ میلیارد تومانی که شهر قم می توانست بهره مند 
شود تنها حدود ۳ میلیارد تومان توانستیم جذب کنیم، درحالی که شهرهای بوده 
که توانستند ۱۰۰ میلیارد تومان جذب کند و این به علت عدم پیگیری و اجرای 

برنامه های ستاد بازآفرینی شهری در قم  بود.

رئیس شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

کاهش معضلات  اجتماعی نیازمند 
همکاری همه دستگاه ها

رئیس شورای اسلامی شهر قم تصریح کرد: بی شک حل معضلات فرهنگی و 
اجتماعی نیازمند همیاری و همکاری همه نهادها و دستگاه ها است. 

حسین اسلامی در گفت و گو با خبرنگاران با اشاره به این که علیرغم تعدد و 
تنوع فعالیت های شهرداری، از نگاه مردم این وظایف به هم پیوسته بوده و اگر یکی 
از وظایف ناقص انجام شود دیگر اقدامات تحت تأثیر قرار می گیرد، ابراز داشت: 
شهرداری در پروژه های سخت افزاری همواره توانسته موفق عمل کند، اما متأسفانه 
حواشی برخی موضوعات در بعضی مواقع سبب تحت الشعاع قرار گرفتن خدمات 

می شود.
وی همچنین با بیان این که وجود آسیب های اجتماعی، همه ی جنبه های مثبت 
خدمات را تحت الشعاع خود قرار می دهد، افزود: آسیب های اجتماعی به  خصوص 
وضع معتادان متجاهر کافی بوده در شهر دیده شوند، آن وقت همه اقدامات صورت 

گرفته در شهر نادیده گرفته می شود.
رئیس شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: توجه به معضلات و آسیب های اجتماعی 
از وظایف خاص شورای شهر و مدیریت شهری است که به آن توجه ویژه داریم که در 

این مسیر می توان تصمیمات و اقدامات را با همکاری شهرداری پیگیری نمود.
وی در خاتمه تصریح کرد: رفع مشکلات و آسیب های فرهنگی و اجتماعی توسط 
چند دستگاه و به صورت جزیره ای حل نمی شود و لذا در این خصوص بیش از هر 
چیز، نیاز به همیاری و همکاری همه دستگاه ها و نهادها در بخش های مختلف 

داریم.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

سطوح چمن کاری بلوار
 شهید سلیمانی کاهش می یابد

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: در راستای استفاده از 
گونه های گیاهی کم آب بر در فضای سبز شهر قم کاهش سطوح چمن کاری در بلوار 

شهید سلیمانی در دستور کار قرار گرفته است.
پیام جوادیان از کاهش سطوح چمن کاری در بلوار شهید سلیمانی خبر داد و 
گفت: با توجه به اینکه بلوار شهید سلیمانی یکی از پرترددترین محورهای شهر قم 
بوده و از لحاظ منظر شهری اهمیت بالایی دارد، احداث فضای سبز و نگهداری آن 

نیز اهمیت بالایی دارد.
وی با اشاره به اهتمام سازمان پارک ها برای تامین زیبایی منظر در بلوار شهید 
سلیمانی خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه این محور در اصل بستر رودخانه است 
و محدودیت های خاصی در استفاده از گونه های گیاهی وجود داشته و باید تا 
حد ممکن از گیاهان پوششی استفاده شده و کاشت درخت در آن ممنوع است 
و عموماً از پوشش چمن به عنوان گیاه پوششی در بخش های قدیمی استفاده  

شده است.
محدودیت های  به  توجه  با  کرد:  اضافه  قم  پارک های  سازمان  مدیرعامل 
کاشت چمن در شهر و همچنین لزوم زیباسازی محور، تلاش شده با رعایت و 
لحاظ محدودیت های استفاده از گونه های گیاهی و توجه به دستورالعمل های 
شرکت  آب منطقه ای، در بازطراحی محور از گونه های گیاهی استفاده شده که 
با عنایت به محدودیت ها به زیبایی محور هم توجه شده و سطوح چمن کاری 

کاهش یابد.
وی با اشاره به بخش های کاشته شده در محدوده منطقه سه و هفت افزود: در این 
بخش ها از گیاهان پوششی کم آب بر استفاده شده و در بخش های دیگر بازطراحی 
صورت گرفته و برداشت چمن در حال انجام است تا در آستانه فصل بهار کاشت 

گونه های گیاهی جدید انجام شود.
 

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم اعلام کرد:

پرداخت ۱۴3۰ میلیارد تومان نقدینگی 
به پروژه های شهری

 معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم گفت: در سال گذشته ۱۴ هزار و ۳۰۰ 
میلیارد ریال نقدینگی در طرح ها، حقوق و دستمزد تزریق کردیم، که این موضوع 

باعث شد انباشت بدهی نداشته باشیم. 
سید مرتضی حسام نژاد با اشاره به قابل توجه شهرداری قم در حوزه پیمانکاران 
طرف قرارداد در حوزه های مختلف اظهار داشت: جلسه های تخصیص منابع در 
شهرداری به صورت ماهانه و در برخی طرح های مهم به صورت هفتگی تشکیل 

می شود.
وی با بیان اینکه در این جلسه میزان بدهی و درآمد با یکدیگر مقایسه شده و وجوه 
نقد به صورت عادلانه توزیع می شود تصریح کرد: از سوی دیگر مدیریت املاک، 
مزایده و عرضه های ملک را انجام می دهد که پیمانکاران از تهاتر این املاک استقبال 

می کنند.
معاون  شهرداری قم خاطرنشان کرد: پیشنهادهای متعددی به این مزایده ها 
ارسال می شود که در کنار افزایش ارزش افزوده، سالیانه پرداخت بالغ  بر ۲ هزار و 

5۰۰ میلیارد ریال بدهی را به همراه دارد.

خطیب نماز جمعه قم گفت : مسئولان برای حل مشکلات معیشتی مردم علاوه 
بر برنامه های میان مدت و بلند مدت برنامه های کوتاه مدتی هم اجرایی کنند.

مطلب  این  بیان  با  قم  جمعه  نماز  های  خطبه  در  اعرافی  علیرضا  الله  آیت 
اظهارداشت : کشور ما در کنار پیشرفت های گسترده ای که در سطوح مختلف 
داشته همواره با چالش هایی مواجه بوده که همه باید برای حل و دفع آن ها کمک 
کنند. وی مسائل معیشتی مردم را یکی از چالش های کنونی عنوان کرد و گفت: 
مسئولان باید اهتمام بیشتری از خود به خرج دهند تا طبقات متوسط به پایین 

جامعه نیز از حداقل های معیشتی برخوردار شوند.
خطیب این هفته نماز جمعه قم وجود برخی آسیب ها و چالش های فرهنگی را 
یکی دیگر از چالش های کنونی عنوان کرد و افزود: مشکلات و معضلاتی همچون 
بالا رفتن سن ازدواج افزایش بی بند و باری بالارفتن میزان زان جرائم در دادگاه ها 
تعدادی از این معضلات فرهنگی جامعه هستند که برای درمان این آسیب ها همه 
ما باید هوشیار باشیم. آیت الله اعرافی و مراقبت بهتر و بیشتر از فضای مجازی 
تاکید کرد و افزود: باید از توان و ظرفیت فضای مجازی برای ارتقاء کسب و کار ها 
و رشد پیشرفت جامعه استفاده کرد و مسئولان نیز علاوه بر توسعه زیرساخت ها 
باید کمبود ها در توسعه اینترنت ملی را رفع کنند. خطیب نماز جمعه قم آسیب ها 
و چالش های زیست محیطی، کمبود آب، تخریب منابع طبیعی و ... را از دیگر 

مشکلات کنونی کشور عنوان کرد و افزود: همه مردم و مسئولان باید در کنار هم 
برای رفع این مشکلات تلاش کنند.

آیت الله اعرافی در ادامه خطبه های این هفته نماز جمعه به اقدام رذیلانه قرآن 
سوزی در کشور سوئد پرداخت و گفت: ملت ها و حکومت های مسلمان ضمن 

محکوم کردن این حرکت شنیع، چنین رفتاری را هرگز تحمل نخواهند کرد.
وی با اشاره به حمایت سران کشور سوئد از قرآن سوزی افراد تندرو گفت: سران 
این حکومت ها همواره از چنین اقداماتی حمایت کرده اند، اما ملت های مسلمان 
با تاکید بر ارزش های انسانی امیدوارند هرچه سریعتر جلوی این اقدامات کور 
گرفته شود. خطیب نماز جمعه قم امروز همچنین به عملیات تروریستی صورت 
گرفته در چند هفته اخیر در کشور افغانستان پرداخت و مسئولیت این حوادث را با 

حاکمان کنونی این کشور دانست.
آیت الله اعرافی گفت: از آغاز حکومت طالبان ما شاهد تعرض های متعدد به جان 

و مال و ناموس مردم بوده ایم که باید هرچه سریعتر این روند قطع شود.
امسال روز جهانی قدس با شکوهی هر چه تمام تر برگزار شود 

خطیب جمعه قم به در پیش بودن روز جهانی قدس پرداخت و افزود: امیدواریم 
امسال با کمرنگ شدن بیماری کرونا، روز جهانی قدس بار دیگر با شکوهی هر 
چه تمام تر برگزار شود و مطلعی برای بازگشت فلسطین ها به موطن خود و برگزاری 
انتخابات آزاد در این کشور باشد. وی با بیان اینکه رژیم صهیونیستی شکست 
مفتضحانه ای در پیش خواهد داشت ابراز امیدواری کرد امت اسلام در روز جهانی 

قدس یکپارچه در حمایت از فلسطین اشغالی حضور پیدا کنند.
عهد شکنی طرف های آمریکایی در جریان مذاکرات هسته ای از دیگر موضوعات 
مورد توجه آیت الله اعرافی در خطبه های این هفته نماز جمعه بود؛ و گفت: در 
حال حاضر شاهد عهد شکنی های متعدد طرف های آمریکایی هستیم که با 

زیاده خواهی های خود نمی خواهند منافع ایران اسلامی را بپذیرند.
وی همچنین با تحسین مقاومت ملت یمن در مقابل تجاوز سعودی ها گفت: 
آل سعود باید در قضیه یمن توصیه و نصیحت رهبر انقلاب را بپذیرند و دست از 

تجاوزگری بردارد چرا که هیچ پیروزی برای آنان نمی توان متصور بود.

آیت الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم تاکید کرد :

برنامه ریزی برای رفع مشکلات معیشتی درکوتاه مدت

گفت:  قم  استان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رییس   
پانزدهم  از  گرفته  صورت  پیش بینی های  اساس  بر 
اردیبهشت ماه تا پایان خردادماه سال جاری بیش از ۲۰  
هزار تُن گندم از سطح پنج هزار هکتار زمین زراعی زیر 
کشت این محصول راهبردی در استان برداشت خواهد 

شد. 
محمد رضا حاجی رضا در گفت و گویی اظهارداشت: 
زمان برداشت گندم در قم از اواسط اردیبهشت ماه تا پایان 
خردادماه است و در این فرآیند از ۱5۰ دستگاه کمباین 

تحت نظارت بهره برداران استفاده خواهد شد. 
وی گفت: براساس راهبرد الگوی کشت درزمینه تولید 

گندم، از ارقام مقاوم و مناسب کشت در شرایط آب و هوایی 
قم استفاده می کنیم تا این محصول در استان باکیفیت 
مناسب تولید شود. وی تاکید کرد: پایش ها نشان می دهد 
وضعیت مزارع گندم استان برای تولید محصول مناسب 
است و برای تامین آب مورد نیاز این محصول در روزهای 
اخیر حق آبه کشاورزان قم از سد ۱5 خرداد رها سازی شد. 
با  استان  کشاورزان  آبه  حق  رهاسازی  داد:  ادامه  وی 
توجه به شرایط خشکسالی موجود، راهکاری مناسب برای 
تأمین آب پایانی کشت گندمکاران قمی و حفظ محصول 
آنان از آسیب های ناشی از کمبود منابع آبی بود که در زمان 

مناسب انجام شد. 

حاجی رضا در بخش دیگری از سخنان خود با بیان این 
که در قم ماهانه ۱۰ تن گندم مصرف می شود نیاز سالانه 
استان به این محصول را ۱۲۰هزار تن، اعلام کرد و بیان 
داشت: مازاد نیاز قم به گندم از سایر استان های تولید 
از کشورهای  واردات  یا  و  در کشور  این محصول  کننده 

مطرح در زمینه تولید گندم تامین می شود. 
وی با اشاره به این که نیاز استان به گندم همیشه برای 
چند ماه آینده تامین و تدارک می شود، افزود: تامین امنیت 
غذایی مردم مهمترین اولویت سازمان جهاد کشاورزی قم 
است و در همین راستا پیش بینی های لازم برای پاسخ به 

نیاز استان انجام شده است. 

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم: 
۲۰ هزار تُن گندم در قم برداشت می شود

  تارا اتوماتیک رکورد زد و از رو رفت!

طرح: مهدی عزیزی 

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم از فرصت ۴5 روزه مدیران برای 
بررسی و ارائه راهکارهای رفع موانع سرمایه گذاری خارجی در قم خبر داد.

اتباع  امیدیان در حاشیه جلسه تسهیل فرصت های سرمایه گذاری  محسن 
خارجی در قم و در گفتگو با خبرنگاران، با اشاره اهمیت جذب سرمایه گذار 
در توسعه استان، افزود: این جلسه حسب تاکید مقام عالی استان و بر اساس 
سیاست های ابلاغی دولت مبنی بر تسهیل ورود سرمایه ی خارجی تشکیل شده 

است.
امیدیان با اشاره به تعیین فرصت ۴5 روزه از سوی استاندار جهت تهیه لیست 
مشکلات و راهکارهای مرتبط با سرمایه گذاری گفت: دستگاه های مرتبط با 
اعطای مجوزهای سرمایه گذاری در استان مسائل و موانع را مطرح و راهکارهای 

رفع این موانع در سطح استان و سطح ملی بررسی خواهد شد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم با اشاره به ظرفیت های استان در 
حوزه جذب سرمایه گذار، تصریح کرد: وجود بارگاه نورانی حضرت معصومه )س( 

و مسجد مقدس جمکران و نیز مراکز حوزی در قم، از جمله جاذبه های مهم برای 
سرمایه گذاران خارجی، بویژه برای مسلمانان و شیعیان کشورهای همسایه است.
زمینه  این  در  موانع  برخی  و  کند  اداری  فرآیند  که  موضوع  این  بیان  با  وی 
شناسایی شده است، ادامه داد: ارائه فرصت های سرمایه گذاری، ایجاد بسترهای 
جذب سرمایه و سهولت در مسائل مرتبط با اقامت سرمایه گذاران از جمله اقدامات 

اولیه در این راستاست.
وی گفت: اطلس اقتصادی استان در حال تدوین می باشد و مبنای فعالیت خود 
را به کارگیری ظرفیت حداکثری و ایجاد فضای رقابتی بین سرمایه گذاران قرار 
داده ایم. امیدیان همچنین پیرامون برنامه ریزی برای جذب سرمایه گذار داخلی، 
یادآور شد: گردشگری مذهبی سهم بسزایی از جاذبه های قم را به خود اختصاص 
داده است و در این مورد باید با ایجاد شرایط رفاهی، اجتماعی و فرهنگی لازم، 
میزان ماندگاری مسافرین در قم را افزایش داده و رغبت سرمایه گذاران داخلی و 

خارجی در قم را افزایش دهیم.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم تاکید کرد:

فرصت ۴۵ روزه مدیران جهت رفع موانع سرمایه گذاری خارجی 

در میان نوسان قیمت خودروهای مختلف در بازار، 
اتوماتیک تنها در یک روز، ۱۱ میلیون  تارا  خودروی 

تومان افزایش یافته است.


